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Призовка

Признание Разграбване Волейбол

Социалистите викат Цветанов
в парламента заради взривовете

Стр. 3

Стр. 18

Пазарджишкият театър
с две награди в Китай

Стр. 6

Еколози: Готвят скрита
приватизация на горите

Стр. 23

Найден Найденов бе назначен за
временен треньор на мъжете

Стр. 11

Фабио Амато за левия изход
на Италия от кризата
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Еврокомисар укрил данъци
в размер на 1,2 милиона евро

Стр. 8

Всеки втори полицай у нас
признава, че знае за случаи на
нерегламентиран натиск от
страна на началниците. Това
показват данни от социологи-
ческо изследване “Мотивация
на българския полицай”, поръ-
чано от Синдикалната федера-
ция на служителите на МВР.

Най-често споменаваната

Всеки втори полицай признава
за натиск „от горе”

Няколко
ÄÓÌÈ

Таня
ДЖАДЖЕВА

Какво ви говори човек,
който тържествено обя-
вява, че симпатизира на
една точно определена
партия, но еднакво му
харесва тя да участва и
в дясно, и в ляво управле-
ние? Може и с ГЕРБ, може
и с БСП, защо пък не и с
ДПС...

Може просто да мах-
нете с ръка и да отмине-
те. А може и да се замис-
лите. И да продължите с
въпросите. И да на-
лучквате възможните
отговори. Ако ви пука,
разбира се.

Какво значи да съби-
раш под знамена и леви, и
десни, и центристи, и
аполитични, и популисти,
и наивници, и разочарова-
ни, и замаяни от лакомия,
и жадни за власт, и жад-
ни за реванш? Ами нищо
не значи. Или по-скоро -
обикновено лицемерие.

Какво им обещаваш?
Всичко. Или по-точно -
кой каквото иска да чуе.
Говориш за Европа, за
правила, за принципи
(!!?!), за морал, за спра-
ведливост, за бедност,
върховенство на закона...
Според слушателя.

Някои му викат “поли-
тическа реалност”. То си
е просто обикновено ли-
цемерие. Вярно, полирано,
шлифовано, гарнирано с
професионална логорея,
но лустрото няма как да
скрие същността. Или
липсата й. Стига, разби-
ра се, да има кой да
човърка по-дълбоко. Ако
му пука, разбира се.

И може би тук някъде
е отговорът на въпроса
от началото на тия ре-
дове. Хора, дето им е все
едно дали са с десните,
дали са с левите, дали са
с мутрите на власт или
с който и да е на власт,
трябва да ни проговарят
едно-единствено нещо.
Че не им пука от нищо
друго на този свят, ос-
вен от властта. Важно-
то е да са на власт. Да
има келепир. И софра.

форма на натиск е отказът на
висшестоящи да поемат отго-
ворност. След това с еднаква
тежест се нареждат изкустве-
но създаваните от шефовете
бюрократични спънки, оказва-
ния от тях натиск за отчитане
на резултати, както и опъване-
то на чадър върху определени
случаи.

Почти половината от уни-
формените се оплакват от здра-
вословни проблеми. Служите-
лите на реда не са доволни и
от основната си заплата, запла-
щането на извънредния труд,
както и от оборудването с об-
лекла и обувки, техническото
оборудване, бронежилетките и
др. Около 8% от полицейските

Две трети от домакинствата на служителите
на МВР с доходи до 1200 лева на месец

семейства живеят с месечен
доход до 600 лева, а за 32 на
сто той е между 601 и 900 лева.
Всяко трето домакинство пре-
живява с доход от 900 до 1200
лева. Над половината от поли-
цаите признават, че за да из-
раснат кариерно, трябва да
имат връзки с висшестоящите.

Оферти пред стотици армейци представиха фирми, предлагащи работа, както и извършващи професионална
подготовка и обучение, по време на състоялата се в Плевен информационна трудова борса за военнослужещи

Пенкилер

ЗА РОЛЯТА НА ПРОСТАКА
В БЪЛГАРСКАТА КУЛТУРА

Стр. 16

Стр. 4

Стр. 2
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Снимка Пресфото/БТА
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България

алко след девет сутрин-
та вчера в Национална-

Донев и Павлов с обвинения
за пране на пари

При влизането
в следствието
вчера
сутринта
Любомир
Павлов бе
категоричен,
че не знае
за какво е
извикан

Двамата бяха извикани в следствието, наложена
им е парична гаранция от по 50 000 лева

Снимки БГНЕС

МММММ късно и Любомир Павлов. Мал-
ко по-късно стана ясно, че про-
куратурата е повдигнала обви-
нение на собствениците на “Ме-

дийна група България холдинг”.
На Павлов са повдигнати три

обвинения - за пране на пари,
документна измама и невярно

документиране. Срещу Донев е
повдигнато обвинение за пране
на пари. Наблюдаващият проку-
рор е събрал доказателства за
това, че чрез четири фалшиви
документа Павлов съзнателно е
дал възможност на Донев да
получи чуждо движимо имуще-
ство или 43 процента от акции-
те на медийната група. Впослед-
ствие 40 процента от придоби-
тите преди това общо 80 на сто
от дяловете са били върнати на
Павлов. Това според прокурату-
рата е пране на пари, тъй като
сделката е осъществена с иму-
щество, което е придобито чрез
документна измама.

Павлов определи обвинени-
ята срещу себе си като “смехо-
творни” и заяви, че на наблю-
даващия прокурор по случая
Момчил Георгиев са платени 1
млн. лева, за да повдигне обви-
ненията. Павлов пък е подал
сигнал в прокуратурата във
връзка с публикувания преди
седмица във вестник “Преса”
запис на разговор между него
и неизвестно лице, според кой-
то Павлов е водил целенасоче-
на кампания срещу определе-
ни политици.

На двамата бизнесмени е
наложена парична гаранция от
по 50 000 лв. за всеки.

Няма конкретна сума пари,
която е изпрана, става въпрос
за дружествени дялове, обясни
говорителката на Софийската
градска прокуратура Румяна
Арнаудова. Обвинението за не-
вярно документиране е във
връзка с това, че Павлов е дек-
ларирал истинността на приема-
нето от общото събрание на
съдружниците на “Медийна гру-
па България Холдинг” на депо-
зиран документ, който е бил
наречен Дружествен договор на
дружество с ограничена отго-
ворност от 27 март, каза още тя.
Наказанието, което се предвиж-
да за тези престъпления, е до
20 години затвор, както и санк-
ция в размер от 20 000 до
200 000 лева.

Повдигнатите срещу Любо-
мир Павлов и Огнян Донев об-
винения отговарят в значителна
степен на сигналите, които сме
подали миналата година до
прокуратурата, коментира бив-
шият съдружник на Павлов и
Донев Христо Грозев. Той отре-
че да е давал пари на някого,
за да повдигне обвинения сре-
щу Любомир Павлов и Огнян
Донев. Това е пълен абсурд,
мисля, че г-н Павлов си измис-
ли това през последните 48
часа, допълни Грозев.

та следствена служба пристиг-
на Огнян Донев, а два часа по-

Да се направи регистър
на застъпниците на парти-
ите по време на избори, ще
настояват от асоциацията
“Прозрачност без грани-
ци”, заяви вчера шефката
на организацията Ваня Ка-
шукеева-Нушева. Тя обяс-
ни, че такъв регистър ще
даде възможност на всич-
ки независими наблюдате-
ли и медиите да получат
информация за броя на
застъпниците и как са раз-
пределени в политическия
спектър. От асоциацията
ще настояват парламентът

Бойко Борисов преряза поредната лента вчера на
завод, който всъщност работи от шест месеца.
Заводът е на южноафриканската компания “Ей Ел
Си” и е за изработка на кожени тапицерии за
марка автомобили.
Това е вторият случай, в който Борисов открива
работещо от доста време предприятие. Преди
година той и румънският му колега Емил Бок
рязаха лента в Букурещ на функциониращ също
от шест месеца завод за рециклиране на акуму-
латори, собственост на българската “Монбат”.
Това обаче не притесни премиера, който заяви, че
истински се радва и приветства инвеститори,
които правят заводи, реално производство, раз-
криват работни места. Към работниците Борисов
се обърна с думите, че разчита високото качество
на труда им да привлече последващи инвестиции.

импатизантите на Меглена
Кунева и “България на
гражданите” са готови за
коалиция както с БСП, така
и с ГЕРБ. Това сочи проуч-

Около 2700 общински чиновници в Столичната
община ще получат бонус по заплата и малко отгоре
в зависимост от постигнатите резултати. За целта ще
бъдат отделени малко над 3 млн. лв., като средствата
се осигуряват от преизпълнение на приходната част
на бюджета за първото полугодие на 2012 г. Вносител
на предложението е зам.-кметът по финанси Дончо
Барбалов. Предстои то да бъде одобрено от Столич-
ния общински съвет в четвъртък.

Финансовите стимули за общинската администра-
ция от една допълнителна заплата на всяко тримесе-
чие бяха премахнати от столичния кмет Йорданка
Фандъкова от началото на 2012 г. Това предизвика
недоволство сред администрацията, в която средната
заплата е 567 лв.

Кметът и заместниците й няма да получат допълни-
телния стимул, уточни Дончо Барбалов.

Борисов пак ряза лента
на работещ от шест
месеца завод

Искат регистър на
застъпниците по
време на избори

Около 2700 общински
чиновници в София с
бонус от една заплата

да предприеме мерки за
регулиране статута на
застъпниците за следващи-
те избори през 2013 г.

Първите стъпки, които
трябва да се предприемат
за справяне с купуването
на гласове, са решаване на
проблема с мъртвите души
в избирателните списъци и
добре подготвена изборна
администрация, смятат от
“Прозрачност без граници”.
За това обаче е необходи-
ма политическа воля от
страна на държавата, под-
черта Нушева.

Феновете на Кунева готови
за коалиция с всеки

С
ване на НЦИОМ, проведено между
23 и 30 май сред 1000 души. Из-
следването показва, че феновете на
Кунева виждат еднакво възможен
партньор и в лява, и в дясна конфи-
гурация.

Според проучването българите
не проявяват интерес към нови пар-
тии. Данните сочат, че през април
31% от хората са изявили желание
да гласуват за нов политически про-
ект, а през май спаднали до 15%.

Социолозите подчертават, че
това е най-ниският регистриран от
института дял на заявяващи, че биха
подкрепили нова партия, от март
2011 г. насам. Изглежда, че поне
засега интересът към новите поли-
тически проекти намалява или в ня-
каква степен вече е задоволен, ко-
ментират от НЦИОМ. За нова поли-
тическа формация биха гласували
главно хора в активна трудова
възраст, високообразовани жители
на столицата и на областните градо-
ве, сочи проучването.
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България
Цитат на деняЦитат на деня

Áàâíî, ïîëåêà íåùàòà
ùå ñå ïîäîáðÿò‘ Бойко Борисов го подкара по вазовски, или както патриархът

на българската литература бе написал: “И в няколко дена
тайно и полека народът порасте на няколко века!”

ъс специална декла-
рация вчера парла-
ментарната група на
Коалиция за България
настоя вътрешният ми-

БСП вика Цветанов
в НС за взривовете
Павлета ДАВИДОВА

литическата отговорност на мини-
стрите на вътрешните работи и на
отбраната”, обърна се към мно-
зинството депутатът от левицата
Атанас Мерджанов. “Вие и сега
не се справяте с последиците от
Челопечене, но не си и направих-
те изводи. Не е важно да обвиня-
ваш, по-важно е да се учиш от
обстоятелствата, но това явно не
ви се удава”, продължи той.

В декларацията си социалис-
тите за пореден път обвиниха
управляващите, че бягат от отго-
ворност и не дават информация
на гражданите за случващото се
в държавата. “Господа управлява-

щи, ако имате достойнство, спре-
те да си прехвърляте вината, ка-
жете каква е истината за случва-
щото се. Не произнасяйте пред-
варително присъди, а просто про-
явете държавност”, призова Мер-
джанов. Освен за изслушване на
вътрешния и военния министър, от
Коалиция за България настояват
да се приеме цялостна програма
за утилизация, както и да се на-
прави оценка на действащото за-
конодателство. Социалистите на-
стояват и за информация как ще
бъде подпомогната общината за
преодоляването на щетите от
взривовете не само непосредст-

Никога няма да използвам
вътрешнополитическите отноше-
ния опозиция:управляващи, за да
дискредитирам България по по-
литически причини, заяви вчера
лидерът на БСП Сергей Стани-
шев. Така той коментира дали ле-
вицата ще изпрати до Европей-
ската комисия позицията си по
редица наболели проблеми пре-
ди излизането на доклада от
мониторинга върху страната ни.

Станишев твърдо заяви, че
партията му не пише доноси до
ЕК. По думите му комисията си
има свои начини да се информи-
ра за ситуацията. Той бе катего-
ричен, че има теми, по които няма
да мълчи - фундаменталните
граждански права и начинът, по
който се провеждат избори. Ли-
дерът на БСП анализира, че в

С

омощ от държавата за
преодоляване на после-
диците от взривовете
очаква кметът на Стралд-

вено на територията на взривове-
те, а и в по-широк радиус.

По-късно на пресконферен-
ция след заседание на ИБ на
БСП Ангел Найденов обясни, че
социалистите очакват днес ми-
нистър Цветанов да застане на
парламентарната трибуна и да
даде обяснения за случилото се
край Петолъчката. Той допълни,
че искането е за по-подробно из-
слушване, в което всички пред-
ставители на опозицията да имат
право да задават въпроси. Ми-
нистърът трябва да отговори кой
е дал разрешение подобни скла-
дове да са в такава близост до
населени места. Най-близкото е
само на 2,5 км, а 80% от сградите
там са засегнати от взривовете,
коментира Найденов. Социалис-
тите питат и защо складовете за
утилизация на боеприпаси са в
непосредствена близост до нато-
варен пътен възел и газопровод,
което крие опасност от много се-
риозни щети в случай на инци-
дент като този. Министър Цвета-
нов трябва да обясни кой е
утвърдил утилизацията в тези
складове и как фирмата, спече-
лила обществената поръчка за
унищожението на боеприпасите,
е преотстъпила правата си на
фирма подизпълнител. Ще се
търси и отчет кой и какви про-
верки е извършвал в складовете
на “Барета трейдинг”, на чиято
територия станаха взривовете.

нистър Цветан Цветанов да дойде
в НС и да даде отчет за причини-
те, довели до взривовете край Пе-
толъчката, както и за мерките,
които са предприети след трагич-
ния инцидент. В документа се на-
стоява министърът на отбраната
Аню Ангелов също да изясни те-
мата в Комисията по външна по-
литика и отбрана.

“Защо винаги се оказваме не-
подготвени за реакции при бедст-
вия и трагедии и си позволяваме
да експериментираме на гърба на
гражданите? Питаме каква е по-

Стралджа търси помощ от
държавата след взривовете

Военно-окръжният съд в Сливен остави за постоянно в
ареста двамата военни от авиобаза “Безмер”, които бяха
арестувани за изнасянето на ракети “въздух-земя”. Съдът
наложи постоянна мярка за неотклонение “задържане под
стража” на майор Николай Николов и старши сержант Живко
Йорданов. Николов отговаря за логистиката в авиобаза
“Безмер”, а Йорданов - за склада, където се съхранявали
боеприпасите.
Едното обвинение срещу военните е за длъжностно присвоя-
ване и предвижда лишаване от свобода от 3 до 15 години, а
другото - за държане и съхранение на неуправляеми ракетни
снаряди в голямо количество.

делските земи и горските терито-
рии от разпръснатите невзривени
боеприпаси. В писмото се посоч-
ва, че спешно трябва да се обез-
щетят собствениците за извършва-
не на ремонти на пострадалите
сгради, както и земеделските сто-
пани за загубите от увредена и
унищожена реколта.

Екипите, които разчистват от
невзривени боеприпаси и части
от тях района на пътния възел
“Петолъчката”, са увеличени,
съобщи областният управител на
Ямбол Димитър Иванов. В опас-
ната зона работят 30 сапьори от
Министерството на отбраната и
10 от СДОТО към МВР.

От “Берета Трейдинг” съобщи-
ха, че започват да ремонтират
пострадалите жилищни и обще-
ствени сгради в резултат на ин-
цидента. Предстои да се подме-
нят счупени прозорци, паднали
врати и тавани и др.

Сергей Станишев:

Няма да дискредитирам България
Павлета ГЕОРГИЕВА страната има отстъпление от де-

мократичните права и това не
остава незабелязано. “При толко-
ва много пари, отделени за под-
слушване, Братя Галеви изведнъж
изчезнаха. Господин Цветанов
следи кой ли не, точно тях ли е
пропуснал. Това е пълен скандал”,
отправи критики соцлидерът.

Той коментира, че е необхо-
димо да се преразгледа и начи-
нът, по който се регламентира из-
борното отразяване в медиите.
“Като министър-председател не
съм си позволявал да се обадя
по телефона на някой издател
или журналист по повод на ста-
тия или публикация, която не ми
харесва. Нещата са отишли
твърде далеч, щом се смята за
нормално министър-председате-
лят или някой от министрите да
звъни в редакциите и да се ка-
рат, изтъкна Станишев.

П
жа Митко Андонов. Той е изпра-
тил писмо до председателя на
Народното събрание Цецка Ца-
чева и до парламентарните гру-
пи на партиите. “В този труден
момент очакваме помощ от
държавата. Настоявам за прераз-
глеждане на нормативната база,
касаеща работата с опасни ве-
щества и материали, въвеждане
на строги процедури при издава-
не на лицензи и контрол при
работа с боеприпаси”, пише в пи-
смото Андонов.

Според него в най-кратки сро-
кове трябва да се извърши ДНК
разпознаване на останките на за-
гиналите, кремация и предаване-
то на урните на семействата.
Кметът настоява за бързото про-
чистване на село Лозенец, земе-

Социалистите призоваха управляващите
да спрат да си прехвърлят отговорностите
Социалистите призоваха управляващите
да спрат да си прехвърлят отговорностите
Социалистите призоваха управляващите
да спрат да си прехвърлят отговорностите
Социалистите призоваха управляващите
да спрат да си прехвърлят отговорностите
Социалистите призоваха управляващите
да спрат да си прехвърлят отговорностите
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България

О Б Я В А
ОБЩИНА БЕЛЕНЕ ОБЯВЯВА
 I. Публичен търг с тайно наддаване за:
1. Продажба на Поземлен имот - АВТОГАРА БЕЛЕНЕ с идентификатор 03366.602.1114 с площ 4883

кв.м, ведно със застроените в него сграда с идентификатор 03366.602.1114.1 със застроена площ (ЗП)
- 193 кв.м на два етажа в гр.Белене.

Начална тръжна цена (НТЦ) - 458500 лева без ДДС
2. Продажба на общински земеделски имоти в землището на община Белене, както следва:

3. Отдаване под наем за срок от 5 години, на реална част с площ 10 кв.м (Бивше кметство-с.Татари)
и обслужваща част от дворното място в с.Татари, кв.53.

Начална тръжна цена (НТЦ) - 60 лева/месец без ДДС
II. Публично оповестен конкурс за Продажба на СТРОИТЕЛНИ МАТЕРИАЛИ, които ще се получат

при развалянето на сгради в общински имоти в гр.Белене, съгласно приложена Количествено-стойно-
стна сметка, както следва:

1. Обект №1 - Ул.”Петър Манчев” №13.
2. Обект №2 - Ул.”Петър Манчев” №17.
Критерии за оценка на предложението: Минимален срок за почистване на всеки от имотите

поотделно от строителни отпадъци от датата на сключване на договор за продажба.
Публичният търг и публично оповестения конкурс ще се проведат на 04.07.2012 год. (сряда), а при

неявяване на кандидати на 11.07.2012 год. (сряда) от 14.30 часа в зала №26 на Административната
сграда на Община Белене.

Оферти с депозити за участие в публичния търг по точка I в размер на 10 % от НТЦ за обекта,
запечатани в непрозрачен плик ще се приемат до 16.30 часа на 03.07.2012 год. (вторник), съответно
до 16.30 часа на 10.07.2012 год. (вторник) в деловодството на Община Белене - стая №10, след
заплащане на същите по сметка (IBAN): BG61 STSA 9300 3359 4547 00, BIC: STSA BGSF в “Банка ДСК”
ЕАД.

Оферти с депозити за участие в публично оповестения конкурс по точка II в размер на стойността
на разходите, направени при почистването на имотите в размер общо на 2218 лева с ДДС за Обект
№1 и в размер общо на 3327 лева с ДДС за Обект №2, запечатани в непрозрачен плик ще се приемат
до 16.30 часа на 03.07.2012 год. (вторник), съответно до 16.30 часа на 10.07.2012 год. (вторник) в
деловодството на Община Белене - стая №10, след заплащане на същите по сметка (IBAN): BG61 STSA
9300 3359 4547 00, BIC: STSA BGSF в “Банка ДСК” ЕАД.

Цената на тръжните документи е 100 лева с включен ДДС за обектите по точка I.1-2 и 60 лева
с включен ДДС за обектите по точка I.3 и II.1-2 и те могат да се получат в същите срокове до 16.00
часа на 03.07.2012 год. (вторник), съответно до 16.00 часа на 10.07.2012 год. (вторник) в стая №15,
след заплащане на същите по сметка (IBAN): BG74 STSA 9300 8459 4547 00, код за вид плащане 44
80 07, BIC: STSA BGSF в “Банка ДСК” ЕАД.

При отказ за подписване на Договор от спечелилите участници внесените депозити не се възста-
новяват.

Внесените депозити по точка II се възстановяват при своевременното почистване на имотите от
строителни отпадъци, съгласно подписан Договор, след проверка на комисия от Общината.

Оглед на обектите може да се извършва всеки работен ден, след закупуване на тръжни книжа,
с представител на Общината.

За допълнителна информация - тел.(0658) 3-10-61 инж.Пламен Петров
КМЕТ:____________

                      /Петър Дулев/

ъзможно е охлаждащата
система на антена на мо-
билен оператор, която от-
деля вода, да е предизви-

26 души са ранени в катастрофи през изминалото денонощие.
Четирима от тях са с опасност за живота. Само в София за 24 часа
са регистрирани 143 пътни инцидента.

Камион без шофьор потегли в Добрич и блъсна 16-годишно
момче. В автомобил ЗИЛ е бил служител на фирмата, извършваща
ремонтни дейности на улицата. При потеглянето му шофьорът успял
да настигне камиона и да издърпа 43-годишния си колега, който се
намирал вътре. Опитите му обаче да овладее тежката машина ос-
танали без резултат. Поради големия наклон на пътя камионът
пресякъл двете платна на булеварда, след което ударил велосипе-
дист с предна лява част и се спрял в дърво. 16-годишният велоси-
педист е с тежки травми и с опасност за живота.

В най-натоварените часове от няколко дни на бул. “Цариградско шосе” в столицата общински
служители с метли почистват пространството около мантинелите от бурени и натрупала се пръст.

Това води до километрични опашки от автомобили

Снимка БГНЕС
GSM АНТЕНА СРУТИЛА
КОЗИРКАТА В СОФИЯ?

В
кала нарушаване на здравината
на покривната конструкция и
това да е довело до срутването
на козирка на сграда в понедел-
ник в София. Това заяви вчера
кметът на район “Оборище” Йор-
данка Фикирлийска. Тя увери, че
сградата между булевардите
“Васил Левски” и “Дондуков”
вече е обезопасена. Фикирлий-
ска уточни, че извършените про-
верки показват, че засега няма

опасност да падне друга част от
покрива на постройката. Собст-
вениците на сградата са получи-
ли предписание, което трябва да
се изпълни в най-кратки срокове.

Над 115 са опасните сгради
в петте централни района в сто-
лицата, съобщи столичният кмет
Йорданка Фандъкова. За район
“Възраждане” предписанията
са 74, като там опасните сгради
са в най-тежко състояние. От
миналата година само в този
район са премахнати 27 общин-
ски сгради. Тази година са
предвидили още 12.

143 КАТАСТРОФИ В
СТОЛИЦАТА САМО ЗА ДЕН

Българските полицаи -
болни, бедни и песимисти

Б

47% от служителите на МВР признават за
нерегламентиран натиск от началниците си

ългарските полицаи не са до-
волни от заплатите си, имат
здравословни проблеми и са
песимисти за кариерното си
развитие. Това са обобщените

резултати от социологическото проучване
“Мотивация на българския полицай - акту-
ално състояние и рискове”. То е направе-
но по поръчка на Синдикалната федера-
ция на служителите в МВР и е първото по
рода си независимо изследване на сектор
“Сигурност”, заяви председателят на син-
диката Валентин Попов.

Оказва се, че половината полицаи имат

здравословни проблеми, като най-болни
са служителите в жандармерията, а най-
малко заболявания имат работещите в
“Борба с организираната престъпност”.
Близо една четвърт от болните са с хипер-
тония, развита след постъпване в полици-
ята. Всеки десети е с язва или сърдечно-
съдови заболявания, почти толкова са и с
бъбречни заболявания. Всеки седми поли-
цай има по повече от едно хронично за-
боляване. Въпреки това 60% от полицаите
не са ползвали болнични през последна-
та година.

Служителите на реда се оплакват и от

ниска мотивация. Изследването регистри-
ра безпрецедентно ниско равнище на
удовлетвореност на полицаите от обезпе-
чеността им със задължителното за рабо-
тата оборудване, облекло, снаряжение,
бронежилетки, компютри, автомобили и
гориво за тях. Охранителната полиция и
Граничната полиция са най-недоволни от
липсата на хартия и канцеларски матери-
али.

Основната заплата и заплащането на
извънредния труд на полицаите също са
далеч от желаното според мнозинството
от МВР служителите. Всеки 9 от 10 поли-
цаи работят извънредно. В същото време
всеки трети полицай се съмнява, че извъ-
нредният му труд се заплаща коректно.

МВР служителите са песимисти по от-
ношение на кариерното си развитие. Все-
ки четвърти полицай не е преминал ни-
каква форма на обучение след постъпва-

не в полицията.
Не са изненадващи резултатите за

доходите на служителите на МВР. 8% от
полицейските семейства живеят с месе-
чен доход до 600 лева, а за 32 на сто той
е между 601 и 900 лева. Около 34% имат
доход от 900 до 1200 лева. 58% от служи-
телите на реда са на мнение, че за да
израснат кариерно, трябва да имат връзки
с висшестоящите.

47% от полицаите казват, че знаят за
нерегламентиран натиск върху тях от стра-
на на началниците. Най-често споменава-
ната форма на натиск е отказът от поема-
не на отговорност от висшестоящите.

Резултатите от социологическото
проучване полицейският синдикат ще из-
прати до премиера Борисов, вътрешния
министър Цветанов, президента Росен
Плевнелиев, парламента и Европейския
полицейски съюз.

Затворници разчистват след
земетресението в Перник

З
атворници ще съ-
бират отломките
след разрушенията
от земетресението

Екипът геолози от БАН е готов с доклада от
проучването на Пернишкото земетресение от 22
май. Според данните разломът, активиран при тру-
са, е един от най-малките в региона. В съседство
има по-големи, които не са проучени заради липса
на пари. Те дори не са картирани, а най-добрата
карта на сеизмичната опасност се прави чрез оцен-
ка на големите земетресения, заявиха от БАН.

в Перник. Осъдени от за-
твора в Бобов дол ще
бъдат докарвани под
конвой всяка сутрин, а
вечер ще бъдат връщани
обратно в килиите. Група-
та ще бъде от 10 човека
и ще бъде оборудвана с
необходимата техника.
Ангажимент на затворни-
ците ще бъде единстве-
но събирането и извозва-
нето на строителните
материали, тухлите и ке-
ремидите, които хората
са изхвърлили след
спешните и неотложни
ремонти на къщите си. На

много места по улиците
на града и дори в центъ-
ра има купчини с изпочу-
пени керемиди и шапки
от комини.

Досега са изплатени
1 031 225 лв. за еднократ-
ни социални помощи в
Перник и Радомир на
жители на двете общини,
чиито домове са постра-
дали от земетресението.

Въпреки че определени-
ят от правителството ли-
мит от 1 млн. лв. е над-
хвърлен, плащанията не
са спирани. В региона
досега са приети 9983
молби, а по 325 лв. са
получили 3173 души. На-
правени са откази на 993
молби. Очаква се да бъде
отпуснат втори транш от
средства за подпомагане.

ДВЕ ГОДИНИ И ШЕСТ МЕСЕЦА
УСЛОВНО ЗА ЛЕЧКОВ

ричленен състав на Ямболския окръжен съд осъди бившия кмет на
Сливен Йордан Лечков на две години и шест месеца лишаване от
свобода условно с тригодишен изпитателен срок. По същото дело, в
края на миналата година, друг състав на Окръжния съд в Ямбол
постанови на бившия кмет тригодишна условна присъда с тригоди-
шен изпитателен срок. След обжалване от подсъдимия делото бе
върнато от Бургаския апелативен съд заради допуснати нарушения
на процесуалните правила и немотивиране на присъдата, както е
записано в мотивите на апелативната съдебна инстанция.

Т

 Землище с. Петокладенци

1. 136 —————— Изоставена нива VI и V 27,752 11100,8
2. 137 —————— Изоставена нива VI и V 52,337 20934,8

№ Имот Местност НТП Кат. Площ НТЦ
/лева//дка/   №

О Б Щ О 80,089 32035,6
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ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО СЪБОТА. ЦЕНИТЕ СА С ДДС.

1 КОЛ / 50 ММ ИЛИ
2 КОЛ / 25 ММ = 10 ЛВ. 1 КОЛ / 75 ММ = 15 ЛВ.

2 КОЛ / 40 ММ  = 20 ЛВ. 2 КОЛ / 50 ММ = 25 ЛВ.

2 КОЛ / 75 ММ = 30 ЛВ. 2 КОЛ / 90 ММ = 32 ЛВ.

АДРЕСИ ЗА РЕКЛАМА
И МАЛКИ ОБЯВИ В ГР. СОФИЯ

РЕДАКЦИЯ
НА В-К ДУМА:
1784 бул. "Цариградско шосе" №113А, тел.: 02/9705 205;
9705 221, факс: 9752 604, e-mail: reklama@duma.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
От понеделник до петък: 10:00 - 17:30
За обяви за следващия ден: 10:00 - 13:00

ИНФОЦЕНТЪР ДУМА:
София, 1000, ул. “Позитано” №20, тел.: 02/810 73 78,
0886 707 551, e-mail: duma_infcenter@abv.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
9,00 - 16,00 ч.

БАН ПОДПИСА СПОРАЗУМЕНИЕ С
ФРЕНСКАТА АКАДЕМИЯ НА НАУКИТЕ

абраната за тютюнопушене в за-
крити обществени пространства
е в сила вече близо две седмици.
Оказва се обаче, че законът не е

До края на месеца ще
бъдат съборени всички не-
законни имоти на Кирил
Рашков и фамилията му, но
жителите на Катуница не
са съгласни и искат те да
се превърнат в социални
заведения. Това съобщи
кметът на Катуница Краси-
мир Юруков вчера.

В понеделник започна
събарянето на оградите на
хасиендата на цар Киро,
която се намира извън Ка-
туница. Извозването на
строителни отпадъци от
съборената ограда про-
дължи и през вчерашния
ден. На мястото бе само
един от помощниците на
фамилията, който обясни,
че все още нямат реше-

поразумение за
сътрудничество бе
подписано между
БАН и Френската

Младите хора у нас използват хубавото време, за да могат
да повишат доходите си

Снимка Мариета ТОМОВА

В ЗАВЕДЕНИЯ С ДВЕ СТЕНИ
МОЖЕ ДА СЕ ПУШИ, НО С ТРИ - НЕ

С
академия на науките.

БАН е взаимствала
много елементи от рабо-
тата на Френската ака-
демия, като първото спо-
разумение в областта на
науката е подписано
още през 1965 година с
Френския национален
център за научни из-

следвания, което инсти-
туционализира сътрудни-
чеството между двете
научни институции, по-
сочи академик Никола
Саботинов в речта си. По
думите му взаимоотно-
шенията между БАН и
Академията на науките
на Франция се характе-
ризират с устойчивост
във времето, както и със
съвместни публикации -
около 100 на година.

Постоянният секретар
на Френската академия
на науките професор Кат-
рин Бришеняк сподели, че
споразумението има стра-
тегически характер и се
опира на дисциплини, в
които вече двете акаде-
мии си сътрудничат - на-
уките за земята, матема-
тиката и информатиката,
астрономията, науките,
които се използват за це-
лите на археологията.

З
дал ясна рамка за това какво значи
терминът “на закрито”.

В заведения с две стени, например,
инспекторите позволяват да се пуши,
а с три - не позволяват. Единствено
съдът може да каже дали нашите пре-
поръки са правилни, поясни Димитър
Димитров, директор на дирекция “Об-
ществено здраве” в МЗ. По думите му
собствениците или управителите на
фирми носят отговорността да забра-
нят пушенето в сградата и да следят

забраната да се спазва в офисите.
Димитров очаква да има напреже-

ние и по плажовете. Според прогноза-
та му пушачите ще подчертават, че
плажната ивица е открито пространст-
во, докато противниците на тютюневия
дим ще се позовават на факта, че тя е
публично обществено място, на което
се събират и много деца.

Пред подобна дилема са изправе-
ни и откритите басейни в частните
хотели по Черноморието. Дали там ще
се пуши зависи от хотелиерите - ня-
кои от тях дори обмислят да въведат
пълна забрана заради чуждестранни-
те си гости.

ГЕРБ пак пробутват лобистка
поправка в Закона за пътищата

П

Управляващите умишлено дадоха време на фирмите,
които искат да поставят билбордове

оправка в Закона за
пътищата, свързана с
рекламните билбор-
дове край магистра-
лите, би могла да се

тълкува като лобистка от стра-
на на управляващите, заяви де-
путатът от Коалиция за Бълга-
рия Петър Мутафчиев. Между
първо и второ четене на зако-
на мнозинството е вкарало по-
правка, според която всички,
подали до момента искания за

изграждане на обекти край ма-
гистралите, ще бъдат удовле-
творени по стария законов ред.
“Ние два месеца се мотаем с
този закон и е идеално усло-
вие хората да си подадат мол-
бите”, обясни Мутафчиев. С тази
реклама наистина се прекаля-
ва и това разсейва водачите.
Управляващите обаче решиха
да допуснат компромис, комен-
тира социалистът.

В първоначалния вид за-

конът предвиждаше да се за-
брани изграждането на билбор-
дове по магистралите. Сега ос-
вен условието за вече подали-
те документи с искане, се допу-
ска и оставането на старите
съоръжения по пътищата.

В закона се предвижда и
вдигане на разрешената мак-
симална скорост по така наре-
чените скоростни пътища. “Аз
съм за това да има понятие
скоростен път. Това са четири-

лентови пътища, по които е
разрешена по-висока скорост
от 90 км/ч”, коментира Мутаф-
чиев. Той обаче допълни, че е
друг въпросът изграждането
на такива пътища да не спре
строителството на магистрали,
каквото е опасението на БСП.
Мутафчиев обясни, че пред-
назначението на скоростните
пътища е да свързват магист-
ралите. Ако погледнете в мо-
мента плана и програма 2020,
която разработи това прави-
телство, там така наречената
магистрала “Рила”, която тряб-
ва да свърже АМ “Струма” през

Самоков и Ихтиман с АМ “Тра-
кия” вече е скоростен път, даде
пример Мутафчиев. Ако изчис-
ленията показват, че няма
такъв голям трафик от Гърция
директно за Пловдив и нашето
Черноморие, да - нека да бъде
скоростен път, но не мога да
се съглася участъкът Търново-
Шумен от АМ “Хемус” да бъде
заменен със скоростен път, ко-
ментира Мутафчиев. Това
е най-малкото недалновидно
по отношение на развитието
на страната, автомагистралите
са необходими, бе категори-
чен депутатът.

П

Майки готови да емигрират
заради ниски детски надбавки

разни детски колички, окичени
с плакат с надпис “Това е бъде-
щето на България, резултат от
управлението”, и бурканчета от

детски храни, пълни с жълти стотинки
и камъни, подредиха майки на площа-
да пред общината в Силистра. Някои
от жените обявиха, че смятат да еми-
грират заради липсата на адекватна
държавна политика за подпомагане на
младите семейства с деца. След два

подобни протеста, срещи с представи-
тели на властта и кореспонденция със
социалното министерство заради нис-
ките детски надбавки, майките заяви-
ха, че са още по-обезверени.

При посещението си в Силистра
през почивните дни Симеон Дянков бе
категоричен, че обезщетението за май-
чинство няма да бъде обвързано с
минималната работна заплата, както
искат протестиращите майки.

БУТАТ КЪЩИТЕ НА РАШКОВИ,
МЕСТНИТЕ ГИ ИСКАТ ЗА
СОЦИАЛНИ ЗАВЕДЕНИЯ

ние за събаряне на вила-
та, въпреки че багери са
разрушили част от ограда-
та. Очаква се днес да за-
почне и събарянето на ог-
радата на най-старата
къща на Кирил Рашков,

която се намира на ъгъла
на улиците “Марица” и
“Ягода”. Според жителите
на селото масивните сгра-
ди трябва да се ползват за
старчески домове и сели-
ща в помощ на деца, ко-
ментира Юруков.

ДУМА припомня, че
през октомври бяха изда-
дени девет заповеди за
събаряне на незаконното
имущество. В това число -
жилищни сгради, немасив-
ни постройки и огради.
Фамилия Рашкови обаче ги
обжалва. До този момент
Върховният касационен съд
се е произнесъл само по
три от заповедите, като е
потвърдил разпоредбите
на Строителния надзор.
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НАП проверява зърнопро-
изводителите, тъй като след
направени анализи от страна
на Министерството на финан-
сите е засечено голямо изти-
чане на ДДС. Това обяви пред
bTV министърът на земеделие-
то и храните Мирослав Найде-
нов вчера.

“Купуват директно от поле-
то, не се дават фактури, след
това се намират отнякъде фик-
тивни фактури”, поясни земе-
делският министър. Той обяви,
че “подкрепя категорично дей-
ствията на приходната агенция,

рите в България. Това обя-
виха вчера от Коалиция
“Да остане природа в
България”, която обединя-
ва неправителствени при-
родозащитни организа-
ции. Промените са лоби-
стки и ще доведат до
скрита приватизация на
най-значимия ресурс, ос-
танал в България, заяви
Тома Белев от “Зелени
Балкани”. Еколозите за
пореден път обявиха, че
промените, вкарани меж-
ду първо и второ четене
на закона, са инициирани
от кръгове от фирми, кои-
то имат интерес да строят
в планинските курорти.
Собствеността в тези фир-
ми била преобладаващо
офшорна, а техният инте-

Еколози: Готвят скрита
приватизация на горите
Промените в закона нарушавали Конституцията и договора на страната ни с ЕС

рес - да не плащат на
държавата.

По думите на Белев, с
приемането на поправки-
те ще бъде открит пътят
за продажба и замяна на
гори. Ще може да се раз-
дават държавни земи без
търг, а търг ще се провеж-
да само когато в горите
ще се строи, каза той.
Измененията на чл. 52 пък
ще доведат до застроява-
не на горските територии
със сгради и съоръжения
за спорт. Промените пре-
движдат частните гори до
2 хектара да могат да се
секат без търговско-сто-
пански план. Няма да се
считат за голи сечи изси-
чанията на горите край
реките. Така на практика
ще бъде разрешено масо-
вото изсичане на край-
речните гори, алармира
Белев.

Според еколозите с
приемането на закона се-
чите ще се повишат с 80%

над прираста в горите.
Като това според тях ще
стане под натиска на фир-
мите за производство на
биомаса. Еколозите се
опасяват още, че сред не-
гативните ефекти от пови-

Мая ЙОВАНОВСКА

П
оправките в За-
кона за горите
са последният
напън за раз-
грабване на го-

шената сеч ще бъде заси-
леният риск от наводнения
и свлачищата. Около 33%
от територията на страна-
та са гори. Около две тре-
ти от тях са държавни, те
заемат 20% от територия-

та на страната. 10% от го-
рите в България ще бъдат
засегнати заради възмож-
ността да се стопанисват
частните гори без госко-
стопански планове. Един
процент от тези 10 на сто
ще бъдат засегнати от
строителство, алармираха
еколозите.

Тома Белев обяви още,
че новите текстове в зако-
на нарушават Конституци-
ята и договора на страна-
та ни с ЕС. С промените
ще бъде разрешено на
трети лица да изграждат в
чужда собственост ловно-
стопански съоръжения, без
договор и без съгласие на
собственика, което нару-
шава Конституцията, каза
Белев. По думите му, дру-
го нарушение е възмож-
ността да се строи върху
земеделски земи. Дава се
и възможност държавните
предприятия да влизат в
спорни имоти, където
държавата и частни лица

спорят за собствеността, и
да извършват сечи.

Според еколозите
промените в закона нару-
шават и законодателство-
то на ЕС, защото на прак-
тика се създават две на-
ционални схеми за помощ
на инвеститори в спортни
и културни и религиозни
съоръжения. Това е така,
защото се иска предвари-
телно съгласие на ЕК за
всяка схема за държавна
помощ. По думите им, дру-
го нарушение на догово-
ра е възможността за
съществуващите ски пис-
ти - държавна собстве-
ност, без търг и конкурс
да се учредява право на
ползване за срок от 10 го-
дини. Ако законът бъде
приет, ще поискаме пре-
зидентът да наложи върху
него вето, а омбудсманът
да го обяви за противокон-
ституционен и нарушаващ
догорова на страната ни с
ЕС, обяви Белев.

сяне, при което авиационното третиране би било не-
ефективно. Това е установила междуведомствена ко-
мисия след направен оглед на засегнатите площи.

Специали-
сти от расти-
телна защита
в Кърджали
препоръчаха
на земедел-
ските стопани
да продължат
с пръскането
с препарати
на засегнати-
те от марокан-
ски скакалци
площи в об-
ластта. Това
те направиха след обследването на над 9000 декара,
засегнати от вредителите, на територията на 6 общи-
ни в област Кърджали. Експертите са препоръчали
още през следващата 2013 г. да се извърши задължи-
телно пръскане с летателна техника в оптимални сро-
кове, като се предвидят необходимите за това средст-
ва в общинските бюджети.

С оглед е установено, че с най-висока плътност и
най-голяма площ на разпространение са огнищата в
общините Момчилград, Крумовград и Джебел (земли-
щата на селата Груево, Летовник, Качулка, Садовица,
Перуника, Поточе, Рът). Площите са труднодостъпни и
не се обработват. Засега не са засегнати земеделски
култури, а интензивните валежи са забавили размно-
жаването на скакалците и са предотвратили евенту-
алния им каламитет, констатираха експертите.

Все по-голяма популярност сред фермерите набира закупува-
нето на млекомати за директни продажби на суровината от фер-
мата и за приспособяване на помещения за директни продажби на
продукти от животински произход, съобщиха от Държавен фонд
“Земеделие” (ДФЗ). Той вече одобрил осем подобни проекта, при
които държавата възстановява на фермерите половината от напра-
вените разходи за изграждане на търговски помещения и купуване
на млекомати, хладилници и друго търговско оборудване за ди-
ректни доставки на малки количества суровини и храни от живо-
тински произход.

За да осигурят средства за изпълнение на проектите си, които
позволяват на клиентите да купуват директно от фермите млечни
и месни продукти, кандидатите могат да ползват и кредитиране от
ДФЗ. Заявления се подават в Областните дирекции на ДФЗ по
място на осъществяване на инвестицията.

Хиляди малки и средни предприятия
търсят пътя на финансово възстановяване в
България. Въпреки че тенденцията за рело-
кацията на гръцкия бизнес към съседната
страна започна преди кризата, през послед-
ните няколко месеца започна нов порив, до-
вел общия брой на компаниите, преместили
се там, до 6000, съобщава “Фокус”, като се
позовава на гръцкия вестник “Катимерини”.

“Първата вълна от гръцки компании, кои-
то местят седалищата си в България, бе през
2007 г., когато тя стана страна членка на
Европейския съюз. Това бяха най-вече голе-
ми текстилни и строителни фирми”, каза Алек-
сандрос Адамидис, адвокат, който води ком-
пания, специализирана в тези трансфери.

За разлика от широко разпространено-
то вярване, че първите преместили се ком-
пании са направили това, за да намалят
оперативните си разходи, Адамидис заяви,
че техните мотиви са били за повишаване
на приходите, тъй като гръцки строителни
фирми са водещи в пазара на големи ин-
фраструктурни проекти в България.

През 2008 г. списъкът на бизнеси, уста-
новили се в България, се разшири с доба-
вянето на услуги, интернет търговия и про-
мишленост. През януари същата година,
когато глобалната икономическа криза се
разрази, фабрики за пластмаса, произво-
дители на фотоволтаични панели, телеко-
ми, производители на медицинско оборуд-
ване, на принтери, на храна и дори кине-
матографични компании започнаха да се
включват в клуба на имигриралите.

икономика, като отново съсре-
доточат вниманието си върху
стратегиите за развитие в сред-
носрочна перспектива, както и
да се подготвят за влошаване
на ситуацията. Това посочва
Световната банка (СБ) по по-
вод новия си доклад “Световни
икономически перспективи”,
цитирана от БТА.

Банката прогнозира иконо-
мическият растеж на България
тази година да се забави до 0,6
на сто спрямо 1,7% миналата
година. СБ очаква българският
брутен вътрешен продукт (БВП)

Расте интересът
на фермерите
към млекомати

Българската икономика се забавя
СВЕТОВНАТА БАНКА:

през 2013 и 2014 година да
нарасне съответно с 2,5% и
3,3%.

Припомняме, че МВФ и Ев-
ропейската комисия също по-
нижиха прогнозата си за ръст
на България, съответно до 0,5%
и 0,8%.

Заради неблагоприятните
метеорологични условия в на-
чалото на 2012 г., забавянето
на някои икономики, съкраща-
ването на обема на кредитните
средства от европейските бан-
ки и възобновените кризисни
явления в някои развити стра-
ни от Европа, се очаква рас-
тежът на БВП на региона да се
забави до 3,3% тази година,
преди да започне умерено

възстановяване до 4,1% и 4,4%
съответно през 2013 и 2014 г.,
отбелязва Световната банка.

защото от това страда целият
сектор”.

При разкриването на подоб-
ни нарушения ще последват
“крути мерки”, закани се Най-
денов. Той отново напомни, че
правителството подготвя промя-
на в режима на данъците в този
сектор. При търговията със
зърно ще се издават опростени
фактури, тъй като зърнопроиз-
водителите са първи във вери-
гата, за да не може след това
да се кумулира това фалшиво
ДДС, което да се точи, обясни
земеделският министър.

Р азвиващите се страни
трябва да се подготвят за
дълъг период на неста-
билност в световната

6000 гръцки
фирми се
преместили у нас

ПРЪСКАНЕТО
СРЕЩУ МАРОКАНСКИ
СКАКАЛЦИ - ДОГОДИНА

ППППП
ръскането с вертолети срещу мароканските ска-
калци в Кърджалийско се отлага за 2013 г., а
причината е, че скакалците вече са достигна-
ли пета фаза на развитие и са пред яйцесна-

НАП проверява
зърнопроизводителите
НАП проверява
зърнопроизводителите
НАП проверява
зърнопроизводителите
НАП проверява
зърнопроизводителите
НАП проверява
зърнопроизводителите
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В ОЧАКВАНЕ НА ОТСТЪПКАТА ОТ „ГАЗПРОМ”

Газът щял да
поскъпне с 5%

В
очакване страната ни
да получи обявената
от управляващите от-
стъпка на “Газпром” в
цената на природния

Водата в София се повишава от юли с 2,86%,
а не с 12% както поиска столичният концесионер

на сто на цената на долара спря-
мо лева и необходимостта за
допълнително нагнетяване на
над 148 млн. куб. м запаси от газ
в Чирен за зимата.

Ако не бъде подписано дого-
вореното намаление на доставна-
та цена на газа, синьото гориво
ще поскъпне от 1 юли, но мини-
мално, така че да не се отрази на
цените на топлинната енергия,
каза Семерджиев. Той призна, че
даването само на 5 процента по-
вишение на цената е за сметка
на “Булгаргаз”. Независимо от
поскъпването на синьото гориво,
топлоенергията ще поевтинее,
макар и с по-малко от изчислени-
те преди две седмици между 3 и
30 на сто за различните градове
в страната, обясни Семерджиев.

От думите му стана ясно, че
натискът върху ръста на цената

на газа ще е за сметка на осигу-
ряване на газови резерви в Чи-
рен. Семерджиев заяви, че е
много важно “Булгаргаз” да може
да нагнети природен газ в хра-
нилището, но е добре това да
стане след влизането в сила на
договореностите за намаляване
на цените от “Газпром”, така че и
българското газово дружество, и
потребителите да могат да заку-
пуват и ползват по-евтин газ.

Водата в София ще поскъпне
с около 2,86% от 1 юли, обяви
още Ангел Семерджиев. Поскъп-
ването с 12%, което искаха от
“Софийска вода”, няма как да
стане, каза Семерджиев. По ду-
мите му комисията е категорична
за увеличението на цената на
тока с 10% от 1 юли. Увеличени-
ето е минимизирано до възмож-
ните предели, каза Семерджиев.

газ, от 1 юли синьото гориво най-
вероятно ще поскъпне с 5 про-
цента. Това е станало ясно от
думите на председателя на Дър-
жавната комисия за енергийно и
водно регулиране (ДКЕВР) Ангел
Семерджиев вчера. Преди ден
“Булгаргаз” поиска повишение на
цената на природния газ през
следващото тримесечие с 15,73
на сто, тъй като държавната ком-
пания все още не получила от
“Газпром” обявената от правител-
ството в края на март дадена от
газовия монополист отстъпка от
11,1 на сто в цената на суровина-
та. Други причини от юли да се
повишат тарифите са ръстът с 5

Конкурс за приватизацията на БДЖ “Товарни превози” бе
обявен от Агенцията за приватизация и следприватизационен
контрол. В целите на приватизацията е записано, че дружеството
трябва да запази основния предмет на дейност, да осигури фи-
нансов ресурс за железниците и да спомогне за модернизацията
на сектора. Инвеститорът трябва да се ангажира със социални и
трудовоправни въпроси, с цел да се “гарантира социалният мир”,
допълват от Агенцията за приватизация.

В конкурса за придобиването на 100% от капитала на БДЖ
“Товарни превози” могат да кандидатстват стратегически и финан-
сови инвеститори. За стратегическия инвеститор е важно поне
десет години да осъщствява дейности по железопътни превози,
да има нужните сертификати, както и приходи от минимум 400
млн. евро, както и одитирани финансови отчети. За финансовия
инвеститор условията са да има активи или дялови участия в
размер на минимум един млрд. евро и собствен капитал от не по-
малко от 20 млн. евро за последната финансова година. През
последните три години трябва да има одитирани отчети.

При оценяването на конкурсната документация - 70 точки от
оценката ще са за предлаганата цена и 30 - за предлаганата
инвестиция. Депозитът за участие в конкурса е 20 млн. евро.

Дефлация от 0,1 на сто през май спрямо април сочат данните
на Националния статистически институт (НСИ), огласени вчера.
Увеличението на потребителските цени спрямо май миналата
година обаче е 1,7 на сто. Средногодишната инфлация за
периода юни 2011 - май 2012 г. спрямо периода юни 2010 -
май 2011 г. е 2.9%.
През май спрямо април е регистрирано сериозно поскъпване
на картофите и цитрусовите плодове - с повече от 13 на сто,
както и на доматите - с 11 на сто. За сметка на това поевтиня-
ването при краставиците е с близо 30 на сто, при всички
видове пипер - с повече от 22 на сто.
В групата на нехранителните стоки и услуги са намалели
цените на течните горива за битови нужди, дизела - с по-
малко от две на сто, както и на бензините А 95 и А 98 - с 4,3
на сто. Увеличение има при наемите, стоките за поддържане
на дома и транспорта. Цените на лекарствата са намалели с
0,1 на сто, но пък цените в доболничните и болничните услуги
са се повишили съответно с 1.7 и 7.4%.

о месец - месец и половина може да приключи проверката на Комисията за защита на
конкуренцията (КЗК) по въпроса дали има картел на пазара на горива, каза вчера предсе-
дателят на антимонополната комисия Петко Николов. В кореспонденция сме с генералната
дирекция “Конкуренция” в ЕК по този въпрос, допълни Николов. Продължава и проверката
за пазара на самолетно гориво. Според Николов по всички преписки за горивата е възможно
комисията да се произнесе едновременно.

Николов съобщи, че до месец-два или най-късно до есента се очаква да приключи и
проучването за търговските вериги. Сега се обсъждат предложенията на веригите, които по
думите му предлагат премахването на всичко, което според комисията представлява трудност
или пречка в отношенията между веригите и доставчиците. В етап на обсъждане сме те са в
състояние да възстановят конкуренцията и отношенията на този пазар, допълни Николов. Той
не уточни какво са склонни веригите да премахнат в отношенията си с доставчиците.

Във връзка с готвените промени в Закона за защита на конкуренцията по отношение на
търговските вериги Николов каза, че в случая с веригите става дума за секторна регулация,
а не за регулация, която би представлявала част от закона, който по думите на Николов е
общ икономически закон. КЗК ще съдейства със всичко, за да може отношенията да бъдат
ясни, прозрачни и да няма съмнения относно използването в нарушение на закона на
правомощията на някои от страните, допълни той.

Инвеститорите във възобно-
вяеми енергийни източници
(ВЕИ) настояват цените на “зе-
ления” ток да се намаляват по-
плавно. Това стана ясно на об-
щественото обсъждане за це-
ните от ВЕИ в Държавната ко-
мисия по енергийно и водно
регулиране (ДКЕВР).

“Радваме се, че тарифата
пада, но не сме доволни, че това
се случва толкова рязко”,
обърна се към регулатора
шефът на Българската фотовол-
таична асоциация Никола Газ-
дов. Според него в Закона за
ВЕИ в последния момент се е
появила поправка, която позво-

“Топлофикация-София” е превела 330 млн.
лева на “Булгаргаз” от началото на годината до
днес. Така общинското дружество е изплатило
всички текущи задължения към държавната ком-
пания за доставка на газ за 2012 г., които по
фактури са общо 323 млн. лева, обяви Стоян
Цветанов, изпълнителен директор на общинско-
то дружество.

Обобщените данни показват, че от началото
на 2011 г. до момента “Топлофикация София” е
превела рекордните 836 млн. лева на газовото
дружество, допълни Цветанов. Той подчерта, че
така за първи път в историята си “Топлофикация”
няма текущи задължения, като в същото време е
намалила и наследени стари дългове с над 40
млн. лева.

Цените за отчитане на топломерите и подгот-
вянето на изравнителните сметки остават същи-
те, каза още Стоян Цветанов. Той съобщи, че
вече са факт новите двугодишни договори с всич-
ки фирми за дялово разпределение. “Въпреки

1.6% ИНФЛАЦИЯ ОТ
НАЧАЛОТО НА ГОДИНАТА

Тръгна приватизацията
на БДЖ „Товарни превози”

До месец и половина КЗК казва
има ли картел на пазара на горива

Столичното парно
си плати газовия дълг

настояванията на топлинните счетоводители за
актуализация, такава няма да има, така че столи-
чани могат да са спокойни за това”, обеща Цве-
танов. Дружеството му обслужва като топлинен
счетоводител 156 сгради с над 4000 абонати.

Клиентите на столичния монополист про-
дължават да растат. От началото на годината до-
сега към “Топлофикация-София” са се присъеди-
нили 1100 нови клиенти, а за 2011 година потре-
бителите на компанията са се увеличили с почти
5000, отчете шефът на общинското дружество.

ПРОИЗВОДИТЕЛИТЕ НА ЕКОЕНЕРГИЯ
ИСКАТ ПО-ВИСОКИ ЦЕНИ

лява повече от три пъти годиш-
но да се определят нови цени.
Според него секторът бе готов
да поеме намаление на цените
с до 40%. Държавата обаче
намали тарифите на някои фо-
товолтаици с 54%, което според
Газдов означава, че лошият сце-
нарий за сектора е надхвърлен.
Според шефа на Асоциацията
на производителите на екоенер-
гия Велизар Киряков за разли-
ка от технологиите във фотовол-
таичния сектор, във вятърната
енергия и други ВЕИ, разходите
са сравнително стабилни. Спо-
ред Газдов е проблем това, че
държавата е намалила от 9%

на 7% нормата за възвръщае-
мост от ВЕИ. Председателят на
ДКЕВР Ангел Семерджиев от-
говори, че за миналата година
са присъединени над 240 мега-
вата ВЕИ мощности. Според
него разходите за присъединя-
ването на тези паркове са на-
правени от НЕК.

ДНЕК може да съобщи кол-
ко пари е платила на всички
данъкоплатци за присъединя-
ването на тези мощности”, за-
ключи Семерджиев. Стана ясно,
че става дума за 100 млн. лв.
разходи. Заради зеления ток
има вероятност цената за бита
да скочи до 10%.

“Нали газът щеше да поевтинее? Вместо това ще има увели-
чение”. Така лидерът на БСП Сергей Станишев коментира
вчера хвалбите на управляващите за уговореното с руския
“Газпром” поевтиняване на синьото гориво. Социалистите
попитаха къде са новите договори, които потвърждават
думите на премиера Бойко Борисов и енергийния министър
Делян Добрев за евентуалните отстъпки. Депутатът от левица-
та Янаки Стоилов заяви, че обвързването на цената на газа
със задълженията ни по проекта “Южен поток” говорят за
несигурността и поставят под съмнение готовността ни да го
изпълним. Няма предсказуемост в решенията на правителст-
вото, заяви той. Стоилов каза, че освен поскъпване на газа,
се готви и поскъпване на тока. Това поскъпване не отговаря
на доходите на българите, които не нарастват, освен 9-те лв.
върху минималната работна заплата, допълни той.

Станишев пита:

Павлета ДАВИДОВА

КЪДЕ Е ОБЕЩАНОТО НАМАЛЕНИЕ

Д
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Десетки хиляди души се включиха в
протеста на руската опозиция “Марш

на милионите - 2”, който тръгна от
площад Пушкин в Москва. Според

организаторите в демонстрацията са
се включили близо 100 000 души.

Полицията оспори този брой, като
според органите на реда в протеста

са участвали между 10 и 20 хиляди
демонстранти. Съгласно разрешението,

издадено от градската управа на
Москва, на организаторите на

демонстрацията е разрешено да
съберат максимум 50 000 души

Лекари от болницата в
Латакия оказват помощ
на Фади Якуб, оператор
от държавната сирийска
телевизия, който по време
на репортаж на живо
попадна заедно с колегата
си Мазен Мохамед под
обстрел от страна на
въоръжена терористична
група в селището Ал Кефаа
в северозападната част
на страната

и представителите на раз-
личните опозиционни сили.
Това се посочва в доклад на
ООН за размириците в стра-
ната, изготвен от специалния
представител по защита пра-
вата на децата при въоръже-
ни конфликти Радхика Кума-
расвами, съобщава БиБиСи.
Според нея сирийски деца са
били задържани и измъчва-
ни от военните, верни на
режима на Асад. Други са
били използвани буквално
като живи щитове по време
на боевете. Тя отправя крити-
ки и към опозиционната сво-
бодна сирийска армия, като
посочва, че нейни военизи-
рани формирования също са
излагали деца на смъртна
опасност. За пръв път имаме
данни, че деца са били при-
вличани от опозицията в по-
мощ при медицински и други
дейности, и то на фронтовата
линия на конфликта, каза
още тя.

Много дезертирали войни-
ци разказваха как са получа-
вали заповеди да стрелят в
райони, пълни с цивилни, и
да се целят по деца, малки
деца, които са избивали и
осакатявали, посочва Кума-
расвами. Видяхме деца, кои-
то са били измъчвани и кои-
то носеха белези от изтеза-
ния по телата си. Имаме и
доказателства за това, че
деца са били поставяни по
танковете и по този начин
използвани като човешки
щитове, за да не бъдат воен-
ните атакувани, допълва
представителят на ООН.

В доклада се посочва
още, че малолетни са били
отвличани от домовете им и
използвани от военни като

Еврокомисарят от Белгия Карл де Гухт
е извършил данъчна измама, като не е
декларирал 1,2 млн. евро, сочат резулта-
тите от ревизия на данъчните служби,
продължила няколко години. Резултати-
те са публикувани от вестник “Тейд”.

Данъчните служители проверяваха
дали Де Гухт и неговата съпруга са пла-
тили данък върху продажбата през 2005
на голям пакет акции от компанията “Ви-
ста”. През януари 2011 г. те отново се
интересуваха как еврокомисарят се е сдо-
бил със собственост в италианската про-
винция Тоскана. След като Карл де Гухт
отказа доброволно да предостави инфор-
мация за своите банкови сметки, инспек-
торите получиха достъп до тях със съдеб-
на заповед.

Според публикацията обясненията, да-
дени от Де Гухт и съпругата му пред бел-
гийските данъчни власти, не са били убе-
дителни. Данъчните определят случая
като измама.

Потърсен за реакция по тази тема, го-
ворителят на Европейската комисия Оли-
вие Баи заяви, че това е “частен въпрос
между Де Гухт и белгийските данъчни
власти”. Нека уважаваме презумпцията за
невинност, призова той. Говорителят уточ-
ни, че комисарят е разисквал случая с
председателя на ЕК Жозе Барозу. Слу-
чаят е свързан с период преди Де Гухт да
бъде комисар, така че нямаме отноше-
ние към него, посочи говорителят.

Карл де Гухт е комисар по въпросите
на търговията, а преди това бе министър
на външните работи на Белгия и предсе-
дател на партията Фламандски либера-
ли и демократи.

Състоятелността на средното амери-
канско семейство през 2010 г. е била
77,3 хиляди долара, каквото е било и
минималното ниво през 1992 година.
Това се казва в отчета на системата на
федералния резерв на САЩ “Проучва-
не на финансите на потребителите”. За
сравнение, през 2007 година показате-
лят е надвишавал 126 хиляди долара.

Спаднал е и доходът на средното
семейство - от 49,6 хиляди долара през
2007 година на 45,8 хиляди долара
през 2010 година. “Уолстрийт джърнъл”
пише, че от последиците от финансо-
вата криза е пострадала преди всичко
средната класа, доходите на която за
три години са спаднали с 12,1%. Състо-
янието на по-богатите семейства се е
понижило общо с 1,4 процента, а на
бедните - със 7,7 процента. Показате-
лите са отчетени с индексиране на ин-

Престъпления
срещу деца в Сирия

Специален доклад на ООН разкрива страшни
фрагменти от гражданската война - малолетни
служат за жив щит между враждуващите
своеобразна “охрана” при
транспортирането на военно
снаряжение. ООН разполага
и с данни, че деца са били
задържани и разпитвани,
като по време на разпитите
са били бити, изгаряни с ци-
гари и подлагани на изтеза-
ния с ток. Имало и редица
случаи на сексуално насилие
срещу невръстни деца. Спо-
ред правозащитни групи над
1200 деца са убити от нача-
лото на въстанието срещу
президента Башар Асад през
март 2011 г.

Междувременно според

неофициална информация
група терористи, действащи
в Сирия като част от опози-
цията срещу режима на Ба-
шар Асад, разполагат с хи-
мическо оръжие, което са
получили от Либия, съобщи
телевизия “Ал Арабия”. Кой
точно е вкарал химическото
оръжие в страната, какво е
неговото естество и количе-
ство, не се съобщава. Косве-
но потвърждение за това
направи американският сена-
тор републиканец Джон Мак-
кейн, който алармира, че
сирийската опозиция получа-

ва оръжие отвън. Според
Маккейн сирийските бунтов-
ници се въоръжават от араб-
ските страни от Персийския
залив, въпреки призива на
международната общност
това да не се прави. Вероят-
но точно поради това бойци
на Сирийската свободна ар-
мия отказаха да съблюдават
плана за мирно урегулиране
на специалния посланик на
ООН и Арабската лига Кофи
Анан и обявиха, че започват
война срещу режима на Асад
в името на освобождението
на своя народ.

Въпреки ескалацията на конфликта в Сирия и нарастващите граждански вълне-
ния в Европа, светът е станал по-мирен през 2012 година. Това показва проучване,
цитирано от Ройтерс. Глобалният индекс на мира, изчислен от Института за иконо-
мика и мир в Австралия, базиран в САЩ, показа подобрение от две години насам.

Изследването изучава 23 показателя сред 158 страни, като се започне от
мерки на гражданското недоволство и престъпността, участието във въоръжени
конфликти и отношенията със съседите. “Подобрение има в държавите, където
има нежелание да се прибягва до война”, коментира пред Ройтерс австралийски-
ят предприемач Стив Килалия. Според него навсякъде има значително намаля-
ване на конфликта. Като се изключи влошаването в Близкия изток, във всеки друг
район в света се забелязва поне някаква форма на подобряване.

Картината в Европа показва доста контрасти. Гърция се сгромолясва в класа-
цията, падайки с 40 места през последните 4 години в резултат на нарастващи
граждански вълнения и престъпност, на фона на строги мерки за икономии и
опасения от възможно излизане от еврозоната.

България се нарежда в топ 40 на най-мирните страни по света. Страната ни
отбелязва ръст с 20 позиции от миналогодишното си 54-то място, като се нарежда
на 39-о място от 158 държави от целия свят.

АМЕРИКАНЦИТЕ - БЕДНИ
КАКТО ПРЕЗ 1992 ГОДИНА

флацията.
Във връзка със спада на доходите

им американците са започнали да па-
заруват по-малко, но независимо от
това потребителските разходи остават
на достатъчно високо ниво. Както отбе-
лязва “Ню Йорк таймс”, тези разходи
могат да се обяснят с това, че гражда-
ните на САЩ продължават да изпла-
щат взети по-рано кредити. Броят до-
макинства, които нямат кредити, се е
понижил с 2,1 процента и вече е 74,9
процента. Частта от домакинствата,
които дават повече от 40% от приходи-
те си за изплащане на кредити, остава
на същото ниво. Освен това за пръв път
в историята размерът на кредитите за
автомобили е по-малък от размера на
кредитите, взети за обучение, който за
три години е нараснал от 15,2% на 19,2
процента.

Светът е станал по-мирен

Д еца в Сирия са из-
ползвани като живи
щитове в бойните
действия между пра-
вителствените войски

Албания най-накрая
избра президент

Министърът на вътрешните
работи Буяр Нишани бе избран
за президент на Албания на
четвъртия тур от гласуването
в парламента. Нишани бе един-
ственият кандидат за поста,
предложен от управляващата
дясна коалиция на премиера Сали
Бериша. Нишани наследява с пет-
годишен мандат Бамир Топи,
който напуска поста на 24 юли.

Германия с по-нисък
бюджетен дефицит

Според ревизирани данни на
комисията по бюджета в герман-
ския парламент, бюджетният
дефицит ще е по-малък от първо-
началните прогнози. Дефицитът
ще е на стойност 32 милиарда
евро, вместо първоначално про-
гнозираните 34,8 милиарда евро.
Понижението се дължи на по-
високи приходи от данъци, благо-
дарение на като цяло здравото
състояние на икономиката и
трудовия пазар.

Хиляди литри нафта
изтекоха в Дунав

Над 15 000 литра нафта из-
текоха в пристанището на сло-
вашката столица Братислава и
оттам в Дунав. Инцидентът е
станал при товаренето на гори-
вото на кораб. Пристанището
временно беше затворено, за да
се снижи рискът от ново изтича-
не. Пожарникарите са успели да
спрат разпространението на по-
голямата част от изтеклото
гориво, но неуточнено количест-
во е достигнало Дунав и неговия
ръкав Мали Дунав.

700 000 евро за
охрана на Саркози

Бившият френски президент
Никола Саркози е настоял за
неговата сигурност и за безо-
пасността на семейството му
да се грижат десет охранители.
Всеки един от тях ще струва на
френските данъкоплатци 72 000
евро годишно. Никола Саркози
вече е бил обект на нападение и
няколко пъти е получавал запла-
хи за живота си.

Снимкa БГНЕС

Еврокомисар
мами данъчни
с 1,2 млн. евро

Еврокомисар
мами данъчни
с 1,2 млн. евро

Еврокомисар
мами данъчни
с 1,2 млн. евро

Еврокомисар
мами данъчни
с 1,2 млн. евро

Еврокомисар
мами данъчни
с 1,2 млн. евро
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Сегашният президент на Венецуела Уго Чавес
се е регистрирал на 11 юни като кандидат на избо-
рите за държавен глава, съобщи Би Би Си. Чавес е
президент на Венецуела от 1999 година. Сега 57-
годишният политик възнамерява да се бори за пре-
зидентския пост на изборите, назначени за 7 ок-
томври. Чавес депозира документите си, придружен
от хиляди свои привърженици. Облечен с анцуг, с
венецуелското знаме и с неизменната червена
барета, Чавес измина разстоянието от президент-
ския дворец до сградата на Избирателния съвет на
каросерията на открит камион. Той беше придру-
жен от дъщерите си. Чавес се обяви за “кандидат на
родината”, но обеща да признае пред Венецуела и
света резултатите от президентските избори.

След вестта за регистрацията му по улиците на
столицата Каракас излезли хиляди негови привърже-
ници. Чавес не само произнесъл реч пред тях, но и
изпълнил народна песен и играл. Привържениците
му крещели: “Ние сме 10! Ние сме 10! Ние сме 10
милиона!” Именно такъв брой гласове трябва да
събере Чавес, за да победи на изборите.

Паричният еквивалент на Нобеловата премия, ко-
ято ще получава всеки лауреат, ще бъде съкратен с
20%. Бордът на директорите на Нобеловата фондация
аргументира революционното си решение с икономи-
ческата криза. Управителният съвет съобщи, че мяр-
ката има за цел да гарантира постигането на добра,
съответстваща на инфлацията, възвръщаемост на ка-
питалите на организацията през следващите няколко
години, предаде АП. През последните години доходи-
те от използваните капитали на фондацията намаляха
и средната им стойност не може да покрие общата
сума на наградите, както и разходите на фондацията.

Нобеловата награда е учредена в съответствие със
завещанието на изобретателя на динамита Алфред
Нобел от 27 ноември 1895 г. Премията се получава за
изключителни достижения в развитието на културата
и обществото. Награди се присъждат в общо шест
категории - физика, химия, литература, медицина,
икономика, мир.

Юлия КРИВОШАПКО

Близо половината от
нарушенията на антимо-
нополното законодателст-
во са направени от чинов-
ници, разказа пред изда-
нието ни зам.- ръководи-
телят на Федералната ан-
тимонополна служба Анд-
рей Цариковски. Слугите
на народа “си играят” с
държавните поръчки, пре-
доставят необосновани
привилегии на “своите”
компании и създават ба-
риери за “чуждите”.

 Какво може да ги
спре? По-строгите на-
казания?

- Едни нарушават за-
ради незнание - това е
особено характерно за
местните и регионални-
те нива. Други се въз-
ползват от служебното
си положение, за да по-
лучат изгода. Струва ми
се, че дори по-строгите
наказания тук няма да
помогнат. Трябва да се
появи ново поколение
икономисти и ново поко-
ление чиновници.

 Които няма да
взимат подкупи?

- Още дълго време у
нас ще нарушават зако-
на заради собствената
изгода. Положението
може да промени голя-
ма дейност в битката с
корупцията, преди всич-
ко на битово ниво. Дока-

измична активност не само в
северната, но и по цялата те-
ритория на страната. Само през
последното денонощие са ре-
гистрирани около 100 труса с
различна сила.

Същевременно трус със
сила 4,3 разлюля през нощта
срещу вторник Италия в райо-
на на Емилия-Романя. Земетре-
сението е станало в 03,48 ч.
местно време в зоната между
градовете Фабрико и Нови ди
Модена. Трусът е най-силният
от 4 юни досега в тази част на
Италия. Земетресението е усе-
тено и в големите градове Тре-
визо, Венеция и Флоренция.
Епицентърът на трусовете е бил
близо до град Карпи, на дълбо-
чина 10,8 километра. Експерти
вече предупредиха, че зоната
ще продължи да е сеизмично
активна и че може да се очак-
ват нови силни трусове.

При двете земетресения
през май загинаха над 20 души,
материалните щети се изчисля-
ват за милиарди евро.

Същевременно се оказа, че

С 20% ПО-МАЛКО ПАРИ ЗА
НОБЕЛОВИТЕ ЛАУРЕАТИ

Игра на монопол
то обществото не се оту-
чи да дава и да взима
подкупи, чиновниците
няма да станат по-чест-
ни - те са част от обще-
ството. Друг въпрос е ан-
тимонополното законо-
дателство. В това отно-
шение бизнесът вече
отиде чувствително на-
пред. Сега и държавните
ведомства трябва да раз-
берат, че не могат да се
месят в икономиката със
силови методи. Когато
това се случи, нарушени-
ята ще бъдат по-малко.

 Правителството
утвърди постановле-
ние за въвеждане на
списък на нарушители-
те на антимонополно-
то законодателство.
Какво ще даде този “че-
рен списък”?

- Ние отдавна правим
такава база данни за
себе си, сега ще го пра-
вим официално. В списъ-
ка се включват големите
нарушители на антимо-
нополното законодател-
ство. При няколко нару-
шения поред към длъж-
ностните лица в компа-
ниите може да се при-
ложи такова наказание,
като дисквалификация.
Списъкът е необходим
заради удобството. Така
е по-лесно да се видят
“рецидивистите”.

 Имаме ли много
случаи на дисквалифи-

кация?
- Засега са малко. Не

ползваме много често
този вид наказание.

 Кое наказание е
по-резултатно: това,
което засяга фирмата,
или конкретния ръково-
дител?

- Ако говорим за биз-
неса, по-ефективни са
санкциите, засягащи ця-
лата компания. Държав-
ните чиновници обаче
изобщо не ги интересу-
ва как и с какво наказ-
ват ведомството им, до-
като персоналната санк-
ция боли.

 Какво е сега поло-
жението с конкуренци-
ята в нашата страна?

- В онези отрасли,
където има нови мощно-
сти, или тези, които са

Цяла Италия се люлее
Сеизмолозите отчитат засилена сеизмична активност на Ботуша

трусът в Емилия-Романя не е
бил чак толкова неочакван,
защото още през 2007 г. двама
италиански учени са предупре-
дили за подобна опасност, как-
то припомни в. “Кориере дела
сера”. Тогава Дарио Камуфо,

климатолог от Института за ат-
мосферни и климатични изслед-
вания в Падуа, и Еудженио
Карминати, сеизмолог към на-
учния факултет на университе-
та Сапиенца в Рим, са преду-
предили за силно земетресе-

ние в град Мирандола, провин-
ция Модена, в областта Емилия-
Романя. Те посочили, че там
може да има трус с магнитуд
6,2. На 29 май там трусът беше
с магнитуд от 6-а степен, тоест
близка до прогнозираната. Тех-
ните предупреждения отпреди

Щетите от природното бедствие, по първоначални
сметки, надвишават милиарди евро

13 хиляди италианци останаха без подслон

пет години са били публикува-
ни в научно издание, но са
били подценени. В публикация-
та е имало и съставена от уче-
ните карта на рисковете.

Сега двамата експерти
алармират за рискове от силни
трусове в Мантуа и Верона.

С
пециалистите от На-
ционалния институт
по геофизика и вул-
канология на Италия
отчитат засилен се-

В последно време Чавес сравнително по-рядко
се появява пред публика във връзка с лечението му
от раково заболяване и последвалите две опера-
ции в Куба. За първи път такава диагноза му бе
сложена през 2011 година. В речта си на 11 юни
Чавес обявил, че жителите на страната са станали
жертва на “психологическа война”, елемент от коя-
то са били съобщенията за неговата смърт.

Срещу Чавес за първи път ще се изправи общ
кандидат на опозицията - главният му опонент е 39-
годишният бивш губернатор на щата Миранда Ен-
рике Каприлес.

След получаването на официален статут на кан-
дидат-президент Чавес трябва също така да пред-
стави програмата на своето ново правителство.
Преди няколко дни той заяви, че ако победи, нещо,
в което Чавес не се съмнява, основни цели на не-
говия кабинет ще бъдат решаването на социалните
проблеми, поддържането на инвестициите в соци-
алната сфера на страната и още по-бурно развитие
на националната икономика.

започнали от нулата, с
конкуренцията всичко е
наред. Монополисти
няма, никой не ги прити-
ска. Има много факти за
злоупотреба с домини-
ращо положение в оне-
зи сектори, които Русия
получи в наследство от
социализма на практика
непроменено - металур-
гията, петролногазовата
индустрия. Там са необ-
ходими огромни инвес-
тиции, затова положени-
ето с конкуренцията се
променя много бавно.
Въпреки че влизането
ни в СТО и в перспекти-
ва в ОИСР, създаването
на единно икономичес-
ко пространство с Казах-
стан, Беларус и други
страни трябва много
неща да променят.

Снимки ВЕСТИ.ру

Чавес пак иска
да е президент
Чавес пак иска
да е президент
Чавес пак иска
да е президент
Чавес пак иска
да е президент
Чавес пак иска
да е президент
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Свят

окато в България се
провеждаше Софий-
ският форум за Балка-
ните с цел насър-ча-
ване на европейската

В последно време Анкара става център на световни
и регионални срещи, които имат пряка връзка със
събитията „на деня” и новата геополитическа карта на света

Зорница ИЛИЕВА

тенции за предварителни усло-
вия. За целта върна телата на
погребаните в Израел 91 убити
при атентати палестинци, като
79 са изпратени в Рамала и 12
- в Газа. При срещите в Анкара
Абас не е дал вид и знак, че
това ще го върне на масата за
преговори, но Турция и по този
въпрос се стреми да има воде-
ща роля. Особено като се знаят
сложните й, противоречиви и на
моменти взривоопасни отноше-
ния с Израел в настоящия мо-
мент. Което не пречи на добри-
те търговски отношения.

В същото време в Трабзон,
Турция, се проведе и тристран-
на среща с участието на Азер-
байджан и Грузия, на която Ан-
кара заяви стремежите си за
засилване на отношенията и
вярата си, че това е пътят за
съвместни усилия с цел мир и
сигурност в региона. На прак-
тика ролята на Турция отново е
подчертано водеща и целта е
Черноморският, Кавказкият и
Каспийският региони, където
интересите трудно се прикри-
ват. Следващата такава трист-
ранна среща ще е през есента
в Батуми, а през 2013 г. - в
Азербайджан.

В рамките на проведения в
Истанбул Световен икономиче-
ски форум Турция не пропусна
отличната възможност да про-
веде набелязаните срещи, осо-
бено след като предизвика ин-

терес с поканата си за участие
във форума на Барзани, лиде-
ра на Кюрдски Ирак, който от
своя страна не скри, че тази
първа официална покана за по-
сещение в Турция е особено
важна, докато честите му изяв-
ления за независимост предиз-
викват допълнителни въпроси и
заплитат ситуацията. Още пове-
че, че Ирак не е бил поканен
за участие, а все още се помни
изявлението на Холбрук преди
неговата смърт, че в Северен
Ирак има държава без име.
Тази покана може да се тълку-
ва и като припознаване на
Кюрдски Ирак и предизвиква
спорове сред политици и обще-
ство в страната, но всъщност
по-скоро е отговор на изостре-
ните в момента отношения
между Малики, министър-пред-
седател на Ирак, и турското
правителство. Известно е, че
има обвинения от негова стра-
на, че Турция се меси във
вътрешните работи на Ирак, а
в това време в иракския парла-
мент се събират подписи за
недоверие към него и те са
депозирани при Талибани, пре-
зидента на страната. Водят се
дискусии за формиране на не-
зависими региони в Южен
Ирак, за сваляне на Малики, и
ако това се случи, да се създа-
де независима администрация
в Басра. Естествено шиитските
лидери, както и Малики, силно
критикуват този сценарий за
нарушаване на териториална-
та цялост на Ирак, подкрепяни
са от Иран и срещу тях стоят
обвиненията на сунитите, под-
крепяни от Турция, че Малики
монополизира властта, докато
различните религиозни мюсюл-
мански течения непрекъснато
спорят за територии и нефт. По-
литическата нестабилност в
Ирак е факт, а Турция следи
повече от внимателно събития-
та в този властови вакуум, кой-
то може да раздели страната

на три. Турските представители
в тази ситуация многократно
посочват, че Анкара настоява
решенията да се взимат съглас-
но иракската конституция, но
разработва своите позиции в
различни варианти в зависи-
мост от развитието на събития-
та. Контактите са във всички
посоки и без да се забравя, че
Малики сигурно ще издържи на
поредната атака и ще успее да
управлява с помощта на поли-
тически пазарлъци. Отношени-
ята между двете държави се ус-
ложниха след подкрепата на
Турция за Алауи, сунит, лидер
на Ал Иракия, и Ердоган откри-
то обвинява премиера на Ирак
в дейност за предизвикване на
напрежение между сунитски,
шиитски и кюрдски мюсюлма-
ни, а от своя страна Малики ре-
агира бързо, като казва, че
Турция не само се меси във
вътрешните работи на Ирак, но
и се стреми към регионална
хегемония. Какво става с дек-
ларираната политика на нуле-
ви проблеми със съседите?

Да, Турция има своята осо-
бено активна външна политика
и своите амбиции за региона-
лен лидер не само на Балкани-
те. Да, Турция има своите забе-
лежителни икономически по-
стижения и подкрепата на САЩ
и Запада като цяло във воде-
щата й роля в арабския свят,
особено по отношение на Си-
рия. Но тя има и своята умора
от продължителните реформи,
от проточилите се с десетиле-
тия преговори за членство в ЕС,
и сега демонстрира по-скоро
безразличие към опитите на
Европа за намиране на начини
за подновяване на тези прего-
вори при условия, които биха
се приели без обструкции от
обществата в европейските
страни. С които между другото
търговско-икономическите от-
ношения не са се променили и
ЕС остава основен търговски

партньор за Анкара. Отношени-
ята в тази насока са затоплени
и се измисли нов термин - “по-
ложителен или позитивен дне-
вен ред”. Не се ползва думата
преговори, за да се заобиколи
гръцко-кипърското вето и да се
избегнат възможности за криза
в тази насока по време на
кипърското председателство на
ЕС от 1 юли. Разбира се, че
процесът на “позитивен дневен
ред” не е алтернатива на пре-
говорите за присъединяване на
Турция към ЕС, а просто стъпка
за съживяване на отношенията
Турция-ЕС, което не е причина
да се спрат критиките за лип-
сата на независима, неделима,
прозрачна и ефикасна съдебна
система, за намесата в дей-
ността на медиите в полза на
управляващите, за липсата на
доказателствен материал, кога-
то се обвиняват задържани, за
нарушаване на човешки и мал-
цинствени права и т.н. В тази
връзка прави впечатление, че
нашето МВнР след публикации
в пресата намери за уместно

като маса
за преговори

да поиска обяснения от турския
посланик в София относно раз-
пространяваните в образова-
телната система на Турция дис-
кове с исторически факти и ге-
ографски карти с учебна цел,
но в картите са включени и
части от територията на Бълга-
рия, както и на други страни.
Въпросът е защо сега се реа-
гира, след като тези дискове се
разпространяват официално от
2009 г., и достатъчно ли е изви-
нението от турска страна? Не
става ясно ще бъде ли преуста-
новена тази практика и иззети
тези дискове, защо се дават
обяснения, че това се отнася за
територии от Османската импе-
рия, което дава основание, спо-
ред турската страна, да бъдат
посочвани като тяхна територи-
ална цялост. Дребно на пръв
поглед, но остава привкус за
прилагане на онази политика,
която с основание тревожи пре-
ди всичко Балканите. Дали
сметките ни с миналото в реги-
она все още не са платени или
просто се прилага принцип за
хегемония в тази част на Евро-
па не е ясно, но дискусиите по
съществуващите проблеми и
опасения между представители-
те на съседни държави и държа-
ви от една общност са повече
от полезни. В това отношение
Турция е пример, защото не
пропуска случай да събере на
своя територия ключовите стра-
ни от различни региони, които
по някакъв начин са важни за
интересите на Анкара, и се
търсят отговори на въпросите
също по начин, който да защи-
ти тези интереси. А дали ние
ще съумеем да намерим пре-
сечната точка на взаимните
компромиси и зачитане на вза-
имните ни интереси при реша-
ването на исторически и насто-
ящи въпроси с този проспери-
ращ наш съсед, зависи и от нас,
и от  възможностите ни за от-
стояване на нашите интереси.

Д
перспектива на региона, в Анка-
ра се събраха представители на
турските граждани от всички
страни по света за учредяване
на група “Турска диаспора”. Офи-
циално се смята, че извън Тур-
ция живеят около 6,5 млн. турци,
но цифрите явно са занижени.
Целта на тази първа по рода си
среща бе да се дискутират про-
блемите на тази диаспора, на-
чините за решаването им, както
и да бъдат запознати със случ-
ващото се вътре в страната. Сре-
щата бе под егидата на турското
правителство и това навежда на
мисълта, че новата турска
външна политика не пропуска
нито един аспект от насоки, об-
щества, региони и перспективи.
Участието в срещата на тези
обединени в 500 фондации, асо-
циации, тръстове на турци от це-
лия свят на Арънч, зам. министър-
председател, на Фарук Челик,
министър на труда, на Йомер
Динчер, на образованието, на
Хаяти Язънджъ, министър на мит-
ниците и търговията, на Фатма
Шахин, на семейството и соци-
алната политика, както и на Суат
Калъч, на младежта и спорта,
определи и кръга въпроси, кои-
то се обсъждаха.

Турция няма начин да не е
разтревожена от редица съби-
тия в Европа и света като нара-
стващата вълна от расизъм, ис-
лямофобията, ситуацията с ар-
менския геноцид от 1916 г. и
признаването/отричането му от
другите страни, буксуващото
членство в ЕС, независимо от
разведряването в тази посока
от време на време, въпросът с
визите и свободното пътуване
на турските граждани, арабска-
та пролет и всичко това, което
кара правителството в Анкара
да изработва и прилага общи
стратегии за колективни дейст-
вия. Още повече, че Турция си
има своята теоретична основа
като последователно следвана-
та политика, наречена “неоос-
манска”. В тази връзка е факт,
че в последно време Истанбул
и Анкара стават центрове на
световни и регионални срещи,
които имат пряка връзка със
събитията “на деня” и новата ге-
ополитическа карта, коята се
създаде след студената война
и кризата в САЩ и Европа.

Срещата на Ердоган и Даву-
тоглу, външен министър, с Мах-
муд Абас, президент на Палес-
тина, в Истанбул е потвържде-
ние, че Турция не изпуска от
поглед събитията в региона и
държи да изрази позиции във
връзка с преговорите в Кайро
за признаване на Палестина и
мирните преговори с Израел,
които бяха прекъснати за нео-
пределено време поради
продължаващото еврейско за-
селване на палестински терито-
рии. Абас е за втори път тази
година в Турция и е получил
уверението, че Анкара е
привърженик на примирието
между палестинските групиров-
ки и палестинската администра-
ция да бъде призната за суве-
ренна държава. Известно е, че
Хамас и Фатах през декември
2011 г. в Кайро стигнаха до клю-
чово споразумение и Хамас бе
приета в ООП, която се смята от
мнозина за прикриваща органи-
зация на движението за неза-
висимост на Палестина, ангажи-
рано десетилетия в протяжни
мирни преговори с Израел. През
последните седмици Израел на-
прави опити да възобнови тези
преговори и заяви, че няма пре-

ТУРЦИЯТУРЦИЯТУРЦИЯТУРЦИЯТУРЦИЯ
Снимка БГНЕСПроцесът на “позитивен дневен ред”

не е алтернатива на преговорите
за присъединяване на Турция към ЕС,
а просто стъпка за съживяване
на отношенията Турция-ЕС
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Интервю
Фабио Амато:

Неолибералният
подход е път
без изход

Интервю на Павлета ДАВИДОВА

Или ще продължим към колапс, или ще поемем политика на социално
равенство и социално правосъдие, казва представителят
на италианската комунистическа партия „Рифондационе”

 Г-н Амато, кои са основните пре-
дизвикателства, които Италия тряб-
ва да преодолее?

- Италия напълно трябва да проме-
ни икономическата си политика. Пра-
вителството на Монти е катастрофално.
За 6 месеца то разруши какво ли не, а
ситуацията сега е по-зле, отколкото
беше преди половин година. В момен-
та сме в икономическа рецесия. Идео-
логията на фанатичния неолиберален
подход е път без изход, това не е ре-
шение на кризата. За да намерим из-
ход от нея, трябва напълно да проме-
ним икономическата политика не само
в Италия, но и в Европа.

Преди всичко заедно с всички стра-
ни, които страдат от последствията на
политиката на рестрикции, трябва да
заявим ясно и категорично на Герма-
ния да спре и да промени ролята, която
е получила Европейската централна
банка. Не е за вярване, но никога досе-
га в историята на човечеството не е
имало такава ситуация, в която Евро-
пейската банка дава пари на частни
банки, но не и на държавите. Това е
чиста спекулация. Европейските управ-
ници и правителства, както и правител-

ФАБИО АМАТО е член на Националната
дирекция и ръководител на Департамента
по международна политика на италианска-
та комунистическа партия “Рифондацио-
не”, член е на секретариата на Управител-
ния съвет на Европейската лява партия.
Той бе гост на международната конферен-
ция “Европейският съюз, кризата и Балка-
ните”, която се проведе на 9 юни в София
по инициатива на партия “Българската
левица” и Европейската лява партия.

ството на Монти обслужват интересите
на банките, а не на хората. Необходи-
мо е да се променят приоритетите, като
се започне със социалните нужди, на-
ционализиране на банките и повише-
ние на публичните инвестиции, за да
се насърчи създаването на работни ме-
ста и да има подем на икономиката.
Също така да се представят стриктни
правила, които да предотвратяват спе-
кулациите на финансовите пазари.

 Какви правила са необходими за
това стабилизиране на пазарите?

- Едно от тях може да е забраната на
възможността за спекула с така нарече-
ните деривати. Това прилича на казино,
разбирате ли - финансовите институции
си играят със живота на хората.

 Чия е вината за кризата, в коя-
то се намира Европа и в частност
Италия?

- Според мен основната политичес-
ка отговорност е на широката неолибе-
рална коалиция, която управлява в Ев-
ропа през последната година. Вината е
както на консерваторите, така и на со-
циалдемократите, които напълно след-
ват неолибералната визия на десните.
Откакто бе сключен Договорът от Маа-
стрихт, конструкцията на Европа се из-
ползва, за да се ограничи властта на
хората и да се намали ролята на държа-
вата като инструмент, който да гаранти-
ра социалните нужди и права, просто се

 Михаил Ефимович, как-
ва е целта на проведената в
София среща за учредяване
на Руско-български форум?

- Преди десет години пре-
зидентите Първанов и Путин
заедно с министър-председа-
теля Симеон Сакскобурггот-
ски, обсъждаха възможността
да се създаде нещо като граж-
данска платформа - Руско-
български форум, по подобие
на съществуващия вече форум
между Русия и Германия, на-
речен “Санктпетербургски ди-
алог”. Целта е форумът да
бъде не само икономически,
но политически, културен и
преди всичко форум на граж-
данското общество. Случи се
така, че този форум по раз-
лични причини не беше създа-
ден - мисля, че причините за
това бяха повече субективни,
отколкото обективни. Струва
ми се, че в съвременния свят
общуването между България
и Русия и изобщо между сла-
вянските народи има особен
смисъл. И преди всичко, за-
щото ни е нужно да опреде-
лим дадени общи ценности,
да разберем какво ни свърз-
ва, какво ни обединява.

Мисля, че днес европей-
ските ценности са в голяма
криза. Това не е свързано
само с финансови проблеми,
а с нещо общоценностно, об-
щофилософско. В тази посока
създаването на Руско-българ-

Михаил Швидкой:

За Русия българите са
приятели за цял живот
Историята ни е преплетена и за добро, и за лошо, сега е важно бъдещето на нашите
народи и на духовността, казва пратеникът на руския прездидент по международното
културно сътрудничество пред „EU PARLIAMENTS MAGAZINE” (сп. „Парламенти”)

МИХАИЛ ШВИДКОЙ е известна фигура
в културния живот на днешна Русия.
Бил е драматург в МХАТ, от 2000 до
2004 г. е министър на културата на
Руската федерация, а от 2000 до 2008
г. оглавява Федералната агенция за
култура и кино. Понастоящем Михаил
Швидкой е специален пратеник на
руския президент по международното
културно сътрудничество и посланик
за специални поръчения на Министер-
ството на външните работи на Русия.
Президент е на Академията на руска-
та телевизия, професор в Московския
държавен университет, доктор по
изкуствознание, академик в Академия-
та за хуманитерни науки, член на
руските творчески съюзи на писате-
лите, театралните дейци и журналис-
тите. Швидкой многократно е посе-
щавал България. Той бе у нас преди
няколко дни по повод учредяването
на Руско-български форум.

ски форум за сътрудничество
е важно и необходимо, още
повече че България е член на
Европейския съюз, а Русия -
не, и че нашите страни са ев-
ропейски, страни на европей-
ската цивилизация, страни на
християнската цивилизация.
Страни, в които две право-
славни църкви - българската
и руската, са сестрински. Мно-
го е важно да разберем какво
ни свързва, какво ни обединя-
ва и как да оцелеем в ХХI век.

Днес въпросът е не само
да съхраним държавите, а да

те са ориентирани към бъде-
щето (не като нас, които ни
свързва миналото, времена-
та на Варшавския договор и
социалистическия лагер), е
много важно Руско-българ-
ският форум да стане място,
където се обсъждат пробле-
мите на бъдещето, бъдещето
на нашите народи. Уверен
съм, че за Русия България е
много важна страна, не само
защото в този край на Балка-
ните - в България, започват
славянската писменост и сла-
вянската духовност, а защото

за последното столетие ис-
торията ни е преплетена и за
добро, и за лошо. Мисля, че
тази духовна връзка днес
следва да бъде проверена
чрез съвременния прагма-
тизъм.

Прагматизмът в съвремен-
ния свят е много важен, но
между Русия и България има
равновесие. Най-важни за
връзките между нашите стра-
ни остават духовността, сан-
тименталността, редом с праг-
матизма. Ние сме длъжни да
строим нашето бъдеще, отчи-
тайки това равновесие.

 Как определяте състо-
ялата се българо-руска сре-
ща?

- Можем да я наречем Со-
фийска инициатива или Со-
фийски форум, но най-важно-
то е съдържанието, което
носи. А то е, че гражданското

общество, обществените ин-
ституции ще играят изпълни-
телна, законодателна роля за
това да съхранят много важ-
ната атмосфера на доверие,
която винаги е  съществувала
между нашите народи.

 Следващи стъпки?
- Ние, участниците в

кръглата маса, си обещахме
да се съберем в Москва през
есента на тази година, където
да помислим за организаци-
онните форми на форума.
Това може да стане през но-
ември, когато в Русия ще се
състоят Дните на славянската
духовна култура. Нашето же-
лание е форумът да се разви-
ва под егидата на президен-
тите на двете страни. Ако г-н
Плевнелиев приеме този па-
тронаж, убеден съм, че г-н Пу-
тин ще отвърне със същия
жест. Когато в началото на
днешното столетие, благода-
рение на усилията на трезво-
мислещи политици беше на-
правен определен пробив в
нашите отношения, стана
ясно, че освен политическия
и икономическия прагматизъм
между нашите народи съще-
ствува и някаква метафизич-
на връзка и че колебанията
на нашите политически отно-
шения през последните сто и
петдесет години не са успели
да променят дълбочинното
взаимно привличане на двата
народа.

предоставя терен на па-
зарите да извършват спе-
кула.

През последните 20
години в цяла Европа
бедните обедняват още
повече, а богатите
продължават да трупат
богатства. Условията на
труд за работещите и за
младежите са по-лоши,
отколкото са били преди
10 или 20 години. По-го-
лямата вина носят кон-
серваторите, но ние смя-
таме, че участие в това имат и социал-
демократите, които са част от широка-
та коалиция, която управлява в Европа.

 Засилват ли позициите си леви-
те партии?

- Да, левицата става все по-силна
навсякъде - не само в Италия, но и в
Европа. Това е така, защото Европа
няма как да излезе от кризата с хората,
които я вкараха в нея. Или ще
продължим към колапс чрез предлага-
ните от десницата решения, или ще се
ориентираме към ново формирование,
основано на социално равенство и со-
циално правосъдие. Това е причината,
поради която в много страни като Ис-
пания, особено в държави, които за-
почват да излизат от кризата, алтерна-
тивното ново ляво засилва значението

си. Така е в Испания, Франция, Гърция,
защото вече няма възможност да оста-
неш в центъра.

 Смятате ли, че Италия и ЕС ще
излязят скоро от кризата?

- За съжаление не, особено ако дес-
ницата продължи да управлява. Дори в
Италия имаме широка коалиция - Бер-
лускони вече не е премиер, но негова-
та партия е управляваща в Италия, за-
щото правителството на Монти се нуж-
дае от парламентарната база, която да
одобри законите, които предлага, зато-
ва и управлението е заедно с демокра-
тическата партия. Ако това продължи,
ще е бедствие за Италия и за Европа.
Ние ще се борим, за да променим си-
туацията и да предложим добра лява
алтернатива за следващите избори.

запазим етноси-
те, общите цен-
ности, духов-
ността. И в този
смисъл мисля,
че доколкото в
тази среща взе-
ха участие мно-
го млади хора, а
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Волейбол ще има
и след Стойчев

МАРИН
МИЛАШКИ

НАТАЛИЯ
ГЕРГОВА

Обществен враг № 1

СВЕТОВЕН ДЕН НА БЕЗВЪЗМЕЗДНОТО
КРЪВОДАРЯВАНЕ И СВЕТОВЕН ДЕН НА ДО-
НОРА. Отбелязва се от 2004 г. по

инициатива на Световната здравна
организация (СЗО), Международ-
ната организация на Червения
кръст и Червения полумесец,
Международното дружество за
кръвопреливане и Международна-
та федерация на организациите на
кръводарителите. Целта е оси-
гуряване за медицински нуж-
ди на безопасна кръв от доброволни кръводари-
тели без парично обезщетение.

323 Г.ПР.Н.Е. - УМИРА АЛЕКСАНДЪР ВЕЛИ-
КИ, ЕДИН ОТ НАЙ-УСПЕШНИТЕ ПЪЛКОВОД-
ЦИ (Р. 356 Г.ПР.Н.Е.). Начело

на войните за завладяване зе-
мите на древна Гърция при уп-
равлението на баща си Филип
II, продължава делото му и само
за 12 години завладява Персий-
ското царство, Египет и множе-
ство по-малки държави в Близ-
кия изток. При смъртта му заво-
юваните земи се простират от
Балканския полуостров до
днешните Афганистан, Пакистан и Индия. Полу-
чава образование при Аристотел, основава
бъдещия голям културен център Александрия.

1831 - РАЖДА СЕ ДЖЕЙМС КЛАРК МАКСУ-
ЕЛ, ШОТЛАНДСКИ ФИЗИК (УМИРА 1879 Г.).

Автор на теорията за електромагнит-
ното поле, създател на класическата
електродинамика. Един от осново-
положниците на статистическата
физика. Предсказва съществува-
нето на електромагнитните вълни,
издига идеята за електромагнит-
ната природа на светлината.

1878 - ЗАПОЧВА БЕРЛИНСКИЯТ КОНГРЕС.
Провежда се
под предсе-
дателството
на герман-
ския канцлер
Ото фон Бис-
марк. Раз-
глежда ре-
зултатите от Руско-турската война (1877-1878);
статута на Цариград, проливите Босфор и Дар-
данели, Румъния, Сърбия, Черна гора; терито-
риална подялба на османски владения; създа-
ването на българска държава и др. Завършва
на 13 юли 1878 г. с подписването на Берлин-
ския договор. Българският народ е разделен
на седем части, с пет различни начина на уп-
равление в неговата етническа територия.
Създаден е възел от противоречия, които опре-
делят развитието на Балканския полуостров за
десетилетия напред.

1903 - В АЙТОС СЕ РАЖДА ФИЛИП КУТЕВ,
КОМПОЗИТОР (УМИРА 1982 Г.).

Пръв започва да прави обработки
на песните така, че те да бъдат
изпълнявани от многогласен битов
хор. Видоизменя традиционния
песенен фолклор и на негова осно-
ва създава специфичната хорова
музика. На 1 май 1951 г. основава
първия и най-голям български фол-
клорен ансамбъл, който днес носи неговото име.

1965 - В СОФИЯ Е ОТКРИТ ТЕАТЪР „199”.
Сценично простран-
ство на столичната
ул. “Раковски” (“пре-
стижно и уютно теат-
рално мазе в центъ-
ра”), наречено така
заради 199-те места,
с които разполага, и
посветено на камер-
ни спектакли от
съвременни автори. Театърът няма собствена
трупа, всички режисьори и актьори са госту-
ващи. От 2007 г. “199” добавя към името си
и това на Валентин Стойчев - директор на
театъра от 1991 г. до кончината си.

1986 - УМИРА ДИЙН РИЙД, АМЕРИКАНСКИ
ПЕВЕЦ И АКТЬОР (Р. 1938 Г.). Увлича се по

идеите на комунизма, а
концертите му през 50-те
години на миналия век в
Южна Америка събират
повече публика от тези на
Елвис Пресли. През 1973-
та заживява в ГДР, къде-
то продължава с кариера-
та си на певец (рокендрол
и кънтри) и актьор, както и
на активен борец за мир.
Популярността му е голяма и зад Желязната
завеса е известен като “Червеният Елвис”.

Скандалите в българ-
ския волейбол нямат край.
За пореден път се разрази
война в олимпийска годи-
на и това е повече от па-
губно за националния от-
бор, който се чуди да се
готви ли, да играе мачове
ли, да участва в скандали
ли. А това няма да доведе
до нищо.

Треньорът Радостин
Стойчев напусна нацио-
налния отбор, защото пре-
зидентът инж. Данчо Ла-
заров не си подал остав-
ката. В “бяла” държава това
дори е немислимо. Как
може треньорът да иска
оставката на президента.
На какво основание? Явно
на лично. Стойчев, 3-кра-
тен световен и европейски

клубен шампион с Тренто,
очевидно много си е по-
вярвал и се опитва да сме-
ни ръководството на во-
лейболната федерация.
Да, но това няма как да
стане, поне на този етап.
Защо трябва да се изгони
президентът Лазаров, кой-
то е в основата на всичко?
Та Лазаров и екипът му
направиха от националния
отбор продукт, който да
изкарва пари. Десетки
състезатели играят в Евро-
па, защото получават нуж-
ната основа в родните си
клубове. Волейболът е
един от най-обичаните
спортове в България и това
се доказа в олимпийските
квалификации в “Арена Ар-
меец” последния месец.
Това са факти, които гово-
рят много. И на кого му
трябва да се сменя глава-
та на една работеща ма-
шина.

“Назначили сме тре-
ньор по волейбол. Ако сме
искали да вземем някой,
който да инвестира, щяхме
да привлечем спонсор. В
договора на Стойчев, не-
зависимо че е от 30-40
страници, пише, че има

ангажименти само като
треньор”, каза легендата
Любо Ганев. И е прав. Не
може Стойчев, дори и да
има основания, да иска ос-
тавки, и то на всичките от
федерацията. Това е все
едно да уволниш този, кой-
то ти дава заплатата.

Вярно, Лазаров може и
да прави грешки, но то си
има хора, които да следят
за това. Ако е нарушил
правилата, законите, да
бъде наказан. С напуска-
нето си Радо Стойчев ще
навреди единствено на
представянето на нацио-
налния отбор. Защото скан-
далите са разразиха имен-
но заради него. Неговото
уволнение след първата
олимпийска квалификация
може би беше, защото той
и щабът му направиха така,
че да не се класираме.
Стойчев, помощникът му
Камило Плачи и волейбо-
листите, които играят в Ита-
лия, начело с Матей Казий-
ски, май бутнаха едно рамо
на “адзурите”. Паднахме от
Германия и ги пратихме на
финал именно с Италия,
които ги биха и взеха виза
за Олимпиадата. А в това

си състояние национални-
ят ни отбор може да бие и
Италия, и Германия. Но
какво щеше да стане есен-
та, ако италианците бяха
останали без виза за смет-
ка на България. Ами най-
много да им покажат вра-
тите на всичките, защото
не е нормално да даваш
пари някому и той да ти
пречи.

Никой не разбра как-
во стана, когато Стойчев
беше уволнен и след това
върнат от премиера Бой-
ко Борисов. Може би там
се крие най-голямата за-
гадка. Говори се, че става
въпрос за пари, но те ви-
наги са в основата на
скандалите. Някой искаше
да използва Стойчев, за
да вземе щафетата от Ла-
заров, но това не стана,
поне засега. Утре има от-
четно събрание на феде-
рацията, но там няма да
бъде разискван въпросът
със смяната на президен-
та. Най-много да бъде
решено за нов треньор,
защото Стойчев няма да
се върне. А волейбол в
България ще има и след
него. Поне това е сигурно.

Летр дьо каше. Това е
тайна писмена заповед
на френските крале за
произволно арестуване
или заточение на не-
удобни лица. СРС е
българското летр дьо
каше. Въпросът обаче е
дали има българин, кой-
то да не е попаднал в
запис със СРС? Очевид-
но не, след като СРС се
появява винаги, ама ви-
наги точно в момента, в
който някой не е угодил
на властта и поради това
е станал неудобен. И
задължително се публи-
кува в някой вестник. За
да разбере колкото може
по-голяма част от обще-
ството какъв “абсолютен

престъпник” е неудобно-
то лице, което тутакси се
превръща и в обществен
враг № 1. Следва повди-
гане на няколко обвине-
ния от страна на проку-
ратурата (за по-сигурно
са поне 2-3). Привикване
в следствието. Може да
му спретнат и зрелищен
арест, за да има какво
многократно да показват
телевизиите - в близък
план - да се види добре
лицето на “неудобното
лице”. После обществе-
ният враг се изправя
пред съда, където обик-
новено всички обвинения
срещу него рухват. Рух-
нали са обаче и бизнесът
и доброто му име.

Такъв е сценарият.
Той не бе спазен само в
един случай. Когато в
СРС попадна този, който

единствен има право да
издава летр дьо каше.

Не сме на страната
нито на Любомир Пав-
лов, нито на Огнян До-
нев, които в момента са
нарочени за обществен
враг № 1. Не сме и на
страната на Гриша Ган-
чев, който наскоро също
бе обявен за обществен
враг № 1 и срещу когото,
понеже нямаше СРС,
използваха “кошаревски”
свидетел. Тестис унус,
тестис нулос (един свиде-
тел, никакъв свидетел),
се казва в римското пра-
во. В днешното българско
право обаче тестис унос
е достатъчен, за да те
обвинят в заплаха за
убийство! И друго прави-
ло има в римското право
- ин дубио про рео (при
съмнение се отсъжда в

полза на обвиняемия).
Три години разследват
еврокомисаря по търго-
вията Карл де Гухт, за да
отпаднат всякакви съмне-
ния и да обявят вчера, че
той е извършвал злоупо-
треби. У нас е достатъчно
едно СРС или един сви-
детел, за да няма никак-
ви съмнения.

Не сме и на страната
на Алексей Петров, Ни-
колай Цонев и много дру-
ги “обществени врагове
№ 1”.

Но е гнусно медиите
да се превръщат в оръ-
жие за разчистване на
политически и бизнес
сметки. Гнусно е в името
на това разчистване на
сметки медии да застават
една срещу друга, да се
замерват с декларации и
да обясняват на общест-

вото чие слово е по-сво-
бодно. Гнусно е.

Месеци наред един
вестник всеки ден ни
втълпява, че Павлов и
Донев са общественият
враг № 1. Месеци наред
изданията на Павлов и
Донев всеки ден ни вну-
шават, че общественият
враг № 1 е друг - един
банкер, който пък бил
свързан с други вестни-
ци.

Гнусно е. Освен това
е и опасно, когато исти-
ната се размива и се
пречупва през нечий ин-
терес. От “услужливост” и
от преклонение пред
силните на деня. Опасно
е за всички медии. Рис-
куват вкупом да се
превърнат от обществен
коректив в обществен
враг № 1.

Анатолий СТАНКУЛОВ
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Напъни на думи, училище наужким

ВЕЛИАНА
ХРИСТОВА

И тази година - също-
то. След IV клас малките
ученици се справят доста
добре с учебния матери-
ал, знаят много и успехът
им е висок. Три години
по-късно - след VII клас,
знанията им са се срина-
ли, двойките валят като
юнски дъжд. Просветното
министерство дежурно
отчита резултати от
външното оценяване, де-
журно и бодро заявява,

че тенденциите са поло-
жителни, че средните ре-
зултати са “малко по-ви-
соки” от миналата годи-
на, но сривът в прогим-
назията продължава. И
толкоз. В това време
идва международното
оценяване PISA за зна-
нията на 15-годишните
ученици и отчита, че на-
шите са се сринали за
пореден път с еди-колко
си пункта надолу в све-
товната класация. Впро-
чем тази пролет имаше
поредна сесия на PISA,
резултатите ще бъдат
съобщени догодина...

Съвсем правомерно е
да се сравняват резулта-
тите на тазгодишните
седмокласници с тези от
изпитите след IV клас
през 2009 г. - когато
същите ученици са
завършвали началния

курс. Така се разбира
какво се е случило със
знанията на едни и същи
деца за три години и как
са паднали с 20% надо-
лу. По-важният въпрос е
обаче какво с случва с
напъните на просветното
министерство, съобразно
резултатите от външното
оценяване, да коригира
учебните програми, пла-
нове и учебници така, че
да преодолее влошава-
нето на качеството в про-
гимназиалните класове.
Ами, нищо не се случва,
понеже въпросните напъ-
ни са само на думи. Каче-
ството на обучението
продължава да пада. А
става дума за задължи-
телната училищна
възраст - под 16 години,
за базовото образование
на всяко българче - оно-
ва, което ще живее и във

втората половина на ше-
метно бързащия ХХI век.

Всички виждат и зна-
ят, че разрухата стигна до
средното училище, че об-
разованието на децата ни
все повече куца. Но никой
не може да каже защо.
Нали уж непрекъснато те-
кат реформи и уж все за
добро? Така или иначе
вече години никой не
може да посочи причина-
та за спада в прогимнази-
ята - конкретно: на учите-
лите ли се дължи, на
учебниците ли, на програ-
мите ли, а може би на
самите тестове? В крайна
сметка неведението про-
изтича от постоянната
смяна на целта на т.нар.
външно оценяване. Защо
се прави? Отначало бе
казано, че то мери нивото
на знания и умения на
учениците, после взехме

да мерим с въпросния из-
пит доколко децата са ус-
воили задължитнелния
минимум знания за съот-
ветните класове. А тия две
неща са твърде различни.
И като ни казват от МОМН,
че в тестовете (с които
мерим покриване на ми-
нимума) вече има въпро-
си от PISA (която мери
равнище на знания), как-
во си мислят, че ни каз-
ват?      Същото нещо е и
с матурите. Така и не е
ясно какво се измерва с
тях - покриване на мини-
мума знания, с който се
получава средно образо-
вание; ниво на програми-
те, съответстващо на вхо-
да във вуз или? Тези две
неща пак са различна
работа, а промени няма
на учебните гимназиални
програми така, че да се
смали поне “дупката” меж-

ду тях и изискванията на
висшите училища. Напро-
тив - вузовете започнаха
да приемат дори тройкад-
жии, на много места мату-
рите се приемат за вход
във вуз с цялата условност
на тяхната мярка. А с но-
вия закон за училищното
образование, който ще
раздели гимназията на две
и Х-ХI клас всъщност ще
са само подготовка за вуз,
какво ще се случи с мату-
рите? Алогично е те да
продължат да бъдат само
върху образователния ми-
нимум, щото той имаше
смисъл само за тези, кои-
то няма да учат повече
след гимназията. Решило
ли е МОМН тези въпроси,
като вкарва нов закон в НС
без всякаква подготовка?
Не е. Като е така, няма
обяснение защо прави
промените изобщо.

Диктатурата на
аргумента „криза е”
Какво означава това
в другите страни
и какво - при нас

Александър
СИМОВ

ъвсем наскоро ста-
на ясно, че в Гер-
мания (държавата
на основния идео-

хипермаркети свалили цените, за да
могат да запазят клиентите си в тези
мрачни времена за южната ни съседка.

Аргументът: криза е.
Пак в Германия за първи път от 2008

г. насам в много предприятия започна-
ха да вдигат заплатите и то с висок темп.

Аргументът: криза е.
  

Това са три факта, които издават
мислене, съвсем различно от нашето.
Кризата не може да бъде извинение за
това да потопиш един народ в абсолют-
на бедност. Когато има проблеми в дру-
ги държави, те не действат на принципа
“всеки да се спасява сам”, а търсят на-
чини всички заедно да изплуват.

В България обаче политическата
употреба на кризата стана най-краси-
вото извинение за трайната бедност на
хората. Кабинетът нечовешки замрази
заплатите, а инфлацията и скокът на
цените започнаха да стопяват доходите
като сняг в епоха на глобално затопля-
не. В България кризата се оказа изви-
нение за постоянния скок на цените, за
липсата на социална политика, за не-
разплащането с фирмите и за всичко
останало.

В България идеята, че можеш да
намалиш цените по време на криза, се
родее с извънземно, което е кацнало с
летяща чиния в центъра на София. Тук
икономическата логика е древна и де-
монична: колкото повече хора не искат
да купуват, толкова повече ще вдигаме
цените, защото този, който е в състоя-
ние да плати 6 лева за килограм чере-
ши, ще си ги купи и за 10. Така спадът
в потреблението се компенсира с по-
стоянно вдигане на цените, което е все
едно да лекуваш високо кръвно, като си
прережеш вените - в началото може да
има бърз ефект, но фаталният край е
абсолютно сигурен.

Тази философия

постоянно изхвърля
хора зад борда

и най-лошото - разяжда социалната

тъкан, защото обществото се разпада
до отделни индивиди, които се борят
за оцеляване. Именно в мигове на
криза може да се види как лошото
мислене е равносилно на харакири. А
икономическата вихрушка, която
завъртя света, се оказа толкова лоша,
че от нея никой не може да се спаси
сам, необходими са колективни уси-
лия и държавна намеса. В България
обаче няма нито едно от необходими-
те условия.

Тук вместо държавата да увеличи
заплатите, за да може хората да по-
емат глътка въздух, се появява неоли-
берален талибански продукт като
фондация “Институт за пазарна ико-
номика” и казва, че трябва да бъде
премахната минималната работна
заплата.

Тук при замразени доходи моно-

не може да бъде наречено дясно. За-
щото класическото дясно мислене ви-
наги си е давало сметка за отговор-
ността пред общността. Случващото
се в България е психиатрично дясно,
което си въобразява, че от общество-
то няма смисъл, а бедните са само
тежест.

И както казваше старият виц, ние
не само изоставаме с години от Евро-
пейския съюз, ние сме поне на един
век и встрани, защото тук за актуални
минават икономически идеи, които от
години са захвърлени на бунището в
Европа.

Кризата в света имаше пречистващ
ефект в политическото пространство,
защото показа колко остарели са схе-
мите и колко наивни са надеждите за
вечното благоденствие на неолибе-
ралния капитализъм. Заради това

“Тракия” от окончателното си
завършване. Очевидно управляващи-
ят елит не се страхува от възмездие
или гражданска война и заради това
вижда в кризата единствено начин
допълнително да изстисква хората и
да ги натикват трайно в бедността.

Най-ужасното от всичко е, че усе-
щането за криза е трайно състояние
на българския дух. То се е запечата-
ло дори в генетичната памет на хора-
та. И вероятно това е причината при
нас кризата да бъде преживявана

винаги като край на света

вместо като повод за ново начало.
През 1899 г. старазагорският поет,

титулуваният като основен бохем на
нашата литература, Кирил Христов,
пише едно необичайно за творчест-
вото си стихотворение. То е пример
за това, че в България историческото
време наистина не помръдва, след
като текстове на повече от век успя-
ват да прехвърлят икономическата и
политическата мътилка на времето и
отново да звучат актуално, все едно
са писани от млад и вдъхновен марк-
сист:

Далеко е Народний съд! Грабете!
Плячкосвайте един през друг без свяст!
Народът скоро няма да се сети,
та сметка да подири той от вас!

По-нататък в стихотворението се го-
вори за това, че хората са толкова ок-
радени и озлочестени, та вече дори не
смеят да вярват в по-добрия възможен
живот. Кирил Христов с горчива ирония
призовава всички властници да правят
каквото си искат, защото българският
народ не е гневен, така че те ще бъдат
пощадени от вълната на бунта.

Нима не е прав? От толкова години
България е в криза, че новината за
кризата в световен мащаб почти не ни
развълнува. Пък и тук кризата винаги
означава, че бедните масово ще платят
сметката за охолния живот на елита и
за техния, единствено за техния, охолен
живот.

Христов завършва стихотворението
си с ужасяващо предупреждение, което
звучи така, все едно е написано преди
2 минути:

Но щом изтръгнете последний залък
из разкървавените му зъби -
ще чуйте вий и в тоз народец малък
на мзда велика страшните тръби.

Още немного дълго под диктатурата
на българския аргумент “криза е”, и
предупреждението на поета ще се
сбъдне.

Май е време финансовият министър
спешно да започне да чете литература.

полите постоянно вдигат цените, за-
щото са наясно, че потребителите са
им ръцете.

Тук при най-ниското заплащане в
целия ЕС, лекарствата са едни от най-
скъпите.

И аргументът: криза е.
Което означава само едно - Евро-

па отдавна е на две скорости, но

две скорости на мислене

Едното мислене успява да обхване
цялата общност, да подреди кризис-
но света и да помогне на хората.
Другото мислене действа саморазру-
шително и единствено и само в полза
на богатите.

Това, което става в България, дори

гневът на хората се прояви неочаква-
но - те просто престанаха да вярват в
старата политическа система и
потърсиха нови начини за спасение.

Един италиански политически ана-
лизатор - Алесандро Полити, дори
съвсем сериозно предупреди, че Ев-
ропа е на ръба на въоръжена рево-
люция. И всичко това по вина на фи-
нансовите спекуланти, които си игра-
ят на борсата със съдбата на цели
държави. Вероятно това породи ново-
то мислене в Европа. Политическите
елити се сетиха, че хората, които уп-
равляват, заслужават различен живот
и не такава непосилна тежест.

Само че българският политически
елит е толкова далеч от разума и
съчувствието, колкото автомагистрала

С
лог на десния курс в Ев-
ропа Ангела Меркел)
университетските такси
са били намалени 10
пъти.

Аргументът: криза е.
Друга новина долетя

от Гърция - в местните
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На фокус

места, а над 27 000 малки и
средни фирми са преустанови-
ли своята дейност. Цифрите са
доказателство, че икономичес-
ката, финансовата и социална-
та политика на кабинета са па-
губни за трудещите се, малкия
и средния бизнес, а правителст-
вото работи в услуга на няколко
големи монополи.

На първата международна
конференция за инвестициите
BULGARIA BUSINESS UP, състо-
яла се в средата на м. май в
София, се чуха тъжни истини по
отношение на намаляващите
чуждестранни инвестиции у нас
през последните три години.
Като тази, че един от най-голе-
мите инвеститори у нас - Гер-
мания, за 2011 г. има регистри-
рани инвестиции със знак ми-
нус 54,1 млрд.евро! На практи-
ка немските инвестори предпо-
читат да изтеглят вложенията
си от България, вместо да на-
правят нови. Така постъпиха
немските енергийни гиганти:
RWE - в края на 2009 г., и EON,
която през т.г. предстои да фи-
нализира сделката за продаж-
ба на североизточното ЕРП с
чешката “ЕлектроЕнерго”.

На състоялата се неотдавна
във Варшава среща на китай-
ския премиер Вън Цзябао с
лидери от Румъния, Черна гора,

Хърватия, Унгария, Словакия,
Литва, Естония, Македония,
Албания и България, китайски-
ят лидер е получил по няколко
големи проекта от всяка стра-
на. Сред тях обаче не е имало
български, а изп. директор на
Българската агенция за инвес-
тиции по-късно призна, че и не
знае за такива. Цзябао е обя-
вил създаването на специален
инвестиционен фонд от 10 млрд.
евро за страните от Централна
и Източна Европа. Българският

Докато управляващите от ГЕРБ
се ослушват, съседните ни
държави привличат милиарди
евро за нови проектиЙосиф

АВРАМОВ

представител на възловата сре-
ща - вицепремиерът Симеон
Дянков (останалите държави са
представлявани от премиери) е
трябвало да използва благо-
приятната възможност за пре-
зентиране на родни инвестици-
онни проекти, чакащи инвести-
торски интерес (например ин-
дустриалните зони), но уви! С
това вероятно не се изчерпва
възможността за кандидатства-
не с проекти пред този фонд,
но у нас

китайските
инвестиции

се броят на пръсти

До 2010 г. са включвали
фабрика за стъкло, соларно-
енергиен парк и заводи за про-
изводство на телевизори и кли-
матици, и за периода 1996-
2010 г. възлизат на 17,5 млн.
евро. През 2011 г. те наистина
надхвърлиха 70 млн. долара,
след като бе завършен заводът
за автомобили край Ловеч. Като
цяло обаче са нищожни в срав-
нение с останалите държави от
ЦИЕ. Според официални китай-
ски данни най-големите китай-
ски инвестиции в региона през
2011 г. са били в Румъния - 2,6
млрд. евро, и в Хърватия - 1,1
млрд. евро, а задлъжнялата Ун-
гария договори кредит за раз-
витие на стойност 1 млрд. евро.
Нашите управляващи обаче
стоят и чакат.

Съседите ни, като Турция и
Сърбия, водят агресивна поли-
тика за привличане на инвес-
тиции и резултатът е налице.
Турция за последните 3 години

бележи ръст на
БВП с 8-10%, до-
като в ЕС е на-
лице слабо въз-
становяване от
кризата и скро-
мен растеж на
БВП. В Сърбия
предоставянето
на суми от 3 до
10 хил. евро за
новооткрито мяс-
то в зависимост
от отрасъла дава
резултати. Край
Ниш бе открит
завод в областта
на високите тех-
нологии, в който
са вложени 200
млн. евро. Впе-
чатляваща е ин-
вестицията на
Fiat avtomobili
Srbia (FAS), коя-
то в новия си за-
вод за автомоби-
ли в Крагуевац
инвестира около
1 млрд. евро.
Тази крупна ин-
вестиция се
очаква да допри-
несе значително
за възстановява-
нето на сръбска-

та икономика след кризата. Тя
е съизмерима с обема на чуж-
дестранните инвестиции у нас
за цялата 2011-а - 1,065 млрд.
евро. За сравнение: чуждест-
ранните инвестиции у нас за
2008 г.  надминаваха 9 млрд.
евро и при управлението на
ГЕРБ спаднаха с повече от 9
пъти.

Прогнозите за растежа на
БВП у нас през 2012 г. вече
значително се различават от
заложеното в макрорамката на

П
о данни на Българ-
ската стопанска кама-
ра, за последните три
месеца у нас са за-
крити 56 000 работни

бюджета - 2,8%, и бяха кориги-
рани през април и май съот-
ветно: ЕК - 0,5% (11 май); МВФ
- 0,8% (10 май); БНБ - 0,7% (3
април); МФ - 1,4% (април). На-
лице е сериозна опасност
България да не изпълни при-
етия от НС бюджет, освен ако
инфлацията не ескалира пред-
вид галопиращите цени на го-
ривата.

Завишена е
прогнозата

за бюджетния
ни дефицит

През ноември м.г. Брюксел
очакваше дупката в хазната да
достигне 1,7% през 2012 г.,
докато според актуалната про-
гноза той ще бъде 1,9%. За
2013 г. се очаква леко намале-
ние на дефицита - до 1,7 на сто
от БВП. Според ЕК възстановя-
ването у нас се забавя заради
слабостта на пазара на труда,
продължаващото намаляване
на задлъжнялостта на корпора-
тивния сектор, както и срива в
строителството. Негативно от-
ражение върху българската
икономика имат регионалните
икономически и политически
сътресения (в Гърция и в Румъ-
ния), намалението на капитало-
вите потоци и на брутните чуж-
дестранни инвестиции.

“България греши, като смя-
та, че с по-ниски заплати и
данъци може да бъде конкурен-
тоспособна. Винаги някъде ще
могат да се намерят по-ниски
данъци и по-ниски заплати”.
Това добронамерено изявле-
ние е на посланика на Фран-
ция у нас Филип Отие, напра-
вено през май по Дарик радио.
Той посочи, че стратегията за
по-голяма конкурентоспособ-
ност трябва да се базира най-
вече на образование и квали-
фикация. Независимо от нали-

чието на 51 университета, ико-
номиката ни изпитва остър не-
достиг на кадри с висша квали-
фикация в областта на високи-
те технологии. Особено се чув-
ства липсата на медицински и
IT специалисти. България е под-
ложена на въздействието на
три фактора: демографски срив,
увеличаване дела на рано на-
пускащите училище, което води
до по-ниско ниво на квалифи-
кация и дори на грамотност, и
засилена емиграция на квали-
фицирани кадри. Според пред-
седателя на БСК Божидар Да-
нев “днес на българския трудов
пазар има остър недостиг на
технически кадри, а от универ-
ситетите продължават да изли-
зат огромно количество хума-
нитаристи, за които работни
места няма. Ако тази порочна
практика не спре, сме обрече-
ни да развием “икономика на
mall-овете и call-центровете”, а
постиженията ни в сферата на
технологиите ще останат един
добър спомен от миналото”. За
преодоляване на посочения
недостиг следва да се предви-
дят стимули, но за такива

правителството
не предвижда пари

Възможни стимули са досто-
ен размер на студентските сти-
пендии, и вместо да се увели-
чават с около 100 лв. семестри-
алните такси, за инженерните
специалности те следва да
бъдат премахнати, а техничес-
ките университети да се ком-
пенсират с тези суми и да се
повишат средствата им за на-
учноизследователска дейност.

Доста преди изборите във
Франция стана ясно, че иконо-
миките без растеж не работят.
След вота тенденцията се за-
сили и е почти сигурно, че ЕС
ще се принуди да приеме пакт
за растеж, който да допълни
фискалния. “Растеж” е новият
рефрен и в Брюксел. Там вече

се говори, че бюджетните пра-
вила не са заковани, а “адап-
тивни”. Президентът на ПЕС
Сергей Станишев използва
победата на Оланд във Фран-
ция, за да постави този въпрос
на срещата си с председателя
на ЕК Барозу, като настоя ЕК
да предложи стимули за расте-
жа в Европа успоредно с мер-
ките за финансова стабилност,
а също и през следващия про-
грамен период (2014-2020) ЕС
да не намалява фондовете за
сближаване, насочени към но-
вите членки.

Вероятно ще се реализират
идеите на Франсоа Оланд, с
които той спечели французите,
за увеличаване капитала на Ев-
ропейската инвестиционна бан-
ка (ЕИБ), за “проектни облига-
ции”, с които да се финансират
инфраструктурни проекти, и за
по-добро използване на сред-
ствата от структурните фондове
на ЕС. Те не са нови, от месеци
“отлежават” в Брюксел, Берлин
и Франкфурт, където е седали-
щето на ЕЦБ.

Ще може ли България
да приспособи
икономиката

и публичните си финанси към
бъдещия Пакт за икономичес-
ки растеж на ЕС, за който на-
стоява новият френски прези-
дент социалист Франсоа
Оланд? По-скоро не, предвид
хаотичните действия на прави-
телството в областта на фискал-
ната политика и лобистката му
икономическа политика в за-
щита на монополните структу-
ри и в ущърб на малкия и сред-
ния бизнес. Известно е, че
именно там се разкриват най-
много работни места. Но това
не е приоритет на кабинета,
тъй като осигуряването на ико-
номически стимули за МСП не
е като рязането на ленти, не се
отразява в медиите. Остава на-
деждата, че част от неизраз-
ходваните 82 млрд. евро от
структурните програми ще до-
стигнат и до българските фир-
ми от реалната икономика, а не
до приближени до ГЕРБ “при-
ятелски” компании.

Чуждите инвестиции
заобикалят България
Чуждите инвестиции
заобикалят България
Чуждите инвестиции
заобикалят България
Чуждите инвестиции
заобикалят България
Чуждите инвестиции
заобикалят България
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Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ

рудно се пише за чо-
век, който бе митоло-
гизиран до вожд и учи-
тел на цял народ, обо-

жествен в мавзолей, а после
напълно оцапан, обруган и
анатемосан. В “новото време”
той първи пострада от скулп-
турната революция - паметни-
ците му бяха захвърлени в
битаците. Свалиха името му
от софийска улица и я наре-
коха “Мария Луиза”. Доста
неразумно, особено като се разбра за думите на
цар Борис III: “Ние, българите, се гордеем с Дими-
тров”, с които е отказал да посети Германия, дока-
то затворникът не бъде освободен. Убеден съм, че
един ден историята ще изчисти калта и прахта от
лицето на основателя на първата българска ре-
публика, която е и първата българска социалисти-
ческа държава. Защото не можем да си предста-
вим ХХ век на България без Георги Димитров, който
е дълбоко свързан с националната ни съдба. На-
ред с историците-конюнктурчици, обслужващ пер-
сонал на “реставраторите на капитализма”, у нас
все още има почтени учени, верни на историчес-
ката истина, които заявяват, че “Георги Димитров
е велик, не защото е безгрешен, а защото изигра
изключителна роля в световната история, в истори-
ята на международното социалистическо движе-
ние, в историята на българската социалистическа
партия и на българската държава през първата
половина на ХХ век”. Той не е икона, нито светец.
Както не са без заблуди, без грешки и без грехове
личности като Стефан Стамболов и Александър
Стамболийски. Щеше ми се да вярвам на Алек-
сандър Лилов, който още през 2004 г. написа, че
започва периодът на спокойния историцизъм, на
мъдрото национално осмисляне на личността,
живота, идеите и делото на Георги Димитров. Но у
нас като че ли омъдряването все е в последния
вагон на историческия влак. В следващите дни в с.
Ковачевци, в Перник, в Димитровград и София ще
има прояви, свързани с 130 години от рождението
на бележития българин, между които и междуна-
родна конференция на тема “Георги Димитров и
нашата съвременност”. Басирам се, че за тях и за
годишнината народът наш няма да научи почти
нищо или пак ще се появи някоя плювня по Дими-
тров - дали заради съветското му поданство, дали
за позицията му по македонския въпрос, дали за
процеса срещу Никола Петков... Но да не разлай-
вам кучетата.

Като много журналисти и аз съм вървял по
Георги-Димитровите пътища. Дирих следите му в
Уфа, в Грузия се срещах с неговия съратник Филип
Махарадзе и със скулптора Константин Мерабиш-
вили, изваял “вулканичния българин”. Където и да
съм ходил по широкия свят, щом разбираха, че съм
българин, отваряше се дума за Георги Димитров -
в Буенос Айрес и Хараре, в Тбилиси и на Канар-
ските острови. В Прага, там съм бил по-дълго,
неведнъж гостувах на проф. Честмир Аморт, автор
на изследването “Иржи Димитров”. В него той по-
мести писмо от Лайпциг на Парашкева, майката
на Димитров, до чехословашкия президент Т.Г.
Масарик с молба да позволи на сина й и неговите
другари след освобождаването им да преминат
през страната. Преди пет години Иржи Стано,
беше кореспондент на “Руде право” в София, ми
подари сборник на издателство “Орего”, посветен
на 125-годишнината от рождението на Димитров.
От тази книга цитирам част от написаното от Юли-
ус Фучик за Лайпцигския процес, от който Димит-
ров излезе с ореола на победител. Авторът на
“Репортаж, писан с примка на шия” пише: “Тази
схватка на Димитров с Гьоринг е страница от исто-
рията на човечеството. Въплътени в своите най-
добри представители, се срещнаха двете класи.
Буквално с пяна на уста от ярост Гьоринг нареди
с помощта на полицията с най-грубо насилие да
бъде отстранен пролетарският му противник. Ди-
митров потъна в мрака на килията. Гьоринг се от-
далечи сред триумфален шпалир от вдигнати ръце.
Но победи Димитров. И целият свят се преклони
пред неговата победа.” Един окован мъж - бълга-
рин, разби на пух и прах скалъпеното чудовищно
обвинение и защити своите комунистически убеж-
дения, както това никой комунист не беше правил
преди него. Защити пламенно и българския народ,
който бе обявен за “див и варварски”, както никой
българин преди него не беше го правил. Пръв
предупреди света, че настъпва “кафявата чума”:
“Фашизмът е война с човечеството, това са мили-
они жертви.” Никой друг антифашист преди него
не беше го правил. Затова е победител.

Георги Димитров е победител и с дейността си
като политик и държавник, и с теоретичното на-
следство, което е живо: за ролята на синдикатите,
за Единния и Отечествения фронт, за народната
демокрация като търсене на български път към
социализма. А на тези, които спускат завесата на
забравата върху историческото име на Георги
Димитров, ще припомня нещичко от Илия Бешков:
“Аз се чудя какво у този човек може да умре.” Той
нарече победителя “огнен пророк”.

Т

ПобедителятПобедителятПобедителятПобедителятПобедителятПобедителятПобедителятУнгария: Ще се
отварят ли досиета?
Въпросът предизвиква различни мнения
и противоречиви опасения и оценки
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ъпросът дали да се публи-
куват имената на сътруд-
ниците на специалните
служби от времето на со-
циализма витае от години

Нито един от
основните

политически играчи в
Унгария не е показал

истински интерес към
отваряне на

досиетата

в унгарското политическо простран-
ство, но нито един от основните по-
литически играчи не е показал ис-
тински интерес към отваряне на до-
сиетата. Сега Зелената партия, пар-
ламентарно представена с 15 депу-
тати и регистрирана с пълното си име
“Политиката може да бъде различ-
на”, поиска пълно разкритие на всич-
ки досиета. Лидерът на зелените Ан-
драш Шифер внесе проектозакон,
който, както твърди, би отговарял на
най-радикалните изисквания за опо-
вестяване на всеки файл. Само два-
десетина депутати обаче подкрепи-
ха предложението му. Партия ФИ-
ДЕС и коалиционният й партньор Хри-
стиян-демократическата народна
партия гласуваха “против”. Но досега
не са излезли с официална позиция,
очевидно надявайки се, че

интересът към темата
ще отшуми

Напразно. Зелените продължават
настъпателно атаките си, порицавай-
ки лицемерието на ФИДЕС. Целта
им е да изобличат управляващите в
противоречие между войнстваща
антикомунистическа риторика и ре-
ални действия. Критиката отекна
сред значителна част от дясната ин-
телигенция. От доста време нараства
разочарованието от политиката на
правителството. Особено стъписани
са консервативно настроените мла-
ди интелектуалци. И те започват да
преосмислят доколко си струва да
продължават да подкрепят ФИДЕС.

Предложението на зелените се
оказва удар в десетката. В кошера
ФИДЕС започна да се жужи незд-
равословно. Засега спорадично, но
все по-отчетливо, се усеща проти-
вопоставяне между ФИДЕС и част
от досега подкрепящата я интели-
генция. Същото е и в парламентар-
ната им група. Депутати от по-мла-
дото поколение поискаха да се
стигне до някаква степен на отваря-
не на досиетата и настояват
въпросът да бъде разгледан в пар-
ламента. Което принуди Янош Ла-
зар, лидер на парламентарната
фракция на ФИДЕС (настоящ шеф
на кабинета на министър-председа-
теля), да скочи срещу зелените, като
нарече предложението им “непро-
фесионално и лицемерно - като
партията, която го предлага”. Той
добави, че във ФИДЕС обсъждат
въпроса повече от година и скоро
ще излязат с предложение.

Неприятният въпрос е до каква
степен разкриване? Каква част от ог-
ромния архивен масив трябва да бъде
оповестена и което е по-важно - на
основата на какви критерии трябва
да се извърши подборът? В публич-
ното пространство се смята, че много
от сътрудниците са били принудител-
но въвлечени в системата на унгар-
ската държавна сигурност и дейност-
та им може да се приеме за извини-
ма, ако са предавали безполезна ин-
формация. Би трябвало да се вземе
под внимание също така личната
ситуация и степента на сътрудниче-
ство; да се отсеят и ония, които не са
увредили никому или чийто грях е
минимален.

Изкопаването на имена, които са

били сътрудници номинално или по
принуда,

би било несправедливо

Освен това възможно е в списъци-
те да са били добавени лица, които и
хабер си нямат от сътрудничество със
службите. За наличието на разнобой
в унгарското общество спрямо бив-
шите специални служби говорят и
следните епизоди.

През 2002 г. бе огласено, че ба-
щата на Золтан Покорни, по това
време председател на ФИДЕС, е бил
на отчет на отдел III/III, считан за най-

важния в системата на
унгарската Държавна
сигурност. Покорни по-
даде оставка с мотива,
че не иска да излага
ФИДЕС на политичес-
ки атаки. Но и днес
Покорни е един от
ръководните фактори на ФИДЕС.

През януари 2008 г., по време на
управлението на социал-либерална-
та коалиция, унгарският ген. Шандор
Лаборц оглави унгарските тайни
служби. По силата на действащия в
НАТО ротационен принцип той пое и
комисията на Алианса по разузнава-
нето. Целта на този орган е да ана-
лизира и обменя информация. През
1983-1989 г. Лаборц е бил обучаван
в академията на КГБ “Феликс Дзер-
жински” и този факт стана повод за
ожесточена политическа схватка в
парламента. Опозиционната партия
ФИДЕС категорично отхвърли назна-
чението. Професорът икономист от
Централноевропейския университет
в Будапеща Петер Балаш обаче за-
щити Лаборц с думите: “Унгария мно-
го се промени през последните 20
години. Не мисля, че трябва да увол-
няваме някого само защото е бил в
Москва през 80-те години.” За не-
удовлетворение на ФИДЕС говори-
телят на НАТО Джеймс Апатурай
потвърди кандидатурата: “Не комен-
тираме персонални назначения или
теми, свързани с разузнаването”, за-
яви той.

Днес най-сериозното възражение
на ФИДЕС е, че пълното отваряне
на досиетата може да предизвика
сериозни

усложнения
за националната

сигурност

Най-сериозните възражения на
обществеността произтичат от обсто-
ятелството, че независимо от стан-
дартите, които се приемат, пресява-
нето на архивите и селекцията на
имената би отнело изключително
много време и неизбежно би отвори-
ло вратите за произвол. Как може да
се разграничат сътрудници, които са
информирали от идеологически под-
буди и с ентусиазъм, от онези, чиито
мотиви произтичат от чисто човешка

злоба или дребнавост? Или такива,
които са предоставяли безполезни
доклади? Как да се определи какво
представлява безполезен доклад и
какво е безполезно сътрудничество?
Също, какви качества трябва да при-
тежават лицата, които ще трябва “да
опазят” конфиденциалността на ин-
формацията, да извършват подбора
и какви правни гаранции за защита
ще бъдат предоставени на онези,
чиито имена се оповестят, без да има
правно основание за това? Ами “па-
зителите”, кои ще бъдат те?

Според ФИДЕС това трябва да
направи Национална комисия за па-

метта, която да формулира предло-
жения как да се реши този труден
проблем. Отново възниква въпрос: а
как ще се избират членовете на тази
комисия? От Медийния съвет до Кон-
ституционния съд ФИДЕС е поставил
на ключови позиции надзорници,
които са изключително лоялни към
партията. Да не говорим за 2/3 мно-
зинство на управляващите в парла-
мента... Ако селекцията бъде възло-
жена на партийни съмишленици,
това сериозно ще делегитимизира
целия процес.  Мнозина свързват не-
желанието на ФИДЕС да отвори
досиетата не толкова със загриже-
ност за някаква си абстрактна не-
справедливост срещу евентуално
невинни хора, колкото с опасения от
разкриване на водещи имена в соб-
ствените им редици. Затова именно
младото поколение във ФИДЕС на-
стоява за пълно разкриване.

Мотивите на зелените са повече
от ясни: искането за отваряне на до-
сиетата цели

да се хареса
на младите

избиратели, които търсят алтернати-
ва на ФИДЕС. Според зелените за-
сегнати от разкриването може да
бъдат само от поколението, което е
на ръководни постове и във ФИДЕС,
и в УСП. Неслучайно 36-годишният
шеф на парламентарната група на
ФИДЕС Янош Лазар веднага атаку-
ва Андраш Шифер в личен план за...
дейността на дядо му по времето на
социализма. Малко по-късно 46-го-
дишният вицепремиер Тибор Навра-
чич се опита да успокои топката,
като заяви, че да се обвиняват дя-
довците не е най-добрият начин да
се върви напред. И призова ФИДЕС
“да замрази” въпроса. Дали ще бъде
замразен или не, трудно може да се
прикрие, че истинският проблем
вече е “млади” срещу “стари” в ръко-
водството на ФИДЕС.
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Не съм привърженик на конспироло-
гичните теории и практики и не вярвам,
че има някакво “световно правителство”
или “световен мозък”, който измисля и
организира заговори - особено срещу
България. Неверието ми се подхранва
от това, което виждам като проявление
на евентуалния заговор - толкова не-
скопосно измислено и неумело
извършено, че е изключено да е дело
на умни и специално подготвени хора.
Прекалено посредствено и е насочено
към все повече простотии и опростач-
ване на всичко. Чак пък толкова ли са
прости и глупави тези, на които “светов-
ната конспирация” е възложила ликви-
дацията на българското!

Но че “има някаква система в хаоса”,
това е очевидно.

Разрушителните сили на българския
свят действат, при цялата си просташка
грубиянщина и нескопосност, твърде ло-
гично и последователно. Повече от два-
десет години, както се казва, един гвоз-
дей не е забит в нашето отечество, но
затова пък толкова бе разрушено и раз-
грабено. И откъде се взе тази разруши-
телна енергия, която и до ден-днешен
не се изчерпа и продължава упоритата
си работа.

Здраво място
не остана в България

където да не се е приложила и прояви-
ла злата й воля. Вече излизат все нови
и нови хора, някои от тях доста млади,
родени и расли след “демократичните
промени”, които с огромен ентусиазъм
и дори разумно и съзнателно
продължават “делото” на своите пред-
ходници. Едва ли ги обединява ня-
каква конспирация. Още по-малко
пък са подвластни на митичното
“световно правителство”. Но все
пак, както казах, логиката в ха-
оса е налице.

Ако някой все пак създава
заговори или конспирация, то
няма как да не признаем ге-
ния му. Защото се е сетил,
вместо да влага огромни
средства в оръжия, кои-
то да поразят бита и ду-
шевността на българ-
ския народ, да постави
във властта посредст-
вени малограмотници
и бабаити с про-
сташко поведение
(то какво ли може
да е поведението
на бабаита). От-
там насетне про-
цесът е не-
удържим. Няма
нужда нито от ин-
струкции, нито от
закони, нито от при-
виквания за отчет.
Само потупвай от
време на време по-
вярвалия в себе си по-
луграмотен държав-
ник и чиновник, и той
ще направи дори пове-
че от това, което му се
иска.

Този тип нов властник моментално
свиква с положението си и с удоволст-
вие управлява държавната машина -
нищо, че

нито може да говори,
нито да пише

Кажи му, че е незаменим и велик, и
няма да се умори да прави чудеса. И ги
прави. За 10-15 години икономиката бе
напълно разрушена. Уж се сменяше си-
стемата, а се сриваше икономиката, ця-
лото стопанство на държавата. Всичко.

Като не остана нищо в реалната сфе-
ра, енергията на новия тип властник се
насочи към културата и образованието.
Тук простакът е малко по-различен - и
няма как да не е. Все пак друга е реал-
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Или за ролята на простака в българската култура
ността и други са хората, срещу които е
насочена енергията му. Тук той е вече
професор, учен, ректор, художник или
музикант, т.е. артист, автор на книги,
преподавател, “учител или директор на
годината”, председател на творчески
съюз или член на някоя от управите на
гилдиите, директор на музей или изоб-
що на културен институт и пр. Длъжнос-
тите нямат кой знае какво значение.
Посочвам ги, за да е ясно, че все пак не
става дума съвсем за хора от улицата,
както бе в бизнеса или политиката.

И точно защото не са съвсем от ули-
цата, тези хора се втурнаха “да правят
реформи”, за да се доближим до Ев-
ропа и изкореним остатъците от ми-
налото, за да не бъдем повече об-
ременени с “национализми” и
илюзии, че държавата ще пла-
ща за неща, които не
възвръщат вложените в тях
пари. И то не за друго, а
защото така е в “Европа”
или Америка. Че доста
неща трябваше да се
променят, трябваше -
това всеки го виждаше.
Но защо

 промяната
трябваше
непременно

да бъде разруха

По-страшното обаче
идва сега. В началото
разрушителната стихия
беше страшна, но бе
видна, усещаше се и
предизвикваше съпро-
тива - ако не с дела,
то поне с думи, мисли
и чувства. Сега и
съпротива няма.
Най-много тук-
таме някой
у в о л н е н
или с

дълго неиз-
плащани заплати старши научен
сътрудник да проплаче. И толкова! Даже
със зъби не скръцват. Нито вежди
свъсват. Поне скритом юмруци да стис-
нат. А то - нищо!

Чуйте ги как говорят и пишат тези
нови знаменитости. Какви словесни би-
сери хвърлят, докато се къпят в блясъка
на прожекторите, които ден и нощ ги
осветяват. Каква “култура” създават, как-
ви “артефакти” произвеждат, какви “про-
екти” защитават, какви награди
присъждат и получават. И колко са до-
волни от себе си.

Можеше ли Иван Вазов да допусне,
че нашият “език свещен” ще огрубее
толкова и че с него ще се изразява не
ярка и дълбока мисъл, не светло и до-
бропобедно чувство, не блага вест и

дълбоките преживявания на народната
душа, а

махленската простотия,
грубостта,

необразоваността

на българина. На този “нов” език се
пишат днешната ни литература и вест-
ниците; на него говорят по телевизията
и радиото, на улицата, в държавните ин-
ституции и Народното събрание, на него
се съставят законите и официалните до-
кументи. Не е толкова страшно, че езикът
ни се наводни от чужди думи или че

надписите по градовете и се-
лата са изписани

на латиница.
Страшна е

б е д н а т а
м и с ъ л ,

р а з р у -
шени-

я т
син-
так-

сис на българския език, непознаване
значението на думите в него, липсата
на усет за словото. Дори не за красота
на изказа говоря, а за елементарната
му логика и смисъл. Всичко у нас “стар-
тира”, “абсолютно и уникално е”, “спря-
гат се личности за различни длъжнос-
ти”, “цените падат”, спортистите или ар-
тистите “грабват награди”, все нещо “се
прецаква”, появяват се “дами с главно
Д” и т.н. На тазгодишното честване на 2
юни бях във Велико Търново и чух в
рецитала, изнесен пред паметника
“Майка България”, че у Ботев “има бе-
зумно сливане на поезия с живот”. Ако
авторът на сценария знаеше какво оз-

начава “безумно”, нямаше да употреби
тази дума. Но очевидно не знае, а и
откъде да знае, и изкарва гениалния ни
поет безумец, нещо като идиот, лишен
от разум и разсъдък. Какво “умствено
безсрамие и духовно разложение”, би
възкликнал великият руски поет и мис-
лител Фьодор Тютчев.

А ако отидете на театър, ще видите
такава

вакханалия от ниски
страсти

ще чуете ужасен диалог, викове и крясъ-
ци; ще се потресете от пошлост и про-
стотия с претенция за изкуство. При това
сериозна претенция на хора, които не
са нито глупави, нито бездарни. Но и те
обзети от пошлостта на простака, уп-
равляващ културата.

В току-що приетия на първо четене
Закон за училищното образование
напълно се узаконява необразованост-
та, неграмотността и бездуховността.
България няма нужда от училище и про-
света. Та за какво й са? А и как ще
възпитаваш и образоваш, когато универ-
ситетите отдавна не подготвят добри
кадри. Не ги подготвят, защото учили-
щето им е дало неграмотни и с лениви
умове студенти, които по-късно се
връщат в него като учители. Смеем се
на кандидат-студентските бисери, но
накарайте учителите по български език
и литература, та дори и университетски-
те преподаватели със звания и титли,
да се явят на подобни изпити, та да
видим какво ще пишат и как ще им се
смеем на глупостите. Но нека преди това
да отворим учебниците и там да видим
какво и как се пише. На кого се смеем?
На себе си се смеем!

Да сте чули днес някъде да се го-
вори за нравствено и духовно об-

разование, за благородство на
духа, за висока култура в учи-

лището и образованието.
Говори се за прагматизъм,

за “образователни услу-
ги”, за това младите да
бъдат така подготвени,
че “да се пласират доб-
ре на пазара на труда”.
Но не и за това, че
трябва да са добри,
честни, добродетелни,
да почитат възрастни-
те и слабите, да не са
груби и агресивни, да
обичат отечеството
си, да помагат на из-
падналите в беда и
немощ хора. Не, те
са бъдещите наем-
ници на “пазара на
труда” и

трябва да са
с остри
и здрави

лакти

та да си пробиват
път; трябва да са его-

исти и безпардонни,
за да не ги лъжат и

мамят. Силата им тряб-
ва да е като на тези, ко-

ито управляват. И които са
вярвали в себе си и затова

са станали дори президен-
ти или министри, макар да

не са чели умни книги.
Простакът превзе и по-

следната българска крепост, чии-
то защитници бяха велики личности

като Паисий, Христо Ботев, Иван Ва-
зов, Йордан Йовков, Илия Бешков,

Панчо Владигеров, Златю Бояджиев,
Дечко Узунов, Кръстьо Сарафов, Иван
Димов, Константин Кисимов, Иван Хад-
жийски, Цветан Стоянов и толкова още
български умове и таланти. Крепостта
падна, поразена отвътре.

Въпросът сега е дали виждаме, че
крепостта е рухнала, и дали осъзнава-
ме факта като трагедия. От това зависи
дали има някаква надежда за нашето
бъдеще, или всичко е приключило и
“конспирацията” с участието на проста-
ка е удържала победа. И в сила е вляз-
ло “правото на безчестие” (Достоевски)
и е отворена вратата пред “призвание-
то за низост” (Тютчев). И че завинаги е
дошло времето на простака.
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Култура

От свързаните с музиката прояви на
нашия юбиляр само една не може да
бъде прикрита - той без съмнение е
един от тримата (не зная кои са остана-
лите двама!) най-редовни посетители на
концерти и спектакли. Във фоайетата на
зала “България” почти на всеки концерт
може да бъде зърната неговата добро-
желателна усмихната физиономия. Но
това е “слушателят” Стоян Ангелов.

Нека се опитам да изтъкна поне най-
основното от неговото творческо много-
образие. Той започва като повечето
начинаещи музиканти - от музикалното
училище, после завършва в консерва-
торията дирижиране при проф. Асен
Димитров. Веднага поема няколко са-
модейни хорови колектива - най-запом-
няща се е дейността с хора на софий-
ските библиотекарки “Морфова-Проко-
пова”. От 18-годишен застава на пулта
на Младежкия симфоничен оркестър.
Още като студент последна година по-
ема ръководството като диригент и ком-
позитор на детския театър на балетния
състав на Двореца на децата.

Администраторът

Трябва да е в кавички, защото дей-
ността на Стоян Ангелов между 1960 и
1991 г. като главен редактор на музи-
калните предавания и музикалните
състави на Българското национално
радио съвсем не е чисто администра-
тивна. Наистина той създава удобствата
на своите колеги, но и сам е част от
художествения процес. Многократно
дирижира Симфоничния оркестър на
БНР и оркестър “Симфониета”, прави
десетки записи, подсказва на често
сменящите се шефове в радиото инте-
ресни идеи и сам се включва в творче-

Стоян
Ангелов
Толкова скромен... и толкова ярък!

Александър АБАДЖИЕВ предкласика до съвременни български
композитори.

Педагогът и публицистът

Дълги години преподава музикални
форми и музикален анализ в консерва-
торията, написал е и редица трудове в
тази област. Значително повече са не-
говите монографии за български компо-
зитори и изпълнители. Регистрираните
са засега 18, също толкова са моногра-
фиите за руски музиканти, повече от 500
са статиите в пресата, предавания по
радиото.

Композиторът не е в състояние да
оповести пълен списък на своите съчи-
нения. В “набрания текст” опус 1 е пре-
люд за пиано, опус 2 е хоровата поема
“Май е” за смесен хор. В края на списъ-
ка са Поема за виолончело, Балада за
клавирно трио, сюита за цигулка и пиа-
но и вокална поема “Защото те обичам”
по стихове на Кинка Константинова за
сопрано и струнен квартет.

Наскоро напусналата ни голяма по-
етеса Кинка Константинова не само е
автор на повечето от текстовете на пес-
ните на Стоян Ангелов. Тя е майка на
съпругата Благовеста - професор по
камерно пеене, отличен пианист и ак-
тивен композитор. Преди време имаше
юбилеен концерт по повод 40 години
творческа дейност с поредица впечат-
ляващи творби. Особено “произведение”

на двамата музиканти е много талантли-
вата млада пианистка и поетеса Благове-
ста втора!

През последните години поради за-
труднената подвижност и лошо зрение
започнах да ходя по-често на дневните
генерални репетиции за първи изпълне-
ния на музика от Стоян Ангелов. Именно
в репетиционния период човек може да
вникне по-дълбоко в замисъла на компо-
зитора, да присъства буквално на нео-
бяснимото раждане на музикалната твор-
ба от изписаните върху нотната хартия
знаци. Интересно е да се наблюдава как
композиторът преживява този творчески
процес. Той като правило работи с

изпълнители, които са близки на неговия
стил. Предоставя им пълна свобода при
“прочитането” на нотния текст, после
много внимателно изказва своите пред-
почитания за изработването на една или
друга фраза, за нюансите в динамиката и
темпата. Готов е да приеме и “другото
мнение”. След третото или четвъртото
изпълнение творбата вече е “обща”. Като
правило тя не се представя само на по-
редния преглед “Нова българска музика”,
а влиза в репертоара на изпълнителите,
което е “знак за качество”.

Всичко, изброено дотук, поставя лич-
ността на Стоян Ангелов на много висока
позиция в българското музикално изкуст-
во. Но има част от неговата дейност, ко-
ято може да се определи като

световен принос

Това са дигиталните записи като ди-
ригент на опери от Николай Римски-Кор-
саков - “Снежанка” и “Моцарт и Салиери”
в холандската фирма “Фиделио”, “Вера
Шелога” в “Хармония мунди”. Изтъкнатият
музикален критик Ги Ерисман пише в сп.
“Опера ентернасионал”: “Не може да се
мечтае за по-добра интерпретация. Всич-
ко е дозирано чудесно, двамата българ-
ски певци са чудесни, а софийският хор е
прекрасен. Това изпълнение е урок по
стил.” Тези думи са за запис на “Моцарт
и Салиери” с участието на Българската
хорова капела, Симфоничния оркестър на
БНР и солистите Аврам Андреев и Павел
Герджиков. Дирижира Стоян Ангелов.

В същото авторитетно списание Вла-
димир Хофман отбелязва за дигиталния
запис на “Снежанка”, реализиран от сме-
сен хор, Симфоничния оркестър на БНР и
великолепните солисти Елена Земенко-
ва от Болшой театър, Стефка Евстатиева,
Стефка Минева, Никола Гюзелев, Аврам
Андреев: “Другото откритие (освен Земен-
кова - б.а.) е диригентът Стоян Ангелов,
не по-малко експлозивен в масовите сце-
ни, но по-поетичен в една партитура,
която трябва да излъчва именно поезия.”

По общо мнение записите, дело на
Стоян Ангелов, са по-качествени от реа-
лизациите на видни руски диригенти.
Допълнение към “звука” е значителното
изследване “Оперният свят на Римски-
Корсаков”, несъмнен принос за популя-
ризирането на големия руски компози-
тор. Списъкът с “реализации” на записи
наистина е впечатляващ, включително и
на български автори.

Прието е по юбилейни чествания да
се пожелава здраве и творческо дълго-
летие. При Стоян Ангелов може само да
пожелаем здраве - защото през послед-
ните години той си е “дълголетен”, особе-
но активен като автор и популяризатор,
защото продължава дейността му като
председател на Клуба на приятелите на
руската музика към Руския културно-ин-
формационен център. Числото 80 може
да бъде солидна основа за обобщаване
на изживяното: в ноти и слова! Честит
юбилей, драги приятелю!

И през “следюбилейните” месеци ком-
позиторът е не по-малко активен. На 30
март в СБК в рамките на прегледа “Нова
българска музика” прозвуча неговото дуо
за цигулка и виолончело, представено от
професорите Васил Димитров и Васил
Казанджиев. Предстои публиката да чуе
в изпълнение на оркестъра на Староза-
горската опера фрагменти от балета “Па-
лечко” по приказката на Андерсен.

ската им реализация. В заповедите за
назначаване на стотици музиканти се
вижда и неговият подпис, на стотици е
помагал със съвет и “жест” при първите
им стъпки.

Диригентът

Освен със съставите на радиото Сто-
ян Ангелов е работил и с други българ-
ски симфонични и камерни оркестри.
Интересно е да се наблюдават негови-
те репетиции в Първо студио. Точен до
педантичност при реализирането на
авторския текст, умее да обясни какво
се изисква от отделния оркестрант, с
пестелив жест владее оркестъра. Дал е
възможност на десетки млади инстру-
менталисти да се изявят като солисти.
Реализирал е огромен репертоар - от

С Панчо
Владигеров -
с автограф

от именития
композитор,

1977 г.

Стоян Ангелов
представя Борис

Христов при едно от
посещенията му в

БНР заедно със
съпругата му Франка

В разговор
с Генадий

Рождественски

Снимки ЛИЧЕН АРХИВ
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оминираният за
“Грами” за Бахови
и н т е р п р е т а ц и и
36-годишен пиа-
нист Константин
Лифшиц ще изне-

Книжовна премиера

Представяне на книгата “Кул-
турното разнообразие на Бълга-
рия” от Ирена Бокова и Валенти-
на Ганева-Райчева организират
департамент “Антропология”
към НБУ и издателство “Летера”
на 14 юни от 16.20 ч. в рамките
на семинара “Антропологични
изследвания” (мултимедийна пре-
зентация) в залата на библиоте-
ката на НБУ. За новото издание
ще говорят Ирена Бокова, Ва-
лентина Ганева-Райчева, доц.
Магдалена Елчинова и доц. Соня
Алексиева.

Вечер на българското
документално кино

Културният център на СУ
“Св. Климент Охридски” и проду-
центска компания “Агитпроп”
организират Вечер на българско-
то документално кино днес от
19 ч. в театралната зала - Рек-
торат, входът е свободен. Ще
бъде показан “Късен дом” - сцена-
рий и режисура Мария Аверина,
оператор Ивайло Дончев, монтаж
“A Bros Production”, музика Филип
С. Филипов, продуцент Мартич-
ка Божилова, “Агитпроп”, с под-
крепата на Столичната община
и Националния фонд “Култура”.
Филмът ще бъде представен от
самата Мария Аверина. Другият
филм, който ще бъде прожекти-
ран, е “Георги и пеперудите” -
сценарист и режисьор Андрей
Паунов, оператори Борис Мисир-
ков, Георги Богданов, музика Иво
Паунов, Вихрен Паунов, монтаж
Зорица Коцева, звук Момчил Бож-
ков, продуцент Мартичка Божи-
лова, “Агитпроп”.

Любка Биаджони
дирижира Софийската
филхармония

Софийската филхармония
кани почитателите на класичес-
ката музика на концерт в зала
“България” на 14 юни от 19 ч. На
диригентския пулт ще бъде
Любка Биаджони, Германия (на
снимката), солисти - Веселина
Василева, сопран, Елена Чавдаро-
ва-Иса - мецосопран, с участие-
то на Националния филхармони-
чен хор “Светослав Обретенов”
с диригентка Люба Пешева. В
програмата: творби на Алек-
сандър Текеблиев - “Сърце на
птица” за сопран и оркестър (70-
годишен юбилей), световна пре-
миера, Клод Дебюси - “Морето”, и
Сергей Прокофиев - Кантата
“Александър Невски”, научи ДУМА
от Милена Йорданова.

Среща с Николай
Стоянов във
Велико Търново

Регионалната библиотека
“П.Р. Славейков” във Велико
Търново организира среща с пи-
сателя Николай Стоянов на 15
юни от 18 ч. Ще бъде предста-
вена неговата нова книга “Слу-
чаят “Ванга”, издадена от “Ен-
тусиаст”.

Константин Лифшиц
в дуо с Иво Върбанов

Константин ЛифшицИво Върбанов

Клавирният рецитал ще се състои
днес в камерна зала „България”

Иво Върбанов получава
музикалното си образование
в Италия и специализира в Ан-
глия. Участва в майсторски
класове на Лев Наумов, Алек-
сандър Лонкуич, Бари Дъглас,
Жан-Бернар Помие и Питър
Катин. Носител е на първа и
специална награда (съвмест-
но със Сеели Тойвио) на ХХV
международен конкурс за ка-
мерна музика “Finale Ligure”
(Италия, 1998). Концертира
самостоятелно и с камерни
формации в Европа и САЩ.
Свири в престижни музикални

зали като The South Bank
Centre и Wigmore Hall (Лон-
дон), Carnegie Recital Hall (Ню
Йорк). Издава няколко ком-
пактдиска за “Гега Ню” -
първият, с произведения на
Мусоргски, получава отлични
отзиви в “BBC Music Magazine”,
“Suono”, “HFN&RR”, “In Tune” и
“Култура”. Вторият му диск с
виолончелистката Сеели Той-
вио е световна премиера на
творби от Илдебрандо Пице-

ти.  Пианистът е отличен с на-
градата “Иван Вазов” за попу-
ляризиране на българската
култура в чужбина, а през
2011-а получава “Сребърен
лъв” от Министерството на
външните работи.

Константин Лифшиц e ро-
ден в Харков (Украйна) през
1976 г. Учи в прочутото Сред-
но специално музикално учи-
лище “Гнесин” в Москва, къде-
то започва да изучава пиано
при Татяна Зеликман. След-
ват години на обучение в Ру-
сия, Англия и Италия. След

1990-а получава стипендия от
руската фондация “Култура”.
Скоро след това изнася кон-
церти в Париж, Амстердам,
Виена, Мюнхен и др. Програ-
мата “Нови имена” фокусира
към пианиста вниманието на
диригента Владимир Спива-
ков, който кани Константин за
солист на “Московски виртуо-
зи” и Филхармоничния ор-
кестър на Монте Карло. През
1994 г. Лифшиц представя

дипломния си рецитал за
завършване на музикално
училище “Гнесин”. Програма-
та му започва с Баховите
Голдберг вариации. Звукоза-
писната фирма “Denon Nippon
Columbia” записва 17-годиш-
ния пианист с тази творба. За-
писът е номиниран за “Грами”
и става повод критикът от “Ню
Йорк таймс” Едуард Ротщайн
да признае изпълнението на
Лифшиц за “най-пълно-
кръвната пианистична интер-
претация от времето на Глен
Гулд насам”.

Н
се концерт в дуо с Иво Върба-
нов. Проявата, която е в рам-
ките на “Софийски музикал-
ни седмици”, е днес от 19 ч.
в камерна зала “България”.
Програмата предлага творби
на Брамс - Нови любовни
песни, Вариации върху тема
от Хайдн, научи ДУМА от
Юлияна Караатанасова.

Неуморимият съчинител на весели стихчета
и гатанки Дядо Пънч пак радва малчуганите с
две свои новоиздадени книжки. В “Гатанки за
возене” са включени 39 въпросителни куплетче-
та, чиито отговори са автомобил, влак, параход,
самолет, кой ги кара, на какво се возим през
зимата и т.н. А втората книжка - “Чисти и умити”,
разказва на най-малките за хигиенните навици
на любимите животни, които могат да ни служат
за пример. Стихотворната сръчност и чувството
за хумор на Дядо Пънч, както и чудесните илю-
страции на художниците Маглена Константино-
ва, Галин Георгиев и Светлана Князева правят
книжките (дело на издателствата “Изкуства” и
“Златното пате”) приятна и полезна забава на
малките читатели и слушатели. Ето и по един
пример от двете книжки.

От едната:
От ранна пролет чак до есен жълта -
преди студът нахален да нахълта,
на дните топли радваме се всички
и майки бутат б...... к......!

И от другата:
Край водата с весел вик
се разнася “Чик-чирик!”
Цяло мокро като рибка,
мъничко врабче се чипка.

Нови
книжки за
най-малките

Нови
книжки за
най-малките

Нови
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най-малките

Нови
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най-малките

Нови
книжки за
най-малките

“Цар Шушумига” от
Константин Илиев на
Пазарджишкия театър
спечели две награди
на XXI  световен кон-
грес и куклен фестивал
на УНИМА (Междуна-
родната асоциация за
куклен театър) в Китай
- за пластична израз-
ност на спектакъла и
за куклен дизайн. По-
становката на режи-
сьорката Катя Петрова
със сценограф Рин
Ямамура е първото
българско заглавие,
поканено на престиж-
ния форум след 15 го-
дини, съобщи БТА. В

„Цар Шушумига”
с две награди в Китай

конгреса са участвали
Иван Райков - зам.-ди-
ректор на Столичния
куклен театър, и Хрис-
тина Арсенова - дирек-
торка на Кукления те-
атър в Бургас.

В програмата на
форума - в Ченг Ду,
област Сечуан - са
били 180 спектакъла от
60 страни, театрални
конференции, лекции и
други съпътстващи кон-
греса събития. “Цар
Шушумига” е изигран
три пъти - в 15-милион-
ния Ченг Ду и в 7-ми-
лионния Нан Чонг. Пуб-
ликата е аплодирала

на крака нашите арти-
сти. Зрителите и крити-
ката са оценили силни-
те актьорски изпълне-
ния, съвременната тех-
нология, изобретател-
ните режисьорски ре-
шения, дълбоката, об-
щочовешка тематика,
както и великолепните
черно-бели, уникални
като рисунък и кон-
струкция кукли на Рин
Ямамура, показани и
на изложба на тради-
ционни и съвременни
кукли. Кукленият спек-
такъл “Цар Шушумига”
е поканен в САЩ, Ма-
лайзия и Китай.

орвежкият компо-
зитор и музикант
Ерик Воло, чиято
музика обхваща

„Лилиите” на Любомир
Коларов вдъхновили
композитора Ерик Воло

Н
широк спектър от стило-
ве - от джаз и рок до
експериментална елек-
троника и класическа
музика, но най-вече
познат ни със страстта
към електронните звуци,
се е вдъхновил от карти-
ната “Лилии” на пловдив-
ския художник Любомир
Коларов, за да създаде
емблематичното си парче
“First Arrival”, научи
ДУМА от Владислав
Дамянов. Оригиналът на
картината “Лилии” е част
от изложбата “Живописни
усещания”, която бе
открита от кураторката
Ралица Базайтова от
Министерството на култу-
рата и ще продължи до
15 юни в галерията на
Sopharma Business
Towers на столичния бул.
“Драган Цанков”.
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Новината на деня е, че Бойко Бо-
рисов е единственият човек, успял
да преброи до безкрайност. За да
потвърди информацията, на днеш-
ния си рожден ден премиерът го е
направил два пъти...

АНТОНИЯ КОВАЧЕВА,
кинокритичка
БОЙКО БОРИСОВ,
министър-председател на България,
лидер на ГЕРБ
ВЕНЕЛИНА ВЕНЕВА,
лекоатлетка
Проф. д-р ЕМИЛ ЛОЗАНОВ,
географ, бивш шеф
на Комитета по туризъм
ЙОРДАН ГАНЕВ,
журналист
КРАСИМИР ПЕТРОВ,
народен представител
ПЕТКО КРЪСТЕВ,
главен секретар на БНБ
ХРИСТО ЯВАШЕВ-КРИСТО,
художник
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13
Св. мъченица Акили-

на. Св. Трифилий, епис-
коп на Никозия Кипърска

Акилина била родена в семейство на
християни в палестинския градец Вивлос.
Момичето останало кръгло сираче, когато
навършило 10 години. Акилина не забра-
вила поуките на майка си, стараела се да
изпълнява волята Божия, твърдо се упо-
вавала на милостта Господня, усърдно се
молела на Бога и се стараела да научи на
христовата вяра другарките си, които били
езичници. Един от слугите на римския
управител чул за това и донесъл за моми-
чето на управителя Волусиан. Той пови-
кал Акилина, която тогава била на 13
години, и й заповядал да принесе жертва
на боговете, като я заплашвал с жестоки
мъчения, ако не изпълни волята му. Аки-
лина отказала. Управителят заповядал
жестоко да мъчат девойката, която почи-
нала заради вярата си в Христос.

Най-нежните слова
и най-вълшебната музика

днес са
за рождения ден на

ВИЛИАНА
СЕМЕРДЖИЕВА

С обич от екипа
на ДУМА

Тя е орисана да
вдъхва живот на
всичко, до което
се докосне. Ориса-
на е да бъде вина-
ги усмихната и
внимателна, чаров-
на и вдъхновяваща.
Такава е нашата
Вили, без която
“Култура”-та на
ДУМА нямаше да е
същата. Бъди жива
и здрава! Нека магията на
мига да те носи на крилете си,
вълшебствата от щастие да
те докосват всеки ден, а
предизвикателствата да не
секват. Животът е купон, а ти
знаеш и можеш да се забавля-
ваш! Не спирай и заради нас!

Може в Банкя и да
пропуснат рождения ден
на Б.Б., но ние вдигаме

пълни чаши за

ГЕОРГИ
ГЕОРГИЕВ

Не просто зам.
главен редактор,
а шеф мечта.
Не е строг, но е
справедлив, а
това се харесва на
нежната част в
редакцията. Мъже-
те само могат да
му завиждат. Ако
някой е разбил
илюзиите на

Колегите
от ДУМА

управляващите, че ще премет-
нат цял народ за шистовия газ
или АЕЦ “Белене”, това е наши-
ят Георги. Той може по-
твърдо и от Путин да накаже
празнодумците. Бъди здрав,
Жоре! “Глобус”-ът трудно ще
се върти без теб! И пак им
кажи на онези, с инициалите,
да си научат урока.

За първи път в България се
организира празник, посветен
на силната връзка между тат-
кото и детето. Събитието под
наслов “Ден на бащата” ще
стане факт в началото на лят-
ната ваканция - 16 юни,
събота, от 10 до 18 ч., в На-
ционалния военноисториче-

ски музей. Експозициите и
активностите, подготвени за

празника, са безплатни и са
насочени съм силната половин-
ка в семейството.

Само на този ден в музея
може да бъдат видени съвре-
менните технически средства,

с които разполага Българската
армия. Присъстващите ще имат
възможност да се докоснат до из-

требителя-прихващач МиГ-21Бис,
високоманеврения щурмови верто-
лет МИ-24 и самоходната ми-
нохвъргачка “Тунджа”.

 В света на играчките децата ще
конструират модели от областта на фи-
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зиката, електротехниката, метеорологи-
ята и двигателите с горивна клетка. За-
бавлявайки се, те ще се запознаят със
сериозни научни закони и постижения.
Ще могат да посетят макет на Lego град
с управляеми автомобили и влакове и
ще видят как изглеждат истинските Lego
роботи. Ценителите на уникалните тех-
нологични играчки ще се докоснат до
радиоуправляеми модели и до превоз-
ни средства с лят алуминиев корпус. Лю-
бителите на екстремни спортове ще из-
качат 5-метрова стена за катерене и ще
изпробват мерника си в мултимедийно-
то Airsoft стрелбище.

Във външната експозиция на музея
татковците ще могат да седнат зад во-
лана на ретроавтомобили, на трактор
последно поколение с GPS навигация и
на атрактивни съвременни коли и ками-
они. Най-малките ще имат възможност
да направят имровизиран тест драйв с
количките Kettcar. За посетителите в
Деня на бащата са организирани кон-
курси и състезания, а за най-добрите
ще има и награди.

Провокативна изложба на известния
график Ромил Калинов “Размножаване
на Г” ще бъде открита в галерия “Се-
зони” утре, 14 юни, в 18.30 ч. Творе-
цът, предпочитащ да се изразява в

аван-
гардни
арт фор-
ми, е
роден в
София.
Занима-
ва се с
живопис,
като съв-
местява
печат,

графика, колаж и фотография. Препо-
давател е по графика в Националната
художествена академия, където за-
вършва при проф. Томов, проф. Чуклев
и проф. Симеонов, а през 2004 г. спе-
циализира в Cite Internationale des Arts
в Париж. Ромил Калинов участва в
експозиции в България, САЩ (Ню
Йорк, The
Curb
Group for
Artist
Gallery),
Испания
(Торелаве-
га, Papel
del Este
Gallery и
Малага, Electra Gallery), Гърция (Меж-
дународната изложба на графиката
Samothrace Plein Air, 2001), Великобри-
тания (Лондон, Sophia Gallery), Ирлан-
дия (Белфаст, Галерия към Британския
съвет), Япония (Токио, Museum Taмa),
Турция (GKM Gallery) и Австрия (Вие-
на, Kellergalerie). Творбите му са
притежание на галерии в Италия,
САЩ, Франция, Холандия, Еквадор,
Гърция, Япония. С работата си Ромил

Калинов
се опитва
да ос-
мисля
фунда-
ментал-
ните
понятия,
които го
занима-
ват:

духовно-недуховно, естетика-антиесте-
тика, свобода-несвобода, човечност-
нечовечност и справедливост-неспра-
ведливост. Награждаван е с големи
български и международни отличия.
Изложбата на Ромил Калинов “Раз-
множаване на Г” може да се разгле-
да до 27 юни.

Една на всеки осем жени взема дреха от магазин за специален повод и след
това я връща, показва ново проучване. Реалната цифра, според експертите, е мно-
го по-голяма, но повечето дами се срамуват да признаят, че наемат тоалетите си.
Половината от тези, които си падат по тази практика, посочват като основен мотив
липсата на средства. Повечето жени не могат да си позволят да купят скъпа рок-
ля, която да облекат веднъж или два пъти. И затова решават да я вземат под
наем и после да я върнат. Близо 18% споделят, че го правят, защото им харесва.

Бирата съдържа вещества, които
помагат срещу затлъстяването и уве-
личават мускулната маса, твърдят
швейцарски учени. “Молекулата чудо”
- никотинамид рибосид (НР), която бе
открита в млякото, се намира също
така в кихлибарената напитка и в
някои храни, смятат още експертите.
Единственият проблем е, че наличи-
ето на молекулата се установява из-
ключително трудно и още по-трудно
се синтезира, което е доста скъп про-
цес. НР няма странични ефекти и
даже може да удължи живота. Моле-
кулата работи, попадайки в клетките,
където повишава обмяната на веще-
ствата. В хода на експериментите не
са открити никакви странични ефек-
ти. Изследователите смятат, че с по-
мощта на НР може да се подобри
работата на митохондриите, които
влияят на процесите на стареене на
организма. Учените са провели екс-
перимент с мишки. Резултатите пока-
зали, че гризачите, които са били
поставени на диета, богата на мазни-
ни, но с добавяне на това вещество,
са наддали с 60% по-малко, отколко-
то своите събратя, които се хранели
със същото, но без добавката. Миш-
ките, на които е даван НР в течение
на 10 седмици, са били в по-добра
физическа форма.

Учени установиха, че кучетата реагират
на човешките емоции. Стопаните на джафка-
щите любимци ще потвърдят, че техният чети-
риног приятел винаги ще им се притече на
помощ, за да ги утеши. Неотдавна стана из-
вестно, че това съчувствие се разпространява
не само върху собствениците, но и на непо-
знати. Британските учени са на мнение, че
това е естествен процес за кучетата - да по-
могнат на човека в беда. Когато той плаче,
повечето лаещи любимци се приближават до
него, за да му вдъхнат увереност и комфорт.

В Лондонския университет бе осъществен научен експеримент, за да се докаже
този факт. Анализирано бе поведението на 18 кучета от различни породи в компа-
нията на техните стопани, а след това и с чужди хора. Всички кучета, с изключение
на три, са отишли до разстроения непознат, за да го успокоят. Експертите смятат, че
причината за това се крие в сложно устроената психика на кучетата, които реагират
на емоциите на човека, а не на собствените нужди.

ДРЕХИТЕ ПОД НАЕМ ДОЙДОХА НА МОДА

КУЧЕТАТА СА СЪПРИЧАСТНИ
КЪМ ЧОВЕШКАТА БОЛКА
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На 13 юни 2012 г. се
навършват

ПЕТ ГОДИНИ без
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ƒ»Ã»“–Œ¬
œ”À≈… Œ¬

1930 - 2007
Обичта ни е жива,
болката не стихва,

само спомените топлят
сърцата ни.

От семейството

чудващ е примитивизмът на
буржоазните интелигенти от
двете фракции - фракцията на
частнособственическата бур-
жоазия и фракцията на бюро-
кратичната буржоазия - в тях-

Äúëãàòà íîù íà çàáëóäèòå
Примитивизмът на буржоазните интелигенти
в разбирането им на обществените понятия и процеси

П. ЙОРДАНОВ,
Българско работническо
марксистко движение

У

навлезли с перото си в обществените
събития на ХХ век, на които липсва
научност, няма да правим конкретен
анализ на неговата книга, а ще посо-
чим каква е научната истина на засег-
натите от него и от други автори въпро-
си и ще оставим всеки сам да прецени
написаното и прочетеното в техните
книги с тази истина.

Съгласно научния комунизъм (марк-
сизма) обществото се разделя на класи
по два признака. Първият е характерът
на влагания труд - производителен или
непроизводителен. В тази връзка Маркс
заявява в “Гражданската война във
Франция”, че производителният труд е
основен класов отличителен белег, а
Енгелс пише в “Анти Дюринг”, че в ос-
новата на делението на обществото на
класи стои законът за разделението на
труда. Така според този признак обще-
ството се разделя на две основни класи
- производяща и непроизводяща. Вто-
рият признак е отношението към сред-

ствата за производство. Според него
обществото се разделя допълнително на
две групи класи: класи, които притежа-
ват средства за производство, и класи,
които не притежават средства за произ-
водство, т.е. на собственически и несоб-
ственически класи. В капиталистическо-
то общество двете непроизводящи бур-
жоазни класи живеят за сметка на про-
изведените блага и доход от производя-
щите класи. Производящата работниче-
ска класа освен блага произвежда и
печалба за буржоазните класи.

Съгласно марксистката наука социа-
листическа революция е възможна, ко-
гато в световен мащаб относителният
дял на несобственическите класи и най-
вече на производящата работническа
класа стане по-голям от този на собст-
веническите класи, т.е. когато капита-
лизмът е преобразувал дребностоково-
то производство в капиталистическо и
почти е унищожил класата на дребните
собственици - селяни и занаятчии. Това,
което беше постигнато в страните от
Източния блок през втората половина
на ХХ век и което наблюдаваме в света
като цяло през настоящия ХХI век.

Нарастването и усъвършенстването
на средствата за производство в обще-
ството води и до изменение на произ-
водствените отношения, съпътствани от
социални революции. Това води и до
прогресивно изменение на класовата
структура на обществото. Обратно, кон-
трареволюциите водят до унищожава-
не на средства за производство и на
работна сила и до регресивно измене-
ние на класовата структура на общест-
вото. Така, както стана у нас и в други-

те страни от Из-
точния блок след
1989-90 г.

Между класите
на обществото
има постоянно
преплитане на
интереси и взаи-
модействие, има
противопоставяне
и сдружаване. Не-
собственическите
класи на бюрокра-
тичната буржоа-
зия например и на
работниците се
сдружават за бор-
ба срещу собстве-
ническите класи
на собственичес-
ката буржоазия и
на дребните сто-
копроизводители -

селяни и занаятчии - както беше в Ру-
сия, у нас и другаде през ХХ век, с цел
унищожаване на частнособственически-
те класи и превръщане на частната соб-
ственост на средствата за производство
в обща собственост.

Разбирането на класовата структура
на капиталистическото общество и на
взаимодействието и противопоставяне-
то между отделните класи дава възмож-
ност за разбиране на социалните про-
цеси и на социалните революции в об-
ществото. Затова всеки, който иска да
говори и пише за тези процеси, трябва
да е наясно с тях. Всяка класа облича
своите обществено-икономически инте-
реси и своите представи за устройство
на обществото в съответна идеологиче-
ска форма. Така възникват понятията де-
мокрация, социализъм, комунизъм, фа-
шизъм, национал-социализъм и др.

Идеологията за устройство на обще-
ството, съгласно интересите на произ-
водящата несобственическа работниче-

ска класа, е разработе-
на от К. Маркс и Ф. Ен-
гелс и е наречена “на-
учен комунизъм”, още
“марксизъм”. Тя включва:
първо, унищожаване на
буржоазната държава и
замяната й с работниче-
ска държава; второ, уни-
щожаване на частната
собственост върху сред-
ствата за производство и
превръщането им в об-
ществена собственост, и
трето, унищожаване на
капитала, наемния труд и
печалбата.

Идеологията за уст-
ройство на обществото

съгласно интересите на непроизводяща-
та несобственическа бюрократично-бур-
жоазна класа е разработена от Йохан
Карл (Родбертус) и включва унищожа-
ване на частната собственост върху
средствата за производство и превръ-
щането им в държавна (общобуржоаз-
на) собственост при запазване на бур-
жоазната държава, на капитала, наем-
ния труд и печалбата. Тази идеология
беше приложена и доразвита в Русия
през ХХ век, където прие името “стали-
низъм”. Оттам тя беше пренесена и при-
ложена у нас след 1944 г.

Господстващата в Русия след 1917 г.
и у нас след 1944 г. бюрократична бур-
жоазия скриваше първия и основен при-
знак за разделяне на хората в общест-
вото на класи, а именно - разделението
на труда на производителен и непроиз-
водителен - и изтъкваше само втория
признак - отношението към средствата
за производство. Това й даваше възмож-
ност като несобственическа класа да
представя своите интереси за общи
интереси с тези на работническата кла-
са и да говори от името на работниците,
да се представя за пролетариат, а сво-
ята власт - за диктатура на пролетари-
ата. Това позволяваше на бюрократич-
ната буржоазия да представя своята
родбертусистко-сталинистка идеология
за научен комунизъм (марксизъм-лени-
низъм-сталинизъм, а след развенчава-
нето на Сталин - само за марксизъм-
ленинизъм), своята партия - за комуни-
стическа, а установеният от нея общест-
вен строй - държавен (бюрократичен)
капитализъм - за социализъм. В истин-
ността на тези лъжи са повярвали всич-
ки неосведомени и политически невежи
хора, в т.ч. и Г. Фотев. Поради това те
навсякъде употребяват понятието на-
учен комунизъм (марксизъм-лени-
низъм).

Ленин още преди революцията в
“Аграрната политика на с.д. в руската
революция” заяви, че в Русия борбата
се води не между капитализма и соци-
ализма, а между две форми на капита-
лизма, между два пътя за неговото раз-
витие, поради което Русия не може да
се избави от буржоазната държава.
Затова и заключението му е, че и ра-
ботническо-селската република е бур-
жоазна демокрация, т.е. държава на
буржоазията. Но Ленин трябваше да
посочи още, което не направи, че тази
борба се води между две класи (фрак-
ции) на буржоазията и между две иде-
ологии на буржоазията, и да изясни кои
са те. След края на гражданската война

в Русия и след като не стана световна
революция, той заяви, че в Русия ще се
строи държавен капитализъм като пре-
ходен етап към социализъм и комунизъм.
Заяви още, че обществото е наречено
социалистическо не защото са устано-
вени социалистически икономически
отношения, а за да се покаже намере-
нието на съветската власт да построи
социализма. Но намеренията са едно, а
действителността се оказа друга. Това
показва, че Ленин в теоретично отно-
шение не е достигнал Маркс, че лени-
низмът не е марксизъм. Затова съвре-
менните марксисти с право заявяват, че
има единствено научен комунизъм, на-
речен “марксизъм”, а всичко останало е
отклонение от него. Затова понятието
марксизъм-ленинизъм е ненаучно, за-
блуждаващо. Това е представата на
собственическата и на бюрократичната
буржоазии за комунизма, възприета от
всички политически невежи хора, в т.ч.
и от Г. Фотев.

Част от буржоазните интелигенти
като Желю Желев, Георги Фотев и дру-
ги слагат знак на равенство между фа-

шизма и комунизма. Общото на фашиз-
ма с ненаучния буржоазен комунизъм
(сталинизма) се състои в това, че и две-
те са политически движения на бюро-
кратично-буржоазната класа за центра-
лизация на капитала в ръцете на държа-
вата, при която господства класата на
бюрократичната буржоазия. И двете се
стремят да унищожат работническия
комунизъм, но всичко това буржоазните
дръвници, както ги нарича Маркс, не
искат да го разберат.

Всички добросъвестни буржоазни
интелигенти признават, че теорията на
Маркс е вярна, че не могат да намерят
грешки в нея. Тайната е в това, че Маркс
във всички свои научни изследвания на
човешкото общество изхожда от нео-
споримата истина, че в основата на
човешкия живот стои производството на
материални блага, че в основата на
всяко човешко общество стои произво-
дящата класа, която произвежда мате-
риалните блага на това общество. При
капитализма това е работническата кла-
са. И тъй като буржоазното общество е
преходно, то и буржоазните теории са
преходни и биват изхвърляни на буни-
щето. Поради това те са утопични. Уто-
пична е и теорията на буржоазния ко-
мунизъм (сталинизма), която буржоаз-
ните интелигенти, в т.ч. и Г. Фотев,
бъркат с научния работнически кому-
низъм (марксизма). Днес всички честни
и непредубедени хора виждат, че бур-
жоазната демокрация е демокрация за
буржоазията, че тя е престъпна власт
на буржоазията, осигуряваща й възмож-
ност да ограбва благата, произведени
от работническата класа и в допълне-
ние от дребнособственическата класа.
Днес у нас тя е тази буржоазна власт,
която унищожи голяма част от произ-
водствените мощности, построени от
работническата класа при мразената от
Г. Фотев и от много други “народна”,
наречена още “социалистическа” демо-
крация, а всъщност - демокрация на
еднопартийно обединената и тотално
господстваща в обществото до 1989 г.
бюрократична буржоазия. Това е тази
буржоазна “демократична власт”, която
осигури на новите грабители възмож-
ност да разграбят в частна собственост
всичко, което можеше да се разграби.
И всичко това Г. Фотев нарича “правова
и демократична държава”.

Изводът е, че през целия ХХ век се
води борба между двете фракции на
буржоазията - частнособственическа и
бюрократична - за това, коя да господ-
ства в отделните страни и в света като
цяло, да владее и се разпорежда със
средствата за производство и с работ-
ната сила и да присвоява и разпределя
произведените от работническата кла-
са блага и печалба. Борба, която се
представяше като борба между капита-
лизма и социализма, между демокраци-
ята и комунизма. В нея още продължа-
ват да вярват политически невежите
буржоазни интелигенти и други като тях
от двете фракции на буржоазията, и
продължават да се ежат едни срещу
други от името на демокрацията и на
комунизма, докато олигархиите на две-
те класи отдавна се прегърнаха и зажи-
вяха безметежно.

ното  разбиране на обществените по-
нятия и процеси в съвременното обще-
ство. Захващат се да говорят и пишат
за неща, които не са разбрали и ос-
мислили, без да си дават сметка, че
написаното от тях остава и че читате-
лите, сега и в бъдеще, ще им се чудят
и смеят на ума и ще си задават въпро-
са - как е възможно на такива хора да
се дават научни звания и степени?
Последно потвърждение на казаното е
книгата на Георги Фотев “Дългата нощ
на комунизма в България”, изд. “Изток-
Запад”, 2008 г.

Човек колкото и да е заслепен от
злоба и омраза към всичко и всички
заради претърпени несгоди от общест-
вените процеси в страната, в своята
научна и книжовна дейност винаги тряб-
ва да се придържа към обективната ис-
тина. Ако не е в състояние да го напра-
ви, той не трябва да се залавя с такава
дейност. Г. Фотев показва не само така-
ва злоба и заслепение, но и пълно не-
разбиране на същността на обществе-
ните понятия и на процесите, станали в
България и в света през ХХ век. Вместо
научност в неговата книга има демаго-
гия и популизъм.

Тъй като Г. Фотев е един от многото,

НДК - една от перлите на социалистическото строителство
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рез нощта над страната ще бъде ясно, а утре
слънчево и още по-горещо с максимални
температури между 32° и 37°, в София 32°. В
следобедните часове незначителни времен-

ни увеличения на облачността ще има на места над
Северна България и над Стара планина. През нощта
срещу четвъртък с усилване на вятъра от североза-
пад в страната ще започне да нахлува малко по-
хладен въздух и главно над Централна България ще
има краткотрайни валежи и гръмотевици. Атмосфер-
ното налягане е по-ниско от средното за месец юни
и през деня ще остане без съществена промяна. Над
планините ще бъде слънчево и топло. Ще духа слаб,
по високите и открити части умерен и силен вятър от
запад-югозапад. Максимална температура на 1200
метра - около 27°, на 2000 метра - около 20°. Над
Черноморието ще бъде слънчево и доста топло. Ще
духа слаб южен, след обяд югоизточен вятър. Мак-
симални температури - между 26° и 33°. Температу-
рата на морската вода е 18°-24°. Вълнението на мо-
рето ще бъде 1-2 бала.

П Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.55918

GBP
2.42148

CHF
1.62850

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В четвъртък ще духа умерен вятър от севе-В четвъртък ще духа умерен вятър от севе-В четвъртък ще духа умерен вятър от севе-В четвъртък ще духа умерен вятър от севе-В четвъртък ще духа умерен вятър от севе-
розапад и с него ще проникне по-хладен въздух.розапад и с него ще проникне по-хладен въздух.розапад и с него ще проникне по-хладен въздух.розапад и с него ще проникне по-хладен въздух.розапад и с него ще проникне по-хладен въздух.
Дневните температури ще се понижат с 5-6Дневните температури ще се понижат с 5-6Дневните температури ще се понижат с 5-6Дневните температури ще се понижат с 5-6Дневните температури ще се понижат с 5-6
градуса; максималните ще бъдат между 26 и 31градуса; максималните ще бъдат между 26 и 31градуса; максималните ще бъдат между 26 и 31градуса; максималните ще бъдат между 26 и 31градуса; максималните ще бъдат между 26 и 31°.....
Над Западна България ще е слънчево. ПовечеНад Западна България ще е слънчево. ПовечеНад Западна България ще е слънчево. ПовечеНад Западна България ще е слънчево. ПовечеНад Западна България ще е слънчево. Повече
облаци ще има над източната половина отоблаци ще има над източната половина отоблаци ще има над източната половина отоблаци ще има над източната половина отоблаци ще има над източната половина от
страната и на места там ще превали истраната и на места там ще превали истраната и на места там ще превали истраната и на места там ще превали истраната и на места там ще превали и
прегърми.прегърми.прегърми.прегърми.прегърми.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

29°/32°29°/32°29°/32°29°/32°29°/32°

14       15
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

26°/31°26°/31°26°/31°26°/31°26°/31°

“≈À≈÷
ƒÌÂÒ ˘Â ÒÂ ÒÚÂ ÓÒÓ-
·ÂÌÓ ˜ÂÒÚÓÎ˛·Ë‚Ë.
ÕÂ ÒÂ Ó·ËÊ‰‡ÈÚÂ Á‡
˘ˇÎÓ Ë ÌÂ˘ˇÎÓ,

Œ¬≈Õ
ƒÂÌ Ú̌ ·Ë ÏÓ„̇ Î ‰‡
ÔÓÚÂ˜Â ËÁˆˇÎÓ ÒÔÓ-
Â‰ ‚‡¯ËÚÂ Ó˜‡Í‚‡-
ÌË ,̌ ‡ÍÓ ÌÂ ‚Î‡„‡ÚÂ

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ƒÓ·˙ ÏÓÏÂÌÚ ‰‡ ÒÂ
ÓÚÍ‡ÊÂÚÂ ÓÚ ÌˇÍÓÈ
‚Â‰ÂÌ Ì‡‚ËÍ. ”Ò-
ÔÂ¯ÌÓ Ò˙˘Ó Ú‡Í‡ Â

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ƒÂÌˇÚ Â Ó·˘Ó
‚ÁÂÚÓ Ì‡ÔÂ„Ì‡Ú,
ÌÂ ÒÂ ‚ÔÛÒÍ‡ÈÚÂ
‚ ·ÂÁÒÏËÒÎÂÌË

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ƒÌÂÒ ·ËıÚÂ ÏÓ„ÎË
·ÂÁ ÔÓ·ÎÂÏ ‰‡
ÏÓ·ËÎËÁË‡ÚÂ ÒËÎË-
ÚÂ ÒË Á‡ ÔÂÓ‰ÓÎ -̌

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ƒÌÂÒ ·ËıÚÂ ÏÓ„ÎË
‰‡ Â‡ÎËÁË‡ÚÂ ÌÂ-
ÒÚ‡Ì‰‡ÚÌËÚÂ ÒË
Ë‰ÂË. ƒÂÌˇÚ Â ÏÌÓ-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ƒÂÌ Ú̌ ˘Â Â ‰ÓÒÚ‡
Á‡·˙Á‡Ì Ë ‡Ì„‡ÊË-
‡Ì. ÕÛÊ‰‡ÂÚÂ ÒÂ ÓÚ
ÔÓ-‰Ó·‡ Ó„‡ÌËÁ‡-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ƒÌÂÒ ˘Â ËÏ‡ÚÂ ÏÌÓ-
„Ó ‡·ÓÚ‡ Á‡ ‚˙¯Â-
ÌÂ, ÍÓÂÚÓ ÏÓÊÂ ‰‡ ‚Ë
Ì‡Í‡‡ ‰‡ ÒÂ ÔÓ˜Û‚-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ƒÂÌˇÚ Â ÏÌÓ„Ó
ÂÌÂ„Ë˜ÂÌ, ÌÓ ÒÚÂ
ÒÍÎÓÌÌË Í˙Ï
ÔË·˙Á‡ÌË ‰ÂÈÒÚ-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
”ÒÔÂ¯ÂÌ ‰ÂÌ,
Ò‚˙Á‡Ì Ò ÔÂ-
Ó‰ÓÎˇ‚‡ÌÂ Ì‡
ÒÚ‡ıÓ‚ÂÚÂ, ÔÓ-

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ƒÌÂÒ ˘Â ÒÂ Ì‡ÎÓ-
ÊË ‰‡ ÔÂ‡Á„ÎÂ-
‰‡ÚÂ ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂÚÓ
ÒË Í˙Ï ıÓ‡Ú‡, Ò

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

Ú‚˙‰Â ÏÌÓ„Ó ÂÏÓˆËË ‚ ÓÌÓ‚‡,
ÍÓÂÚÓ Ô‡‚ËÚÂ.

ÒÔÓÓ‚Â, ÓÒÓ·ÂÌÓ Ò ‚˙Á‡ÒÚ-
ÌË ıÓ‡.

ÚÓ‚‡ ÏÓÊÂ ‰‡ ÔÂ‰ËÁ‚ËÍ‡ ÍÓÌ-
ÙÎËÍÚÌË ÒËÚÛ‡ˆËË.

‚‡ÌÂ Ì‡ ÚÛ‰ÌÓÒÚËÚÂ, ‡ Ú‡ÍË‚‡
ÓÔÂ‰ÂÎÂÌÓ ÌˇÏ‡ ‰‡ ÎËÔÒ‚‡Ú.

ˆË ,̌ Á‡ ‰‡ ÌÂ ÔÓÔÛÒÌÂÚÂ ÌÂ˘Ó
Ë ‰‡ ÌÂ ÒÂ ‡ÁÔËÎˇ‚‡ÚÂ.

ÒÚ‚‡ÚÂ ÔÓ‰ Ì‡ÚËÒÍ. ÕÂ ÔÂÍ‡Î -̌
‚‡ÈÚÂ Ò ÛÒÔÓÍÓËÚÂÎÌËÚÂ.

ÔÎ‡ÌË‡ÌÂÚÓ Ë ÔÓ‰„ÓÚÓ‚Í‡Ú‡ Ì‡
·˙‰Â˘Ë ËÁˇ‚Ë.

„Ó ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ Ë Á‡ ÂÎ‡ÍÒ‡ˆËˇ
Ò ËÌÚÂÂÒÌÓ ˜ÂÚË‚Ó.

ÍÓËÚÓ ‡·ÓÚËÚÂ. ÕÂ ÔÓˇ‚ˇ‚‡-
ÚÂ ÎË ÔÂÍ‡ÎÂÌ‡ ‰Â·Ì‡‚ÓÒÚ?

ÎÛ˜‡‚‡ÌÂ Ë Ó·‡·ÓÚÍ‡ Ì‡
ÌÓ‚Ë ‰‡ÌÌË.

¬ŒƒŒÀ≈…
ÕÂ Â ËÁÍÎ˛˜ÂÌÓ ‰‡
ÒÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ ÔÓ‰
Ì‡ÔÂÊÂÌËÂ, ‡ ÚÓ‚‡
ÏÓÊÂ ‰‡ ‰Ó‚Â‰Â ‰Ó

ÔË·˙Á‡ÌË ‰ÂÈÒÚ‚Ë  ̌ Ò ÌÂ‰ÓÚ‡Ï
‰Ó·Ë ÂÁÛÎÚ‡ÚË.

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
Ò  ÛÎÚÛ‡- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ
ÍÛÎÚÛÂÌ ·ÎÓÍ

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ- Ï‡„‡ÁËÌÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È ÒÎÛ˜‡È -

ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
12.55 ÕÂ‰ÂÎˇ ı 3/Ô/
13.40 ƒÌÂÒ Ë ÛÚÂ
14.05 »Ì‰Ëˇ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓËˇ

- Ú‚ ÙËÎÏ /136 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
15.05 —ÂÌ “ÓÔÂ - /123 ÂÔ./Ô/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /2996 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 ‘ÂÌ ÁÓÌ‡ - ÔÓ„ÌÓÁË
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡- Û·ËÍ‡

Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Òî
18.30 —ÚÛ‰ËÓ ì≈‚Ó 2012î
18.50 ≈‚Ó 2012: ƒ‡ÌËˇ - œÓ-

ÚÛ„‡ÎËˇ, ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
ÓÚ À‚Ó‚ /”Í‡ÈÌ‡/

20.50 —ÚÛ‰ËÓ ì≈‚Ó 2012î
21.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò- ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.20 —ÚÛ‰ËÓ ì≈‚Ó 2012î
21.35 ≈‚Ó 2012: ’ÓÎ‡Ì‰Ëˇ -

√ÂÏ‡ÌËˇ, ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ ÓÚ ’‡ÍÓ‚ /”Í‡ÈÌ‡/

23.35 —ÚÛ‰ËÓ ì≈‚Ó 2012î
23.45 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò- ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
23.50 ‘ÂÌ ÁÓÌ‡ ‚ ÔÓÎÛÌÓ˘
01.00 ≈‚Ó 2012: ƒ‡ÌËˇ - œÓ-

ÚÛ„‡ÎËˇ/Ô/

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

11.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡
·Ó„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î- ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 3

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ì ÓÏ¯ËËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

32
14.30 ìƒÛı˙Ú Ì‡ Á‰‡‚ÂÚÓî -

Á‰‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
15.00 ì ÓÌÂÚÂ ÓÚ  ‡ÚÂËÌ‡·Â„î

- ƒ‡Ï‡, –ÓÏ‡ÌÚË˜ÂÌ,
√ÂÏ‡ÌËˇ, 2006 „.

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ.56
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 95
21.00 ìœÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇ ÓÚ ÍÎ‡Ò‡î

- ÒÂË‡Î
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-

˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìÃÓ‰ÂÌÓ ÒÂÏÂÈÒÚ‚Óî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 10
00.00 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ÃÂ-

ËÎËÌî - ÒÂË‡Î, ÒÂÁÓÌ
2, ÂÔ. 13

01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
02.00 ì Ó‰Ó‚Ó ËÏÂ: ◊ËÒÚ‡˜˙Úî

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 1

05.40 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î
- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî
11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-

‚ËÌË
11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî
12.00 ìŸ‡ÒÚÎË‚Ë Á‡Â‰ÌÓî - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ
13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì»Á„Û·ÂÌË „Ó‰ËÌËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì‘ÂÏÂ Ú˙ÒË ÊÂÌ‡î -

Â‡ÎËÚË
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
19.45 ìƒÛ„ËÚÂ ÓÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
21.00 ìƒ- ’‡ÛÒ ì - 8 ÒÂÁÓÌ
22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 12 ÒÂÁÓÌ
23.30 ìΔÂÌÂÌË Ò ‰Âˆ‡ ‚ ¡˙Î„‡-

Ëˇî - ÒËÚÍÓÏ
00.00 “ÂÏ‡Ú‡ Ì‡ ÒÔÓÚ‡ - Ó·ÁÓ

Ì‡ ÒÔÓÚÌËÚÂ Ò˙·ËÚËˇ ÔÂÁ
‰ÂÌˇ

00.30 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-
ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/

01.30 ì≈‚‡ ÀÛÌ‡î- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

06.00 ì≈ÎÂÍÚÓ¯ÓÍî - ‰ÂÚÒÍË
ÒÂË‡Î

08.00 ì¡Â„ÎÂˆ˙Úî/Ô./- ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 21

09.00 ì≈‰ËÌ‡‰ÂÒÂÚËˇÚ ˜‡Òî /Ô./
- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 5

10.00 ì¬‡‚ËÎÓÌ 5î /Ô./ - ÒÂË-
‡Î, Ò.5, ÂÔ. 7

11.00 ìƒË‡„‡Ï‡ Ì‡ ÔÂÒÚ˙ÔÎÂ-
ÌËÂÚÓî/Ô./ - ÒÂË‡Î,Ò.2,
ÂÔ. 7

12.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î/
Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò.2, ÂÔ. 10

13.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

14.00 ì«Ó‚ Á‡ ÔÓÏÓ˘î /Ô./-
≈Í¯˙Ì, ƒ‡Ï‡, —¿Ÿ,
2005 „.

16.00 ì¬‡‚ËÎÓÌ 5î - ÒÂË‡Î,
Ò.5, ÂÔ. 8

17.00 ìƒË‡„‡Ï‡ Ì‡ ÔÂÒÚ˙ÔÎÂ-
ÌËÂÚÓî- Ò.2, ÂÔ. 8

18.00 ì¡Â„ÎÂˆ˙Úî- ÂÔ. 22
19.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î

- ÒÂË‡Î, Ò.3, ÂÔ. 1
20.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî- ‡Í-

ÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

21.00 ì≈‰ËÌ‡‰ÂÒÂÚËˇÚ ˜‡Òî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 6

22.00 ì ‡ÏÂ‡ ÔÓÚ˙ÏÌˇÎ‡î -
ƒ‡Ï‡,  ËÏËÌ‡ÎÂÌ, ¿ÌË-
Ï‡ˆËˇ, —¿Ÿ, 2006 „.

00.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

01.00 ìƒË‡„‡Ï‡ Ì‡ ÔÂÒÚ˙ÔÎÂ-
ÌËÂÚÓî/Ô./ - Ò.2, ÂÔ. 8

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼

‚Ëˇ. Œ·˙ÌÂÚÂ ÔÓ-„ÓÎˇÏÓ ‚ÌË-
Ï‡ÌËÂ Ì‡ ‰ÂÚ‡ÈÎËÚÂ.
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ТЕНИС

ПО ЕВРОСПОРТ
14.15 Турнир за
мъже в Лондон

ПО ЕВРОСПОРТ 2
23.30 „24 минути на Льо Ман”

АВТО-
МОБИЛИЗЪМ

Славия чака Дюлгеров

Славия очаква отговор от юно-
шата на Левски Николай Дюлгеров,
който стана свободен агент, след
като договорът му с ЦСКА изтече.
Освен това “белите” са поканили и
друг от разделилите се с “армейци-
те” Мартин Дечев. До момента си-
гурни нови попълнения на Славия са
бившите футболисти на най-ста-
рия столичен клуб Георги Петков и
Чавдар Янков, както и Иван Коко-
нов, който беше преотстъпен на
Ботев Вр и сега отново се завръща
на “Овча купел”. Славия ще проведе
лятната си подготовка изцяло на
българска земя. Треньорът Мартин
Кушев извежда футболистите си
за първо занимание в 18.00 часа на
21 юни. След това “белите” ще
бъдат на лагер в Боровец, където
ще изиграят първата си контрола
за лятото - срещу изпадналия от
“А” група Видима-Раковски. На 12
юли Славия заминава за втория си
лагер в Банско.

„Белите” пробват
10 играчи

10 футболисти ще бъдат тест-
вани от треньорското ръководст-
во на Славия по време на подготов-
ката за новия сезон. В контролите
Мартин Кушев и компания ще проб-
ват да намерят точните попълне-
ния за добро представяне на отбо-
ра за 100-годишния юбилей.

БФС пусна конкурс
за тв правата

Ръководството на БФС търси
телевизии и фирми спонсори, кои-
то да купят телевизионните и
рекламни права на футболните
срещи от “А” група и Купата на
България. Документацията за уча-
стие се получава от сградата на
“Иван Асен II” срещу 500 лв. Краен
срок за подаване на предложение-
то е 2 юли. Последните години
имаше скандали около превеждане-
то на парите от страна на теле-
визиите към клубовете.

Бербатов в Малага
до 2 седмици

Димитър Бербатов ще бъде
първото ново попълнения на Мала-
га. Българинът ще пристигне на “Ла
Росаледа” в рамките на 2 седмици,
за да подпише новия си договор. За
избора на нападателя са повлияли
приемливата му цена и качествата
му да прави разликата на терена,
пишат в Испания. В Малага са се
отказали от привличането на хо-
ландеца Клаас-Ян Хунтелаар, тъй
като парите за него са прекалено
много. “Същото качество може да
даде и Бербатов, но само срещу 6,5
млн”, пише “Нуево Футбол”.

Виланова за 2 години
в Барселона

Ръководството на Барселона и
новият наставник на тима Тито
Виланова постигнаха съгласие от-
носно бъдещия договор на специа-
листа. Специалистът ще остане на
“Камп Ноу” за 2 години. До очаква-
ния консенсус се стигнало на специ-
ална среща между представителя
на Виланова Хосеп Мария Оробитг
и спортния директор на клуба Ан-
дони Субисарета.

Волейболистите с
временен треньор
Найден Найденов заведе тима в Аржентина
за мачовете от Световната лига

Н

Коментар на стр. 12

ационалният отбор по волейбол
ще бъде воден в мачовете от
Световната лига в Аржентина
този уикенд от Найден Найде-
нов, който бе назначен за вре-

менен треньор. Той заменя Радостин Стой-
чев, който напусна заедно със звездата
Матей Казийски. Досега Найденов, който
този сезон стана шампион с Марек, беше
помощник на Стойчев. Той ще тренира
тима заедно с Георги Петров, който пък
изведе Левски до Купата на България.

Националният ни отбор ще играе с
повечето от резервните състезатели в Бу-
енос Айрес. Освен Казийски, извън тима,
който замина вчера, са капитанът Влади-
мир Николов, титулярният разпределител
Андрей Жеков, центърът Николай Нико-
лов, посрещачът Тодор Алексиев и либе-
рото Теодор Салпаров. В групата от 12
волейболисти не попадна 2-ри диагонал
заради контузии на Боян Йорданов и
Данаил Милушев.

Владо Николов заяви, че ще се опита
да върне в тима Казийски. Той иска супер-

звездата ни да участва на Олимпийските
игри в Лондон, каквато му е мечтата, но
заради Стойчев се махна.

“Ще направя всичко, което е в моите
възможности, Матей да е в този отбор.
Горещо искам да направим нещо по-доб-
ро на Олимпиадата, а това означава Ка-
зийски да играе с нас. Не беше сега точ-
ният момент да напускат, защото се създа-
де напрежение в отбора. В началото не
се усещаше, после започна. Оттук нататък
трябва да гледаме напред. Защото както
Любо Ганев и Боре Кьосев казаха, волей-
бол е имало и преди и след нас”, заяви
Николов. Диагоналът ни обаче не може
да си обясни защо не е бил поканен на
срещата с премиера Бойко Борисов, на
която присъстваха Стойчев, Казийски, Со-
колов, Жеков и Салпаров, а той като ка-
питан не бе повикан.

Шефът на федерацията инж. Данчо
Лазаров ще търси нов национален селек-
ционер. Той заяви, че няма как Стойчев да
му иска оставката, а както и тази на Упра-
вителния съвет.

“Решението на Стойчев ни изненада.
Очаквахме той да продължи да води отбо-
ра за Олимпийските игри, защото този
отбор под негово ръководство спечели
квалификацията. Прибързахме с осво-
бодждаването му през май. След това бе
срещата с премиера, след която УС отме-
ни това решение, давайки възможност на
Радостин да води отбора до Олимпиада-
та. Аз лично помолих Борисов за неговото
ходатайство и намеса в този труден мо-
мент. Но при първия и при втория път
Стойчев продължаваше да иска не-
изпълними неща. Просто като процедура
е абсурд УС да си даде оставката”, каза
Лазаров, който ще остане начело на фе-
дерацията. Централата обаче напусна ви-
цепрезидентът Ивайло Константинов, кой-
то вчера си подаде оставката и утре ще
бъде приета.

Групата за Аржентина: Георги Брато-
ев, Добромир Димитров, Валентин Бра-
тоев, Мартин Божилов, Николай Пенчев,
Тодор Скримов, Виктор Йосифов, Коста-
дин Гаджанов, Светослав Гоцев, Теодор
Тодоров, Цветан Соколов, Владислав
Иванов.

Снимка БГНЕС
ЦСКА НА ТУРНЕ В САЩ

Л

тборът на ЦСКА ще на-
прави турне в САЩ. “Ар-
мейците” ще играят някол-
ко срещи в Америка през

евски изненадващо подписа с нападателя на Локо Пд Базил де
Карвальо. Сенагалецът с френски паспорт бе вчера на “Герена”
заедно със своя мениджър Мадам Ба, за да подпише. Договорът на
футболиста, който е национал на Гвинея Бисау, е за 2 години.

алентин Илиев напусна румънския гранд Стяуа. Главният
мениджър на клуба Михай Стойка заяви, че договорът на
българина е изтекъл и няма да бъде подновен. Бившият
капитан на ЦСКА е поискал заплата от румънците, която
му е била отказана. Събственикът Джиджи Бекали не се е
съгласил с условията на българина и го пуска да си тръгва.

“Илиев няма да продължи в Стяуа. Договорът му изтече.
Той има оферта от друг клуб, която вероятно ще приеме”,
каза Стойка.  Раздялата между Стяуа и българския защит-
ник е неочаквана, тъй като в края на май Бекали обяви, че
ще задържи Илиев и през следващия сезон.

Българинът има оферта от Китай и Украйна, но още не
се знае за кои отбори става въпрос. Илиев обаче катего-
ричо отрече да се завърне в ЦСКА, защото смята, че му
е още рано да се връща в България.

Жейд Норт (вляво) от Австралия е надскочил за висока
топка звездата на Япония Кейсуке Хонда в световната

квалификация в Зона Азия, завършила 1:1. Головете в
Бризбейн нанизаха Юзо Курихара (65) и Люк Уилшър (70)

Левски взе Базил де Карвальо

Карвальо бе пред трансфер в Левски още преди година и половина.
Тогава той дори започна подготовка със “сините” и позира с фланелка на
тима в компанията на Тодор Батков и Георги Иванов-Гонзо, но впоследст-
вие получи контузия на рамото и бе върнат обратно в Пловдив. Миналия
сезон 30-годишният нападател успя да се разпише и в 2-та мача на досе-
гашния си тим срещу Левски - веднъж за загубата с 2:3 в София и за
победата с 3:2 в Пловдив.

Очаква се Карвальо да бъде представен като ново попълнение на
“сините” утре, когато започва лятната подготовка на тима. Другото ново
попълнение, Станислав Ангелов, също ще започне тогава.

Халфът на Спартак Търнава Роман Прохазка ще мине медицински
прегледи днес и ако всичко е наред, ще подпише с Левски за 3 години.

Юношата на “сините” Лъчезар Балтанов се раздели с родния си клуб.
Роденият в София полузащитник разтрогна контракта си и вече е свободен
агент. Балтанов започна да играе в Левски по времето на Станимир Сто-
илов. Той записа участие в Шампионската лига и няколко титли. На 2 пъти
Левски даваше Балтанов под наем в Калиакра и Ботев Вр, където работе-
ше под ръководството на Тони Здравков. “Разделих се с Левски. Не знам
къде ще продължа да играя”, лаконичен бе халфът.

О
зимата, които ще бъдат част от
подготовката им. Тимът на Стой-
чо Младенов и Чикаго Файър,
където преди години игра Хрис-
то Стоичков, подписаха договор
за контрола помежду си, която
да се играе в едноименния аме-
рикански град. Проверката ще е
като официален мач, тъй като за
нея ще се продават билети. Пре-
говорите с американците води
изпълнителният директор на
ЦСКА Венци Живков, който ще
се прибере в България в петък.
Все още не са ясни останалите
противници на тима, но занапред
ще се водят разговори.

“Мнението на Петър Жеков
не ме интересува. Той поиска

клубът да бъде закрит, не защо-
то обича ЦСКА, а се води от
лични интереси. Изобщо не му
пука за тима. Най-вероятно гово-
ри така, защото преди време
отказах да му дам около 100 000
евро. Искаше да измъкна зет му
от затвора. Да платя гаранцията
му, защото бе задържан в авст-
рийски арест за контрабанда на
цигари. Аз, естествено, отказах.
Каква работа мога да имам с
такива хора? Да измъквам ня-
какви за контрабанда на цигари.
Няма нови попълнения, защото
Венци Живков е в Америка. Ко-
гато се върне, тогава ще има но-
вини. Никой друг, освен него,
няма право да подписва каквото
и да е в клуба - включително и
аз. Това е причината да нямаме
нови играчи”, заяви собственикът
на ЦСКА Димитър Борисов.

В
Илиев напусна Стяуа

Базил де Карвальо
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Левски
взе Базил
де Карвальо

гледайте

Стр. 23

кратки

ФУТБОЛ
ПО БНТ 1

19.00 Дания - Португалия
21.45 Холандия - Германия

к р а й н а
о б ъ р н а
Швеция с
2:1 в мач от
Група D на

Андрий Шевченко ликува, след като е вкарал втория си гол
във вратата на Швеция. При попадението той бе изпуснат от

звездата на шведите Златан Ибрахимович

Украйна
обърна
Швеция

Снимка DAYLIFE.COM

АНДРИЙ ШЕВЧЕНКО, вкарал 2 гола:
“Чувствам се прекрасно, сякаш съм на 20

години. Това бе фантастичен мач за нас, голяма
победа. Опитах се да покажа най-доброто от
себе си и успях. Бих искал да благодаря на всич-
ки, които ме подкрепяха в опита ми да бъда във
форма за европейското. Имах някои здравослов-
ни проблеми преди еврофиналите, но сега съм
тук. Вярвам, че можем да постигнем много с този
отбор”.
ОЛЕГ БЛОХИН, селекционер на Украйна:

“Шевченко не ми вярваше, когато му казах,
че мечтая той да вкара 2 гола. Създаде се впе-
чатлението, че Швеция играе за равен резултат,
използвайки само Ибра за контраатаки. През
второто полувреме шведите не играха феърплей.
При гола имаше наш играч на терена, съдията
трябваше да спре играта. Аз не обичам такива
неща. Така беше и при епизода с Ярмоленко,
така че има за какво да бъда с претенции”.
РОЙ ХОДЖСЪН, селекционер на Англия:

“Признаваме, че на хартия това беше най-
трудният ни мач в груповата фаза. Не смятам, че
някой ме е подвел. Нашата дисциплина ни поз-
воли да направим 1:1 и можем да бъдем щаст-
ливи. Но сме и разочаровани, защото получих-
ме гол от нищо. Франция е добър отбор, 22 мача
без загуба, това наистина е претендент за тит-
лата. Аз съм доволен от младите, които не са
далеч от това, което искам от тях. Те трябва да
бъдат горди от своето представяне. Сега трябва
да работим върху последния пас”.
ЛОРАН БЛАН, селекционер на Франция:

“Почти беше парадоксално, защото допус-
нахме гол, преди да отбележим. След изравня-
ването пропуснахме да реализираме още едно
решително 2-ро попадение. Трябва да приемем
равенството. Двата отбора трябва да признаем,
че равният резултат влизаше в сметките ни”.

У
Евро 2012. Съдома-
кинът на континентал-
ния шампионат записа
първа победа на такъв
форум благодарение
на звездата си Андрий
Шевченко. 35-годиш-
ният носител на “Злат-
ната топка” за 2004
година се разписа в
55-ата и 62-ата мину-
ти, с което даде лидер-
ското място на тима си
в групата.

Първи до гола на ст.
“Олимпийски” обаче
стигнаха шведите, ко-
ито поведоха в 52-ата
минута, след като то-
чен бе нападателят на
Милан Златан Ибрахи-
мович. Само няколко
минути по-късно обаче

Шевченко, бивша
звезда на “росонери-
те”, върна домакините
в мача с отлично
изпълнение с глава.
Отново Шева и отново
с глава след изпълне-
ние на корнер в 61-ата
мин. взриви трибуните
на стадиона. До края
шведите опитаха да
стигнат поне до равен-
ство, но не успяха. В
76-ата мин. Ибрахимо-
вич стреля опасно, но
Пятов спаси. Най-чис-
тото положение дойде
минута преди края.
Елмандер направи
двойно подаване с
Ибрахимович, но вто-
рият, останал сам сре-
щу вратаря на домаки-
ните, стреля в аут.

Така след първите
мачове в група D Ук-
райна поведе с 3 точ-
ки, докато Англия и

Франция имат по една
след равенството 1:1. В
този мач головете на-
низаха 2-ма играчи на
Манчестър Сити. Ре-
зултата откри Джолиън
Лескът (30), извел ан-
гличаните, а статукво-
то възстанови Самир
Насри (38). Най-сери-
озното положение
след това дойде в 80-
ата минута. След
изпълнение на ъглов
удар Филип Мексес
отклони към Кабай,
който стреля от воле,
но Дани Уелбек пре-
дотврати сигурен гол.
В края карим Бензема
отправи опасен шут от
около 25 метра, но
Джо Харт улови без
проблем. Във II кръг
Украйна играе с Фран-
ция в Донецк в петък,
а Швеция с Англия в
Киев.

След мачовете

Женската щафета на България на 4 х 100 м
взе квота за Европейското първенство по лека
атлетика, което ще се проведе в Хелзинки от 27
юни до 1 юли. Квартетът, който в момента е 14-
и в Европа, ще опита да подобри постижението
си и да атакува и квота за олимпиадата в Лон-
дон по време на Открития държавен шампионат
на България, който ще се проведе в петък и
събота в Сливен.

Григор Димитров се изкачи
с 15 места в световната ранг-
листа след Откритото първен-
ство на Франция. Първата ра-
кета на България в мъжкия
тенис вече е 72-ри с 646 точки.
21-годишният хасковлия до-
стигна до II кръг на “Ролан
Гарос”. Именно класирането на
тенисистите след края на тур-
нира в Париж ще служи за
определянето на това кой ще
участва на Олимпиадата, а
позицията на Гришо му дава
много сериозни шансове да се
класира по право. Все пак
трябва да се изчака официал-
ният списък на приетите тени-
систи, тъй като има множество
изисквания както на Олимпий-
ския комитет, така и на мест-
ните тенис федерации, а в
същото време се правят и из-
ключения за определени те-
нисисти и на този етап не се
знае със сигурност кои състе-
затели влизат. Тази седмица
Гришо има да защитава 45
точки от 1/4 финала на АТР
турнира в Ийстбърн миналата
година или точно толкова,
колкото добави след “Ролан
Гарос”. За да ги защити, хас-
ковлията ще трябва да достиг-
не до 1/4 финал в Куинс, т.е.
да запише поне 3 победи.

Промени в челото не настъ-
пиха. Лидер остана Новак
Джокович (Сърб) с 12 280 т.,
пред защитилия титлата си в
Париж Рафаел Надал (Исп) с
10 060 т., Роджер Федерер
(Швейц) с 9310 т. и др.

Кубрат Пулев-Кобрата си
призна, че все още не е до-
расъл да се изправи в мач
срещу един от световните
шампиони - Виталий или Вла-
димир Кличко. Най-добрият
ни боксьор при професиона-
листите смята, че трябва да
сломи още много противни-
ци, за да може да бъде сери-
озен опонент на един от ук-
раинците. Пулев получи на-
градата си за спортист №1 на
месец май, която заслужи,
след като стана европейски
шампион.

“Има редица боксьори,
така че за да стигна до мач с
Кличко, ще имам много мачо-
ве, които няма да са леки,
даже ще са доста тежки. След
време да може да стигнем до
световната титла. Евентуален
мой мач за защита на евро-
пейската титла обаче може да
се очаква най-рано през ок-
томври, защото и аз съм чо-
век, и аз имам нужда от по-
чивка”, каза Пулев.

Трябва ми
време до
Кличко

Кобрата:

Кубрат Пулев позира с наградата си за спортист №1 на май

Гришо скочи
с 15 места
след “Ролан
Гарос”

Щафетата на 4 х 100 м с квота за Хелзинки

Ценков се пуска на
рали „Дакар 2013”

Петър Ценков ще участва в
рали “Дакар 2013” със специално
подготвен състезателен автомо-
бил Opel Antara RR. Навигатор на
бългрина ще бъде един от най-
опитните в спорта - Иван Мари-
нов. Също така в един отбор с
българския тим ще бъде чилиецът
Раул Даниньо, навигиран от Хавиер
Бланко. Машините са проектирани
и създадени от известния унгарски
състезател и конструктор Балаш
Жалай, който е и представител на
рали “Дакар” за Източна Европа. По
време на тестовете в Унгария през
миналата седмица бяха изминати
над 1000 км и направени много
важни и необходими настройки. Ав-
томобилите и резервните части
за сезона вече са закупени и по
този начин е осигурено участието
на 3 важни състезания.

Шарапова носи флага
на Русия в Лондон

Мария Шарапова ще носи флага
на Русия при откриването на Лет-
ните олимпийски игри в Лондон на
27 юли. Президентът на руската
федерация по тенис Шамил Тарпи-
щев потвърди, че световната №1
ще бъде под светлините на про-
жекторите на Олимпийския стади-
он. Според Тарпищев на церемони-
ята по откриването в Лондон зна-
мето на Сърбия ще носи №1 в
света Новак Джокович, на Испания
- седемкратният шампион на “Ро-
лан Гарос” Рафаел Надал, а на Швей-
цария - №3 в световната ранглис-
та Роджер Федерер.

Евтимова срещу
австрийка
в Бад Гащайн

Диа Евтимова ще срещне пред-
ставителката на домакините Бар-
бара Хаас в първия кръг на турнира
по тенис на червени кортове в
австрийския град Бад Гащайн ($220
000). Третата ракета на България
премина успешно квалификациите
и си осигури 10 точки за световна-
та ранглиста и $1825 долара, а
Хаас се включи в основната схема
с “уайлд кард”. При успех 25-годиш-
ната българка ще заслужи 40 т. и
$3100, а във II кръг ще срещне по-
добрата от Петра Мартич (Хърв)
и Ивоне Мойсбургер (Ав).

Кингс с първа
титла в НХЛ

Калифорнийската мечта се
превърна в реалност и Лос Андже-
лис Кингс стана шампион в Наци-
оналната хокейна лига на САЩ и
Канада. Кралете победиха у дома
Ню Джърси с разгромното 6:1 и
заслужено триумфираха с Купа
Стенли с 4:2 победи във финална-
та серия. При числено превъзход-
ство в разстояние на 4 минути по
време на първата част Дъстин
Браун, Джеф Картър и Тревър Люис
се разписаха и дадоха солиден
аванс в полза на Лос Анджелис.
След края на първите 20 минути
публиката в препълнената зала
“Стейпълс Сентър” скандираше
“Искаме купата”. Минута и полови-
на след началото на втората тре-
тина Картър вкара още едно по-
падение в полза на Лос Анджелис,
но нападателят Адам Енрике върна
един гол в полза на “дяволите”. В
третата част Тревър Люис и Мат
Грийн реализираха нови попадения
и оформиха крайното 6:1. Кингс
печелят Купа Стенли за първи път
в историята си.

Снимка Мариета ТОМОВА

Към момента българските атлети са с 25
квоти за Евро 2012. Крайният срок за покрива-
не на норматив за участие в шампионата на
Стария континент в Хелзинки е 16 юни.

На турнира от сериите Премиум в Прага
Ваня Стамболова зае 2-ро място на 400 м с
препятствия с резултат от 54,72 сек. Преди во-
дещата българска атлетка финишира само ме-
стната звезда Сузана Хейнова с 54,43 сек.
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